
MISKOLC MEGYEI JOGÚ VÁROS
KÖZGYŰLÉSE

V-4234-9/2013.
JEGYZŐKÖNYV

Készült: Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlésének 2013. június 20. napján 09.00 órai 
kezdettel  a  Polgármesteri  Hivatal  Közgyűlési  termében  (Miskolc,  Hunyadi  u. 
2.sz.) megtartott üléséről.

Jelen vannak: Dr.  Kriza Ákos, Bazin Géza,  Benczés Miklós, Eperjesi  Erika,  Fedor Vilmos, 
Fodor Zoltán, Gazdusné Pankucsi Katalin, Dr. Gonda Géza, Jakab Péter, Katona 
Ferenc,  Dr.  Kiss  János,  Kovács  Józsefné,  Dr.  Kovács  László,  Dr.  Mokrai 
Mihály,  Molnár Péter, Dr. Nánási-Kocsis Norbert, Dr. Nehéz Károly, Pakusza 
Zoltán, Seresné Horváth Zsuzsanna,  Dr. Simon Gábor, Szabó Sándor,  Szegedi 
Márton, Takács Gábor, Dr. Tompa Sándor, Dr. Zsiga Marcell

Később érkezett: Bartha György, Soós Attila, Varga Gergő

Távol maradt: Földesi Norbert (igazoltan távol)

Tanácskozási joggal jelen van: Kiss Gábor alpolgármester, Pfliegler Péter alpolgármester

Meghívottak: Vincze  Csaba  Miskolc  Holding  Zrt.,  Kottman  Dezső  MIK Zrt.,  Beke  Tibor 
Miskolci Városgazda Nonprofit Kft., Devecz Miklós MVK Zrt., Üszögh Lajos 
és  Juhász  József  MIVIZ  Kft.,  Nyíri  László  MIHŐ  Kft.,  Dienes  Gabriella 
Miskolci  Turisztikai  Kft.,  Orosz  Gábor  MiProdukt  Kft.,  Molnár  Attila  AVE 
Miskolc Kft., Perecsenyi Attila Régió Park Miskolc Parkolási Kft., Molnár Péter 
MIKOM Nonprofit  Kft.,  Lengyel  Katalin  Miskolci  Városfejlesztési  Kft.,  Dr. 
Schweickhardt Gyula MIVIKÖ Miskolc Kft., Lantos Ottó Miskolci Agrokultúra 
Kft., Egri Zoltán Biogas-Miskolc Kft.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszönti a Közgyűlésen megjelent vendégeket, érdeklődőket, a 
nemzetiségi önkormányzatok elnökeit, a sajtó képviselőit, képviselőtársait. 
Bejelenti, hogy a Testület 29 tagja közül a jelenléti ív szerint megjelent 25 fő, így a Közgyűlés 
határozatképes, amit megnyit.
Tanácskozási joggal jelen vannak Kiss Gábor és Pfliegler Péter alpolgármester urak.

Mielőtt  hozzákezdene  a  májusi  Közgyűlés  óta  eltelt  időszakról  szóló  rövid  ismertetőjéhez, 
jobbulást kíván Földesi Norbert képviselőtársuknak, és kifejezi reményeit, hogy Frakcióvezető 
úr a legközelebbi Közgyűlésen már egészségesen lesz jelen.

Nemrég hagyta el Magyarországot minden idők legnagyobb dunai árvize. A víz nem csapott ki 
medréből, ami köszönhető az összefogásnak, illetve a szakavatott munkának. Miskolci cégek, 
önkéntesek  is  részt  vettek  a  munkálatokban.  Köszönetet  mond  mindazoknak,  akik 
közreműködtek a védekezésben. 
Várhatóan  július  1-jén  kinyit  a  Selyemréti  Strand  eddig  elkerített  része.  Ezzel  egy hatéves 
munka végére kerülhet pont. A strand megújult részekkel várja a miskolciakat, a strandolni - 
pihenni vágyókat. Egy dolog nagyon fontos volt a kivitelezés során, hogy rendkívül szigorúak 
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voltak az ellenőrzést illetően is. Hangsúlyozza, nem engedhetnek a minőségből. Nagyon fontos 
számukra,  hogy minden  átadott  új  intézményi  szolgáltatás  minősége  kiváló  legyen.  Minden 
látogatónak kívánja, hogy érezze nagyon jól magát.
A közelmúltban elhunyt Dr. Berkessy Sándor főorvos, a város Pro Urbe Díjjal elismert közéleti 
személyiség,  volt  MSZP-s  önkormányzati  képviselő.  Kéri  Dr.  Simon  Gábor  urat,  az  MSZP 
frakció képviselőjét, hogy mondja el nekrológját.

Megérkezik Bartha György, Soós Attila és Varga Gergő képviselő.

Dr.  Simon  Gábor: 82  évesen  hunyt  el  Dr.  Berkessy  Sándor,  a  Semmelweis  Kórház 
nyugalmazott főorvosa, az MSZP miskolci önkormányzati képviselője. 
Felidézi életútjának legfontosabb állomásait, emberi, orvosi, közéleti hitvallását. Többek között 
a művesekezelés megteremtésében, fejlesztésében vállalt szerepet, amely alapján orvos szakmai 
szinten,  és  nemzetközi  szinten  is  jelentős  elismertséget  vívott  ki.  Nyugdíjba  vonulásáig  a 
Semmelweis  Kórház  Belgyógyászati  Osztály osztályvezető  orvosaként  végzett  iskolateremtő 
munkát,  rengeteg  orvos  szakvizsgára  történő  felkészítésében,  szakdolgozók  oktatásában  vett 
részt.  Tiszteletreméltó,  rendkívül  igényes  orvosi  és  vezetői  tevékenységet  végzett.  Elhivatott 
orvosként mindig az egyes embert nézte, betegei gyógyulásából merített erőt. 
Kimagasló szakmai orvosi munkája mellett kiemelkedő közéleti szereplője is volt Miskolcnak. 
A rendszerváltást követően 8 évig Miskolc város önkormányzati  képviselőjeként vett  részt a 
város politikai életében. 
Figyelemre méltó szakmai tevékenységét, példamutató emberi, közéleti munkáját kitüntetések 
sora jelzi. 
Rajongásig  szerette  Miskolcot,  ahol  szakmai  pályája  elindult,  és  megtalálta  mindazt,  ami  a 
sikeres élet feltételeit jelentette. Kutatta a város történetét, kereste értékeit. 
Halálával Miskolc tudományos és közélete is óriási értéket vesztett el.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni Képviselő Úr emlékező szavait.  Kéri a Közgyűlést, 
hogy 1 perces néma csenddel emlékezzenek a testület egykori tagjára.

A megemlékezést követően folytatódik a Közgyűlés munkája.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Örömteli hírekről is beszámol: a II. Maratoni Hétvégén, június 
8-án  megtartott  Bükki  Hegyi  Maraton – Kisgyörgy Ádám emlékversenyen,  a Maraton-váltó 
4x10,5 km-es távján több miskolci csapat is indult. 2. helyen futott a célba a Város 
Önkormányzatának csapata, melynek tagjai: Soós Attila képviselő, Képes Lóránt az Adóosztály 
osztályvezető-helyettese, Takács Gábor és Drotár Ottó munkatársak voltak. Továbbá az  5. 
helyezést is megszerezték az MVSI csapatával közösen, melynek tagjai: Katona Ferenc 
képviselő, Szilágyi Kornél Pénzügyi Osztály  vezetője, Miskolci Róbert  Egészségügyi-és 
Szociális osztályvezető-helyettes, valamint Szabó László az MVSI ügyvezetője.
Továbbá női csapatuk is indult a versenyen, és a profi futók, mint pl. a DVTK csapata mögött, 
az előkelő 3. helyezést érték el a hölgyek: dr. Buda Zsuzsa a Jogi és Önkormányzati Osztály 
osztályvezető-helyettese, Diczházi Mónika, Godó Éva és Jávori Ágnes munkatársak.
Ezúton is gratulál a csapatoknak a szép eredményhez.

Mielőtt  érdemi  munkájukat  megkezdenék  emlékezteti  a  Testületet,  hogy a  legutóbbi  ülésen 
bejelentette: Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  aljegyzői  munkaköre  2013. 
májusában megüresedett. 
Most tájékoztatja a Közgyűlést, hogy a pályáztatási eljárás eredményeképpen, a jogszabályi 
előírásoknak megfelelően két aljegyzői munkakör betöltésére született jegyzői javaslat. A 
jelöltek  szakmai életútja alapján Dr. Batta Angéla, a Jegyzői Kabinet főosztályvezetője, és 
Miklós Béláné, a Hatósági Főosztály főosztályvezetője részére  adott  - az Önkormányzati 
törvényben biztosított jogkörében eljárva - aljegyzői kinevezést 2013. június 15. napjától. 
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Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának új aljegyzői a  főosztályvezetői  feladataik 
ellátása mellett töltik be tisztségüket. 
Kinevezésükhöz gratulál, valamint eredményes, hatékony munkát kíván számukra. 

Bejelenti, hogy az érdemi munkát  a sürgősségi előterjesztések napirendre tűzésével kezdik.

1.     sürgősségi   előterjesztés  :  Javaslat a kötelezően igénybe veendő kéményseprő-ipari 
közszolgáltatásról szóló 39/1996. (VII.1.) rendelet módosítására
Előterjesztő: Pfliegler Péter alpolgármester 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés  18  igen,  0  nem  szavazattal,  10  tartózkodás 
mellett  a  sürgősségi  indítványt  a  nyílt  ülés  napirendjére 
felvette.

2.     sürgősségi   előterjesztés  :  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város településképi védelméről 
szóló önkormányzati rendelet megalkotására
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés  18  igen,  0  nem  szavazattal,  10  tartózkodás 
mellett  a  sürgősségi  indítványt  a  nyílt  ülés  napirendjére 
felvette.

3.     sürgősségi   előterjesztés  :  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti 
Tervének (TszT) módosítására és a Miskolc Megyei Jogú Város 
Építési Szabályzatáról (MÉSZ) szóló 21/2004. (VII. 6.) 
önkormányzati rendelet módosítására
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 17,  igen, 8  nem szavazattal, 3  tartózkodás 
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt     ülés     napirendjére   
felvette.

4. sürgősségi   előterjesztés  :  Javaslat az Önkormányzat vagyonáról és a 
vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012 (XII.15.) önkormányzati 
rendelet módosítására
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 18  igen, 0  nem szavazattal, 10  tartózkodás 
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt     ülés     napirendjére   
felvette.
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5. sürgősségi   előterjesztés  :   Javaslat a telekadóról szóló önkormányzati rendelet 
megalkotására 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 17  igen, 9  nem szavazattal, 2  tartózkodás 
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt     ülés     napirendjére   
felvette.

6. sürgősségi   előterjesztés  :   Javaslat Miskolc város területén áthaladó országos közutak 
kiemelt szegélye, valamint a közút melletti ingatlanok közötti 
területek helyi közúttá történő átminősítésére és 
önkormányzati tulajdonba történő átvételére 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 18  igen, 0  nem szavazattal, 10  tartózkodás 
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt     ülés     napirendjére   
felvette.

7.   sürgősségi előterjesztés  :   Javaslat állami résztulajdonú ingatlan ingyenes önkormányzati 
tulajdonba vétele iránti igény bejelentésére 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 18  igen, 0  nem szavazattal, 10  tartózkodás 
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt     ülés     napirendjére   
felvette.

8. sürgősségi előterjesztés: Javaslat a Miskolc, 26. számú másodrendű főút északról 
elkerülő szakasz, állami tulajdonban lévő vízilétesítményei 
tulajdonjogának átvétele tárgyában hozott XII-
353/3721/2012.sz. határozat módosítására
Előterjesztő: Pfliegler Péter alpolgármester 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 18  igen, 0  nem szavazattal, 10  tartózkodás 
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt     ülés     napirendjére   
felvette.

9. sürgősségi előterjesztés: Javaslat a Miskolc 4826/6 hrsz.-ú ingatlan jelzálogjoggal 
történő megterhelésére 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.
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A Közgyűlés 17  igen, 0  nem szavazattal, 11  tartózkodás 
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt     ülés     napirendjére   
felvette.

10. sürgősségi előterjesztés: Javaslat a Miskolc, Kisfaludy u. 39-41. szám alatti, Miskolc 
5302/A/3 helyrajzi számú ingatlan MIK Zrt. részére történő 
kezelésbe adására, valamint az ingatlan helyiségének a 
Miskolci Otthon Segítünk Alapítvány részére történő 
kedvezményes bérbeadására
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 16  igen, 0  nem szavazattal, 10  tartózkodás 
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt     ülés     napirendjére   
felvette.

11. sürgősségi előterjesztés: Javaslat a nevelési intézményekben a 2013/2014-es  nevelési 
évet érintő alkalmazotti létszámok meghatározására
Előterjesztő: Kiss Gábor alpolgármester 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 18  igen, 0  nem szavazattal, 9  tartózkodás 
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt     ülés     napirendjére   
felvette.

12. sürgősségi előterjesztés: Javaslat a Belváros-Diósgyőri és az Avas és Környéke Óvodai 
Gazdasági Igazgatóságnak a Miskolci Közintézmény-
működtető Központba történő beolvadására, valamint a 
Miskolci Közintézmény-működtető Központ Alapító 
Okiratának módosítására
Előterjesztő: Kiss Gábor alpolgármester

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 18  igen, 0  nem szavazattal, 10  tartózkodás 
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt     ülés     napirendjére   
felvette.

13. sürgősségi előterjesztés: Javaslat a települési szilárd hulladékkal kapcsolatos 
hulladékkezelési helyi közszolgáltatásáról szóló 56/2001. 
(XII.12.)  számú önkormányzati rendelet rezsicsökkentéssel 
összefüggő módosítására, valamint a Borsod-Abaúj-Zemplén 
Megyei Kormányhivatalnak a rendelettel szemben benyújtott 
törvényességi felhívás elbírálására 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.
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A Közgyűlés 18  igen, 0  nem szavazattal, 10  tartózkodás 
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt     ülés     napirendjére   
felvette.

14. sürgősségi előterjesztés: Javaslat a Herman Ottó Múzeum alapító okiratának 
módosítására és kapcsolódó döntések meghozatalára
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 18  igen, 0  nem szavazattal, 10  tartózkodás 
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt     ülés     napirendjére   
felvette.

15. sürgősségi előterjesztés: Javaslat a MiREND-Sec Miskolc Rendjéért Vagyonvédelmi 
Kft. alapításának jóváhagyására, valamint kapcsolódó 
döntések meghozatalára
Előterjesztő:  Dr. Kriza Ákos polgármester

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 18  igen, 0  nem szavazattal, 10  tartózkodás 
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt     ülés     napirendjére   
felvette.

16. sürgősségi előterjesztés: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a 
Miskolci Városgazda Nonprofit Kft. között létrejött 
„Közszolgáltatási Szerződés” módosítására
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester  

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 18  igen, 0  nem szavazattal, 10  tartózkodás 
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt     ülés     napirendjére   
felvette.

17. sürgősségi előterjesztés: Javaslat a közösségi közlekedési szolgáltatásokat szabályzó, az 
Önkormányzat és az MVK Zrt. között 2011. június 1-jén 
hatályba lépett 10125. számú Közszolgáltatási Szerződés 
módosítására 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 18  igen, 0  nem szavazattal, 9  tartózkodás 
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt     ülés     napirendjére   
felvette.

18. sürgősségi előterjesztés: Javaslat felhatalmazás megadására Miskolc Megyei Jogú 
Város Önkormányzata, mint Miskolc Térségi Konzorcium 
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Gesztora által Miskolc Megyei Jogú Város Polgármestere 
számára, közszolgáltatási szerződések felmondásának 
végrehajtására, az érvényes hulladékgazdálkodási 
közszolgáltatási szerződésekben, illetőleg a hulladékról szóló 
2012. évi CLXXXV törvényben meghatározott feltételek 
fennállása esetén
Előterjesztő: Pfliegler Péter alpolgármester

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 18  igen, 0  nem szavazattal, 10  tartózkodás 
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt     ülés     napirendjére   
felvette.

19. sürgősségi előterjesztés: Javaslat pályázat benyújtására a Nemzeti Kulturális Alap 
Kulturális Fesztiválok Kollégiuma meghívásos pályázati 
kiírásra az Operafesztivál 2014-2016. évi programjainak 
támogatására és a települési önkormányzatok által fenntartott 
muzeális intézmények szakmai támogatására a Herman Ottó 
Múzeum új állandó kiállítása megvalósításának érdekében 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 18  igen, 0  nem szavazattal, 10  tartózkodás 
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt     ülés     napirendjére   
felvette.

20. sürgősségi előterjesztés: Javaslat az MVSI Miskolc Városi Sportiskola Nonprofit 
Közhasznú Kft. 2013-2014. évi társasági adó támogatásból 
finanszírozandó létesítményfejlesztésre és tárgyi eszköz 
beszerzésre, valamint a vízilabda, kézilabda, kosárlabda 
szakosztályok utánpótlás nevelésre irányuló pályázatához 
önerő biztosítására
Előterjesztő:  Kiss Gábor alpolgármester 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 17  igen, 0  nem szavazattal, 11  tartózkodás 
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt     ülés     napirendjére   
felvette.

21. sürgősségi előterjesztés: Javaslat a Miskolc, Nagy-Avas 400. sz. ingatlan előtti 
pincebeszakadás (12218/1 hrsz.) helyreállítására vonatkozó vis 
maior pályázathoz szükséges önrész biztosítására   
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

7



A Közgyűlés 18  igen, 0  nem szavazattal, 10  tartózkodás 
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt     ülés     napirendjére   
felvette.

22. sürgősségi előterjesztés: Javaslat felhatalmazás megadására a KEOP-1.1.1./C/13 
pályázaton való részvételhez
Előterjesztő: Pfliegler Péter alpolgármester

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 18  igen, 0  nem szavazattal, 10  tartózkodás 
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt     ülés     napirendjére   
felvette.

23. sürgősségi előterjesztés: Javaslat Miskolc Környéki Önkormányzati Társulás 
létrehozására
Előterjesztő:  Kiss Gábor alpolgármester 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 18  igen, 0  nem szavazattal, 9  tartózkodás 
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt     ülés     napirendjére   
felvette.

24. sürgősségi előterjesztés: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Helyi Esélyegyenlőségi 
Programjának elfogadására
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 17  igen, 0  nem szavazattal, 11  tartózkodás 
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt     ülés     napirendjére   
felvette.

25. sürgősségi előterjesztés: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata 
Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 7/2011. (III.16.) 
önkormányzati rendelet módosítására
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 17  igen, 0  nem szavazattal, 11  tartózkodás 
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt     ülés     napirendjére   
felvette.

26. sürgősségi előterjesztés:      Javaslat Miskolc Kistérség Többcélú Társulása Társulási 
Megállapodásának jóváhagyására 
Előterjesztő:  Dr. Kriza Ákos  polgármester 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

8



A Közgyűlés 17  igen, 0  nem szavazattal, 11  tartózkodás 
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt     ülés     napirendjére   
felvette.

27. sürgősségi előterjesztés – zárt ülésre: Javaslat a Miskolc Holding Zrt. és az UniCredit 
Bank Hungary Zrt. között megkötendő Forint Folyószámla 
Szerződés és Cash Pool Megállapodás, valamint 
Folyószámlahitel Szerződés és a kapcsolódó Miskolc Megyei 
Jogú Város Önkormányzat által vállalandó készfizető kezesség 
jóváhagyására
Előterjesztő:  Dr. Kriza Ákos polgármester 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 17  igen, 0  nem szavazattal, 11  tartózkodás 
mellett a sürgősségi indítványt a zárt    ülés     napirendjére   
felvette.

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Tájékoztatja a  Közgyűlést, hogy Dr. Tompa Sándor és Varga 
Gergő települési képviselők - az MSZP frakció további hat tagjának aláírásával ellátva - 2013. 
június 17. napján –  az SZMSZ-ben biztosított határidőn túl - önálló sürgősségi képviselői 
indítványt nyújtottak be: "Javaslat a miskolci, régóta dohánytermékek értékesítésével is 
foglalkozó vállalkozók érdekében teendő intézkedésre" címmel.
Ezzel kapcsolatban felkéri Jegyző Urat, hogy ismertesse állásfoglalását.

Dr. Csiszár Miklós jegyző: Felszólalásában elmondja, hogy korábban már az állásfoglalását 
megküldte, hogy ne most szembesüljenek vele a képviselők, melyet most röviden ismertet.
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlésének az Önkormányzat SZMSZ-éről  szóló 7/2011.
(III.16.) rendeletének 19. § (1) bekezdése foglalkozik azzal,  hogyan nyújtható be  sürgősségi 
indítvány. A (3) bekezdés második mondata szerint a települési képviselők egynegyede által 
előterjesztett sürgősségi indítvány a sürgősség tényének és rövid indoklásának ismertetése 
mellett a Közgyűlést megelőző tizedik napon 12.00 óráig írásban nyújtható be polgármesternél.
A Közgyűlés ülését 2013. június 20. napján tartja, így a települési képviselők egynegyede által 
előterjesztett sürgősségi indítvány benyújtásának határideje 2013. június 10. napján 12.00 
órakor lejárt. Az előterjesztés benyújtására a határidőn túl került sor, tehát jogszabálysértő az 
előterjesztés. 
Erre figyelemmel javasolja a Közgyűlésnek, hogy az előterjesztést ne vegye fel a napirendjére.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a tájékoztatást.
Kéri, hogy  az  elmondottak  figyelembevételével  szavazzanak az előterjesztés napirendre 
tűzéséről.

A Közgyűlés 8  igen, 17  nem szavazattal, 2  tartózkodás 
mellett a sürgősségi indítványt nem     vette     fel     az     ülés   
napirendjére.     

Dr. Kriza Ákos polgármester: Tompa képviselő úr  ügyrendi  felszólalási  szándékát  jelezte, 
megadja neki a szót.

Dr.  Tompa  Sándor: Szerették  volna,  ha  a  miskolciakat  tájékoztatják  megfelelően  a  trafik 
üggyel kapcsolatban, hogy nagyon sokan hoppon maradtak.
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Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Kéri  Képviselő  urat,  hogy  ügyrendi  témában,  annak 
megfelelően szólaljon fel. Hivatkozzon az SZMSZ megfelelő vonatkozására, hogy miért kíván 
ügyrendi javaslatot tenni.

Dr.  Tompa Sándor: Kéri  Polgármester  Urat,  hogy szavazzon  arról  a  Testület,  hogy vegye 
Polgármester Úr nevére az előterjesztést, és vegyék fel napirendre, amire az SZMSZ lehetőséget 
biztosít. Mindezt azért, hogy tudjanak segíteni azokon a hoppon maradt miskolci trafikosokon, 
akikről szól ez az előterjesztés. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Ez nem ügyrendi javaslat, így nem szavazhat róla a Testület.

Az  SZMSZ  28.  szakaszában  foglaltak  alapján  a  tárgyalási  sorrend  megállapításához első 
javaslata, hogy mai ülésen a sürgősségi 19. előterjesztést, - mely Nemzeti Kulturális Alaphoz  
benyújtandó pályázatokról szól – a nyílt  ülés elején tárgyalják meg, és azonnali szavazással 
döntsenek is a határozatok vonatkozásában, mivel még a mai napon ezeket a pályázatokat be 
kell nyújtani. 
Kéri, szavazzanak a javaslatról.  

A  Közgyűlés 18  igen,  0  nem  szavazattal,  9  tartózkodás 
mellett a javaslatot elfogadta.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Második     javaslata  , hogy a meghívó szerinti 2. és 8. napirendi 
pont  és  a  sürgősségi  10.  előterjesztést –  melyek  ingatlanok  kedvezményes  módon  történő  
bérbe- és használatba-adására vonatkoznak - együttes tárgyalás során kerüljenek megvitatásra.
Kéri, szavazzanak a javaslatról.

A  Közgyűlés 17  igen,  0  nem  szavazattal,  10  tartózkodás 
mellett a javaslatot elfogadta.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Harmadik javaslata, hogy a  Miskolc Város településképével,  
településszerkezetével kapcsolatos, meghívó szerinti 5. napirendi pontot és a sürgősségi 2. és 
sürgősségi 3. előterjesztéseket, szintén összevontan tárgyalják meg.
Kéri, szavazzanak a javaslatról.

A Közgyűlés  17  igen,  0  nem  szavazattal,  10  tartózkodás 
mellett a javaslatot elfogadta.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Negyedik  javaslata,  hogy  az  Önkormányzat  ingatlan-  
vagyonával összefüggő – sürgősségi 4., 6., 7., 8. és 9. előterjesztéseket is - együttesen tárgyalja 
a Közgyűlés. 
Kéri, szavazzanak a javaslatról.

A Közgyűlés  17  igen,  0  nem  szavazattal,  10  tartózkodás 
mellett a javaslatot elfogadta.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Ötödik     javaslata  , hogy a nevelési intézményekkel és-
ellátásukkal kapcsolatos, meghívó szerinti 10. napirendi pontot és a sürgősségi 11. és 12. 
előterjesztéseket szintén összevontan tárgyalják meg.
Kéri, szavazzanak a javaslatról.

A Közgyűlés  16  igen,  0  nem  szavazattal,  11  tartózkodás 
mellett a javaslatot elfogadta.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Hatodik  javaslata,  hogy  a  közszolgálati  szerződésekkel 
kapcsolatos előterjesztéseket - melyek a sürgősségi 1., 16., 17. és 18. előterjesztések - együttes 
tárgyalás során vitassák meg.
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Kéri, szavazzanak a javaslatról.
A Közgyűlés  18  igen,  0  nem  szavazattal,  10  tartózkodás 
mellett a javaslatot elfogadta.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Hetedik javaslata, hogy a pályázatokkal kapcsolatos napirendi 
pontokat - meghívó szerinti 1. napirendi pont és a sürgősségi 20., 21. és 22. előterjesztéseket 
is együttesen tárgyalja meg a Testület.
Kéri, szavazzanak a javaslatról.

A Közgyűlés  17  igen,  0  nem  szavazattal,  11  tartózkodás 
mellett a javaslatot elfogadta.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Nyolcadik     javaslata  , hogy az önkormányzati társulásokkal 
kapcsolatos – sürgősségi 23. és 26 előterjesztéseket is összevontan tárgyalja meg a Közgyűlés. 
Kéri, szavazzanak a javaslatról.

A Közgyűlés  17  igen,  0  nem  szavazattal,  9  tartózkodás 
mellett a javaslatot elfogadta.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kérdezi képviselőtársait, hogy a napirenddel kapcsolatban van-
e javaslatuk? Megállapítja, hogy nincs javaslat.

Kéri, hogy most szavazzanak a napirendi javaslat elfogadásáról, figyelembe véve a tárgyalási 
sorrend  kapcsán hozott döntéseket, valamint a napirendre tűzött sürgősségi előterjesztéseket is. 

A Közgyűlés 17 igen, 9 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett az 
ülés  napirendjét  -  figyelemmel  a  napirendre  felvett  sürgősségi 
előterjesztésekre  és  az  elfogadott  ügyrendi  javaslatokra  -  a 
meghívóban foglaltak szerint állapította meg.

NYÍLT ÜLÉS:

1. Javaslat  pályázat  benyújtására  az  Államreform  Operatív  Program  keretében 
megvalósuló  „Szervezetfejlesztés  konvergencia  régiókban  lévő  önkormányzatok 
számára” c. felhíváshoz kapcsolódóan

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

2. Javaslat  a  Miskolci  Rendőrkapitányság  Vasgyári  Rendőrőrs  Körzeti  Megbízotti 
Csoport  Lyukóvölgyi  állománya  részére  77591  hrsz-ú  Lyukóvölgy,  Gulyakút 
Közösségi Ház irodahelyiség térítésmentes használatba adására
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

3. Javaslat  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  és  a  törökországi  Kayseri  város  között 
létrejött testvérvárosi megállapodás jóváhagyására
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

4. Javaslat köztéri képzőművészeti alkotások kihelyezésére 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester
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5. Javaslat  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  zajcsökkentési  intézkedési  tervének 
elfogadására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

6. Javaslat  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  által  a  Nemzetiségi 
Önkormányzatokkal kötött Együttműködési Megállapodások módosítására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

7. Javaslat  az  Önkormányzat  Közgyűlésének  2013.  II.  félévi  munkatervének 
megállapítására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

8. Javaslat  a  Miskolci  Nemzeti  Színház  Nonprofit  Kft.,  a  Miskolci  Csodamalom 
Bábszínház  Nonprofit  Kft.,  a  Miskolci  Szimfonikus  Zenekar  Nonprofit  Kft., 
valamint  a  Miskolci  Városi  Szabadidőközpont  Nonprofit  Kft.  ingatlanhasználati 
szerződésének módosítására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

9. Javaslat Miskolc város sportirányításának átszervezésére
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

10. Javaslat  az  iskola-  és  ifjúság-egészségügyi  védőnői,  valamint  területi  védőnői 
körzetek átszervezésére
Előterjesztő  :   Kiss Gábor alpolgármester

ZÁRT ÜLÉS:

11. Javaslat fellebbezések elbírálására egyedi szociális hatósági ügyekben  
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

12. Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város művészeti és tudományos ösztöndíjainak 
adományozására
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

13. Javaslat a Miskolci Önkormányzati Rendészet vezetői munkakörére kiírt pályázat 
elbírálására, vezetői álláshely betöltésére
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester
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14. Javaslat a Miskolci Szimfonikus Zenekar Nonprofit Korlátolt Felelősségű Társaság 
ügyvezetőjének megválasztására
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

Sürgősségre felvett napirendek – nyílt ülésre:

1. Javaslat a kötelezően igénybe veendő kéményseprő-ipari  közszolgáltatásról  szóló 
39/1996. (VII.1.) rendelet módosítására
Előt  erjesztő:   Pfliegler Péter alpolgármester 

2. Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város településképi védelméről szóló önkormányzati 
rendelet megalkotására
Előt  erjesztő:   Dr. Kriza Ákos polgármester

3. Javaslat  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Településszerkezeti  Tervének  (TszT) 
módosítására és a Miskolc Megyei Jogú Város Építési Szabályzatáról (MÉSZ) szóló 
21/2004.(VII.6.) önkormányzati rendelet módosítására
Előt  erjesztő:   Dr. Kriza Ákos polgármester

4. Javaslat az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. 
(XII.15.) önkormányzati rendelet módosítására
Előt  erjesztő:   Dr. Kriza Ákos polgármester

5. Javaslat a telekadóról szóló önkormányzati rendelet megalkotására
Előt  erjesztő:   Dr. Kriza Ákos polgármester

6. Javaslat  Miskolc  város  területén  áthaladó  országos  közutak  kiemelt  szegélye, 
valamint  a  közút  melletti  ingatlanok  közötti  területek  helyi  közúttá  történő 
átminősítésére és önkormányzati tulajdonba történő átvételére
Előt  erjesztő:   Dr. Kriza Ákos polgármester

7. Javaslat állami résztulajdonú ingatlan ingyenes önkormányzati tulajdonba vétele 
iránti igény bejelentésére
Előt  erjesztő:   Dr. Kriza Ákos polgármester

8. Javaslat a Miskolc, 26. számú másodrendű főút északról elkerülő szakasz, állami 
tulajdonban lévő vízilétesítményei tulajdonjogának átvétele tárgyában hozott XII-
353/3721/2012.sz. határozat módosítására
Előt  erjesztő:   Pfliegler Péter alpolgármester
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9.  Javaslat a Miskolc 4826/6 hrsz.-ú ingatlan jelzálogjoggal történő megterhelésére
Előt  erjesztő:   Dr. Kriza Ákos polgármester

10.  Javaslat a Miskolc, Kisfaludy u. 39-41. sz. alatti, Miskolc 5302/A/3 helyrajzi számú 
ingatlan  MIK  Zrt.  részére  történő  kezelésbe  adására,  valamint  az  ingatlan 
helyiségének a Miskolci Otthon Segítünk Alapítvány részére történő kedvezményes 
bérbeadására
Előt  erjesztő:   Dr. Kriza Ákos polgármester

11. Javaslat a nevelési intézményekben a 2013/2014-es nevelési évet érintő alkalmazotti 
létszámok meghatározására
Előt  erjesztő:   Kiss Gábor alpolgármester

12. Javaslat  a  Belváros-Diósgyőri  és  az  Avas  és  Környéke  Óvodai  Gazdasági 
Igazgatóságnak  a  Miskolci  Közintézmény-működtető  Központba  történő 
beolvadására,  valamint  a  Miskolci  Közintézmény-működtető  Központ  Alapító 
Okiratának módosítására
Előt  erjesztő:   Kiss Gábor alpolgármester

13. Javaslat  a  települési  szilárd  hulladékkal  kapcsolatos  hulladékkezelési  helyi 
közszolgáltatásáról  szóló  56/2001.  (XII.12.)  számú  önkormányzati  rendelet 
rezsicsökkentéssel  összefüggő  módosítására,  valamint  a  Borsod-Abaúj-Zemplén 
Megyei  Kormányhivatalnak  a  rendelettel  szemben  benyújtott  törvényességi 
felhívás elbírálására
Előt  erjesztő:   Dr. Kriza Ákos polgármester

14. Javaslat a Herman Ottó Múzeum alapító okiratának módosítására és a kapcsolódó 
döntések meghozatalára
Előt  erjesztő:   Dr. Kriza Ákos polgármester

15. Javaslat  a  MiREND-Sec  Miskolc  Rendjéért  Vagyonvédelmi  Kft.  alapításának 
jóváhagyására, valamint kapcsolódó döntések meghozatalára
Előt  erjesztő:   Dr. Kriza Ákos polgármester

16. Javaslat  Miskolc Megyei  Jogú Város  Önkormányzata és  a Miskolci  Városgazda 
Nonprofit Kft. között létrejött „Közszolgáltatási Szerződés” módosítására
Előt  erjesztő:   Dr. Kriza Ákos polgármester

17. Javaslat a közösségi közlekedési szolgáltatásokat szabályzó, az Önkormányzat és az 
MVK Zrt. között 2011. június 1-jén hatályba lépett 10125. számú Közszolgáltatási 
Szerződés módosítására
Előt  erjesztő:   Dr. Kriza Ákos polgármester

14



18. Javaslat felhatalmazás megadására Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata, 
mint  Miskolc  Térségi  Konzorcium  Gesztora  által  Miskolc  Megyei  Jogú  Város 
Polgármestere  számára,  közszolgáltatási  szerződések  felmondásának 
végrehajtására, az érvényes hulladékgazdálkodási közszolgáltatási szerződésekben, 
illetőleg  a  hulladékról  szóló  2012.  évi  CLXXXV.  törvényben  meghatározott 
feltételek fennállása esetén 
Előt  erjesztő:   Pfliegler Péter alpolgármester

19. Javaslat pályázat benyújtására a Nemzeti Kulturális Alap Kulturális Fesztiválok 
Kollégiuma meghívásos pályázati kiírásra az Operafesztivál 2014-2016. évi 
programjainak támogatására és a települési önkormányzatok által fenntartott 
muzeális intézmények szakmai támogatására a Herman Ottó Múzeum új állandó 
kiállítása megvalósításának érdekében
Előt  erjesztő:   Dr. Kriza Ákos polgármester

20. Javaslat az MVSI Miskolc Városi Sportiskola Nonprofit Közhasznú Kft. 2013-2014. 
évi  társasági  adó  támogatásból  finanszírozandó  létesítményfejlesztésre  és  tárgyi 
eszköz  beszerzésre,  valamint  a  vízilabda,  kézilabda,  kosárlabda  szakosztályok 
utánpótlás nevelésre irányuló pályázatához önerő biztosítására
Előt  erjesztő:   Dr. Kriza Ákos polgármester

21. Javaslat  a  Miskolc,  Nagy-Avas 400.  sz.  ingatlan előtti  pincebeszakadás  (12218/1 
hrsz.)  helyreállítására  vonatkozó  vis  maior  pályázathoz  szükséges  önrész 
biztosítására
Előt  erjesztő:   Dr. Kriza Ákos polgármester

22. Javaslat  felhatalmazás  megadására  a  KEOP-1.1.1./C/13  pályázaton  való 
részvételhez
Előt  erjesztő:   Pfliegler Péter alpolgármester

23. Javaslat Miskolc Környéki Önkormányzati Társulás létrehozására
Előt  erjesztő:   Kiss Gábor alpolgármester

24. Javaslat  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Helyi  Esélyegyenlőségi  Programjának 
elfogadására
Előt  erjesztő:   Dr. Kriza Ákos polgármester

25. Javaslat  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  Szervezeti  és  Működési 
Szabályzatáról szóló 7/2011. (III.16.) önkormányzati rendelet módosítására
Előt  erjesztő:   Dr. Kriza Ákos polgármester

26. Javaslat  Miskolc  Kistérség  Többcélú  Társulása  Társulási  Megállapodásának 
jóváhagyására 
Előt  erjesztő:   Dr. Kriza Ákos polgármester
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Sürgősségre felvett napirendek – zárt ülésre:

27.  Javaslat a Miskolc Holding Zrt. és az UniCredit Bank Hungary Zrt. között 
megkötendő Forint Folyószámla Szerződés és Cash Pool Megállapodás, valamint 
Folyószámlahitel Szerződés és a kapcsolódó Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzat által vállalandó készfizető kezesség jóváhagyására
Előt  erjesztő:   Dr. Kriza Ákos polgármester

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Az  elfogadott  tárgyalási  sorrend  szerint  a  19.  sürgősségi 
előterjesztés tárgyalásával kezdik munkájukat.

19. sürgősségi napirend tárgya: Javaslat pályázat benyújtására a Nemzeti Kulturális Alap 
Kulturális Fesztiválok Kollégiuma meghívásos pályázati 
kiírásra az Operafesztivál 2014-2016. évi programjainak 
támogatására és a települési önkormányzatok által 
fenntartott muzeális intézmények szakmai támogatására a 
Herman Ottó Múzeum új állandó kiállítása 
megvalósításának érdekében 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A sürgősségre tekintettel kéri az anyag készítőjét, Kákóczki 
Andrást, a Kulturális és Idegenforgalmi Osztály vezetőjét, hogy tegye meg szóbeli kiegészítését.

Kákóczki  András: Az  előterjesztés  két  pályázat  benyújtására  tesz  javaslatot,  lehetőséget 
biztosítva így a Miskolci Operafesztivál Kulturális Szolgáltató Nonprofit Kft. és Herman Ottó 
Múzeum részére külső források igénybevételére.
A Nemzeti  Kulturális  Alap  Kulturális  Fesztiválok  Kollégiuma  meghívásos  pályázatot  írt  ki 
Magyarország legnagyobb fesztiváljai  számára, melynek beadási határideje június 20. Erre a 
pályázatra a Bartók Plusz Operafesztivál meghívást kapott. 
A támogatási időszak hároméves, a fesztiválok 2014. január 1. és 2016. december 31. közötti 
megrendezésére  vonatkozik.  A  pályázaton  olyan  kiemelkedő  értékekkel  bíró  kulturális 
események  rendező  szervezetei  vehetnek  részt,  amely  események  a  magyar  kulturális  élet 
reprezentánsai. A támogatás formája, vissza nem térítendő támogatás, amelyhez 20 %-os önrész 
biztosítása szükséges. 
A Herman Ottó Múzeumra vonatkozó pályázat kapcsán elmondja, hogy az emberi erőforrások 
minisztere  rendelete  lehetővé  teszi  pályázat  benyújtását  a  települési  önkormányzatok  által 
fenntartott muzeális értékek szakmai támogatására. A magyar múzeumok állandó kiállításainak 
felépítését  a  Kormány az  ALFA-program keretében  támogatja,  ez  10  %-os  önrész  vállalása 
mellett előfinanszírozott, vissza nem térítendő támogatást jelent. 
A Herman Ottó Múzeum Papszer  úti  kiállító  termében „Emlékezzetek utatok kezdetére — a  
magyar honfoglalás régészeti emlékei” című kiállítás előkészítésére szolgálna majd az elnyert 
támogatási lehetőség. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni Osztályvezető Úrnak a tájékoztatást.
A napirend felett megnyitja a vitát. Hozzászólásra jelentkezett képviselőknek adja meg a szót.

A vitában hozzászólók:

Fedor Vilmos: Osztályvezető Úr felé kérdése, hogy mennyi pénz nyerhető a pályázaton, mert ez 
nem derül ki az anyagból. Egy-egy fesztivál esetében mekkora az a keretösszeg, amivel a város 
gazdálkodhat?
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Lényeges kérdés. Minden évben egy adott támogatást jelent, 
amennyiben megszavazzák az összeget. 
A napirend tárgyalásának végén Osztályvezető Úr reflektál. 

Szabó Sándor: Két  pályázat  benyújtásához kér felhatalmazást  az előterjesztés.  Az egyik az 
Operafesztivál,  a  másik  a  Herman  Ottó  Múzeum új,  állandó  kiállításának  a  megrendezése. 
Mindkét  határozati  javaslat  elfogadását  javasolja  a  Közgyűlés  számára.  A második  kapcsán 
külön  kiemeli  a  450  éves  református  iskola  épületében  megrendezendő,  pedagógiai  célzatú 
kiállítást.  Nagyon  fontosnak  tartja  azt  a  célközönséget,  melyet  megjelöl  az  anyag.  A 
megrendezésre  kerülő  kiállítás  az  általános-  és  középiskolás  korú  diákok  interaktív 
foglalkoztatásának a lehetőségét is biztosítja. 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Megállapítja,  hogy  nincs több hozzászólásra  jelentkező 
képviselő, a napirend feletti vitát lezárja.
Megadja a szót Osztályvezető Úrnak, hogy válaszolhasson a felmerült kérdésekre.

Kákóczki  András: Az  Operafesztivált  illetően  elmondja,  hogy  a  Nemzeti  Kulturális  Alap 
meghívásos pályázata valóban ebben az évben vonatkozik csak az elkövetkezendő három évre, 
eddig nem ez volt a gyakorlat. Az Operafesztivál támogatására évente 20 millió forint nyerhető, 
a Herman Ottó Múzeum új állandó kiállításának támogatására pedig 15 millió forint.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a tájékoztatást.
Az előterjesztés szerint két     határozati     javaslatról   kell dönteniük.

Kéri, először szavazzanak az első, –  pályázat benyújtása az Operafesztivál 2014-2016. évi 
programjainak támogatására tárgyú – határozati javaslatról.

A  Közgyűlés 19  igen, 0  nem szavazattal, 1  tartózkodás 
mellett elfogadta az előterjesztés szerinti első határozati 
javaslatot, és meghozta a

VI-108/4949/2013. sz. határozat  ot  

Tárgy: Pályázat  benyújtása  a  Nemzeti  Kulturális  Alap  Kulturális  Fesztiválok  Kollégiuma 
meghívásos pályázatára az Operafesztivál 2014-2016 évi programjainak támogatására

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat pályázat benyújtására a 
Nemzeti Kulturális Alap Kulturális Fesztiválok Kollégiuma meghívásos pályázati kiírására 
az  Operafesztivál  2014-2016.  évi  programjainak  támogatására  és  a  települési 
önkormányzatok által fenntartott muzeális intézmények szakmai támogatására a Herman 
Ottó Múzeum új állandó kiállítása  megvalósításának érdekében”  című előterjesztést és a 
következő határozatot hozza: 

1.)  Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése egyetért azzal, hogy a Miskolci Operafesztivál 
Nonprofit  Kft.  2013.  június  20-án  benyújtsa  pályázatát  a  Nemzeti  Kulturális  Alap 
Kulturális Fesztiválok Kollégiuma meghívásos pályázatára.

Felelős:  Polgármester
Végrehajtásért felelős: Humán Főosztály
Közreműködik:  Miskolci Operafesztivál Nonprofit Kft.
Határidő:  2013. június 20.
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2.) A Közgyűlés egyetért azzal, hogy Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata a 2014. 
évre  tervezett  költségvetésében  a  Miskolci  Operafesztivál  Nonprofit  Kft.  részére  15 
millió  Ft  önrészt  biztosít  a  Bartók  Plusz  Operafesztivál  megrendezéséhez  a  Nemzeti 
Kulturális Alap Kulturális Fesztiválok Kollégiuma meghívásos pályázatára.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős  :  Gazdálkodási Főosztály
Közreműködik: Humán Főosztály
Határidő:  2014. évi költségvetés összeállítása

3.)  A  Közgyűlés  felhatalmazza  a  polgármestert,  hogy  a  pályázathoz  kapcsolódó 
nyilatkozatokat megtegye, dokumentumokat aláírja.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Humán Főosztály
Határidő:  2013. június 20.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, most szavazzanak a második –  pályázat benyújtása a 
Herman Ottó Múzeum új állandó kiállítására tárgyú – határozati javaslatról.

A Közgyűlés  20  igen,  0  nem  szavazattal,  0  tartózkodás 
mellett elfogadta az előterjesztés szerinti második határozati 
javaslatot, és meghozta a

VI-109/4949/2013. sz. határozatot

Tárgy: Pályázat benyújtása a települési önkormányzatok által fenntartott muzeális intézmények 
szakmai támogatására, a Herman Ottó Múzeum új állandó kiállítására

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat pályázat benyújtására a 
Nemzeti Kulturális Alap Kulturális Fesztiválok Kollégiuma meghívásos pályázati kiírására 
az  Operafesztivál  2014-2016.  évi  programjainak  támogatására  és  a  települési 
önkormányzatok által fenntartott muzeális intézmények szakmai támogatására a Herman 
Ottó Múzeum új állandó kiállítása megvalósításának érdekében”  című előterjesztést és a 
következő határozatot hozza: 

1.) Miskolc  Megyei  Jogú Város  Közgyűlése  egyetért  azzal,  hogy Miskolc  Megyei  Jogú 
Város Önkormányzata 2013. július 1. napjáig benyújtsa pályázatát az Emberi Erőforrások 
Minisztériuma által meghirdetett pályázatra. 

Felelős:  Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Humán Főosztály
Határidő:   2013. július 1.

2.) A Közgyűlés egyetért azzal, hogy Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata 2013. 
évre jóváhagyott költségvetésében, az általános tartalék terhére történő átcsoportosítással 
1.500.000 Ft önrészt  biztosít  a Herman Ottó Múzeumban megvalósuló „Emlékezzetek  
utatok kezdetére — a magyar honfoglalás régészeti emlékei”-c. kiállítás pályázatához.
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Felelős:  Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Gazdálkodási Főosztály
Közreműködik:  Humán Főosztály
Határidő: 2013. július 1.

3.) A Közgyűlés  kötelezettséget  vállal  arra,  hogy  a  pályázat  eredményessége  esetén  az 
elnyert  összeget  és  az  Önkormányzat  által  biztosított  1.500.000 Ft  önrész  összegét  a 
Herman Ottó  Múzeum rendelkezésére  bocsátja  és  a  számlájukra felhasználás  céljából 
átutalja. 

Felelős:  Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Gazdálkodási Főosztály
Közreműködik:  Humán Főosztály
Határidő:  2013. évi pályázati támogatás megérkezését követő 10 

 napon belül

4.) A  Közgyűlés  felhatalmazza  a  polgármestert,  hogy  a  pályázathoz  kapcsolódó 
nyilatkozatokat megtegye, dokumentumokat aláírja.

Felelős:  Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Humán Főosztály
Határidő:   2013. július 1.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Most az elfogadottak szerint a pályázatokkal kapcsolatos, 
további előterjesztések együttes     tárgyalása   következik.

1.     napirend tárgya:  Javaslat pályázat benyújtására az Államreform Operatív Program 
keretében megvalósuló „Szervezetfejlesztés konvergencia régiókban 
lévő önkormányzatok számára” c. felhíváshoz kapcsolódóan

20.   sürgősségi napirend tárgya  :  Javaslat az MVSI Miskolc Városi Sportiskola Nonprofit 
Közhasznú Kft. 2013-2014. évi társasági adó támogatásból 
finanszírozandó létesítményfejlesztésre és tárgyi eszköz 
beszerzésre, valamint a vízilabda, kézilabda, kosárlabda 
szakosztályok utánpótlás nevelésre irányuló pályázatához 
önerő biztosítására

21.   sürgősségi napirend tárgya  :  Javaslat a Miskolc, Nagy-Avas 400. sz. ingatlan előtti 
pincebeszakadás (12218/1 hrsz.) helyreállítására vonatkozó 
vis maior pályázathoz szükséges önrész biztosítására

22.   sürgősségi napirend tárgya  :  Javaslat felhatalmazás megadására a KEOP-1.1.1./C/13 
pályázaton való részvételhez

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri Alpolgármester Urat, hogy tegye meg kiegészítését.

Pfliegler  Péter  alpolgármester: A KEOP-1.1.1./C/13 pályázattal  kapcsolatban  kíván 
tájékoztatást adni. A Miskolc Térségi Konzorcium működése során, a hatályba lépett új hulladék 
törvény az egységes hulladékgazdálkodási rendszer fenntarthatósága érdekében, a jelenlegitől 
eltérő, új megoldások alkalmazását teszik szükségessé. A célok egyértelműek: az itt élő lakosság 
minél magasabb szinten történő kiszolgálása azon árszint mellett, melyet a törvényi előírások 
2013. 07. 01-től a rezsicsökkentés keretén belül biztosítanak. 
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A  csökkenő  bevételek  ellensúlyozása,  magasabb  szintű,  kisebb  fenntartási  költséget  és 
ráfordítást  igénylő  eszközökkel  biztosítható.  A támogatási  források átcsoportosítása  lehetővé 
fogja tenni egy új pályázati rendszer kiírását a KEOP pályázatok körében.
Ez a pályázat - ráépülve a megvalósult ISPA és a folyamatban lévő KEOP 1.1.1.B pályázatokra 
-, lehetőséget ad azoknak az eszközöknek a beszerzésére, melyek hatékony működést tesznek 
lehetővé a Térségi hulladékgazdálkodásban.
Az  előterjesztés  azon  közgyűlési  döntések  meghozatalára  tesz  javaslatot,  melyek  e  célok 
eléréséhez szükségesek.
Kéri, hogy az előterjesztést vitassák meg, a határozati javaslatot a Közgyűlés fogadja el és ezzel 
tegye  lehetővé  a  pályázati  forrásoknak  a  Térség  hulladékgazdálkodási  rendszerében  való 
felhasználását a pályázati eljárás megindulásakor.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni Alpolgármester Úr tájékoztatóját.
Felkéri Szabó László urat, az MVSI ügyvezetőjét, hogy tegye meg szóbeli kiegészítését.

Szabó  László: A Közgyűlés  elé  beterjesztett  pályázat  a  TAO  támogatás  sportágfejlesztésre 
vonatkozó lehetőségeit próbálja az MVSI keretein belül a város számára elérhetővé tenni. Ez 
egy beruházás /nem elsősorban tárgyi beruházás/, hanem befektetés a jövőbe, a miskolci fiatalok 
egészséges és sportos élet  szemléletének kialakításába.  A pályázati anyag részletezi a három 
sportágba benyújtott támogatási összeget, ezen belül kiemelt helyen szerepel a Tapolcai Strand 
területére tervezett beruházás. Ez utóbbi nemcsak a versenysportot, hanem lakossági sportot, a 
mindennapi rekreációt szolgálja, így a város egész lakosságának nyújt a sportos feltételeken túl 
lehetőséget a kikapcsolódásra.
Kéri a határozati javaslat elfogadását, mellyel támogathatják Miskolc utánpótlásának sportját, a 
város lakosainak sportolását.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni Ügyvezető Úr tájékoztatását.
Felkéri Pásztor Edinát, a Stratégiai Osztály vezetőjét, hogy tegye meg kiegészítését.

Pásztor  Edina: 2013.  január  1-jével,  amikor  a  Járási  Kormányhivatalok  megkezdték 
működésüket lezárult  a megyei  kormányhivatalok megalakulásával megkezdett  közigazgatási 
átalakulás  ezen  szakasza.  Ez  azt  jelentette,  hogy  az  önkormányzatok  intézményfenntartási, 
hatósági  feladat  és  hatáskörei  jelentősen  visszaszorultak,  és  a  polgármesteri  hivatalok 
tevékenységének  hangsúlya  a  településfejlesztés,  településüzemeltetés,  vállalkozás  -és 
közösségfejlesztés felé fog eltolódni.
A  feladatok  és  hatáskörök  átalakítása  lehetővé  teszi,  hogy  az  önkormányzatok  fokozott 
figyelmet  fordítsanak  a  településmenedzsment  gyakorlat,  valamint  a  munkatársak  ezzel 
kapcsolatos  készségeinek  fejlesztésére.  Másrészt  az  átalakuló  szervezet  felépítésével  a 
folyamatok  és  munkatársak  belső  együttműködésének  fejlesztésével  fontos  a  polgármesteri 
hivatalok  működési  folytonosságának  a  biztosítása,  a  folyamatok  zökkenőmentes 
működtetéséhez a működési és az ügyfélkapcsolatok színvonalának megőrzése és fejlesztése, 
valamint az ezzel kapcsolatos jó gyakorlatok és módszerek adaptálása az átalakítás során és azt 
követően. 
Jelen  pályázati  konstrukció  keretében  konkrét,  jól  körülhatárolható  fejlesztési  intézkedések 
végrehajtására lehet pályázni, 40 millió forintban maximalizált, 100 %-os támogatásra. 
Kéri a Testületet a pályázati fejlesztés támogatására.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni Osztályvezető Asszonynak a tájékoztatását.
Az 1. napirendet tárgyalták bizottságok, kéri álláspontjaiknak ismertetését.

Bizottsági vélemények:
• Pénzügyi Bizottság: egyhangúlag támogatta az előterjesztés elfogadását.
• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: támogatta az előterjesztés elfogadását.
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Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: A napirendi pontok feletti vitát megnyitja.  Hozzászólásra 
jelentkezett képviselőknek adja meg a szót.

A vitában hozzászólók:

Dr.  Mokrai  Mihály: Nem számított  arra,  hogy egy napirenden belül  ilyen  témákat  vonnak 
össze. Polihisztornak kellene lenni, de megoszt néhány gondolatot.
Az ÁROP pályázat 40 millió forint 100 %-os támogatásról szól. Meglátása szerint azért van erre 
szüksége az Önkormányzatnak ismét, mert már nem tudja, hogy ki és mik valójában. Többször 
módosították a szabályzatokat, az osztályok is folyamatosan alakulnak. Ez a szervezetfejlesztés 
azért  hibás  közgyűlési  program,  mert  nincs  garancia  arra,  hogy  így,  többszöri  nekifutásra 
sikerülni fog. 
Több dolog is hiányzik az anyagból: kik lesznek a projektfelelősök, mit akarnak megvalósítani, 
hogy milyen programelemekből áll majd. Nem tűnik ki az előterjesztésből az sem, hogy milyen 
szervezetfejlesztési célokat kíván az Önkormányzat és a Jegyző Úr megvalósítani. 
Ismételten kifogásolja a napirendi pontok összevonását, mert csakugyan, pályázatokról van szó, 
de teljesen más témában. 
Nem  ért  egyet  az  előterjesztői  mondatokkal  sem,  mert  ha  beruházásról  van  szó,  de 
hangsúlyozzák,  hogy  az  nem  tárgyi  eszköz,  miközben  medencét  akarnak  építeni,  ez  nem 
értelmezhető számára.
Az egyik előterjesztés keretén belül adnak egy felhatalmazást a Polgármester Úrnak, hogy 3 
milliárdig pályázzon, 90 %-os támogatási intenzitással, valami megfogalmazhatatlan települési 
szilárd hulladékgazdálkodási informatikai rendszer létrehozásával, amit egyszerűen semminek 
tart.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Varga  Gergő  képviselő  úr  ügyrendi  hozzászólási  szándékát 
jelezte, megadja neki a szót.

Varga  Gergő: Kérdése,  hogy  az  SZMSZ  melyik  pontja  alapján  fűz  megjegyzéseket 
Polgármester Úr a felszólaló képviselők beszédéhez?

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kérdése, hogy Varga képviselő úr az SZMSZ melyik pontjára 
hivatkozva kíván ügyrendi javaslatot tenni?

Varga Gergő: Megismétli korábbi kérdését.

Polgármester Úr megvonja Varga Gergő képviselőtől a szót.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megadja a szót Bartha György képviselő úrnak.

Bartha György: Zsiga alpolgármester úrtól kérdezi, igaz-e, hogy a vízilabda TAO-s pénz egy 
része a női kosárlabda csapathoz lett átcsoportosítva, van-e ennek valóságalapja?

Dr. Kriza Ákos polgármester: Ez nem a napirendhez kapcsolódik, de fontosnak tartja …

Bartha György: Meglátása szerint ez a napirendhez tartozik, mivel TAO-s pénzről van szó, de 
nem fejezte be felszólalását. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Dr. Nehéz Károlynak adja meg a szót.
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Dr.  Nehéz  Károly: A  települési  szilárd  hulladék  elszállításával  kapcsolatos  informatikai 
fejlesztésekre vonatkozó pályázatnál  3  milliárdos  fejlesztésről  van  szó,  jó  esetben 100 %-os 
támogatással.  Az  előterjesztésben  egyértelműen  meg  van  határozva,  mik  azok  a  célok, 
amelyeknek ebben a projektben teljesülnie kell, melyeket fel is sorol. Úgy véli, ez egy olyan 
előterjesztés, melyet a Közgyűlésnek támogatnia kell. 

Dr.  Tompa  Sándor: Bevezetné  Miskolcon  a  „Tapolca  mutyi”  fogalmát.  Szerinte  a  városi 
sportiskoláról szóló előterjesztés tulajdonképpen Tapolcáról szól, de a vezetés hosszú ideje nem 
mer a városrészről beszélni. A pályázatot április 30-ig be kellett nyújtani, kérdése: miért nem 
hozták be az áprilisi Közgyűlésre? Átláthatatlanok a tervezői megbízások.
A gyermekstrand  területére  tervezett  élményfürdőről  azt  tudják  csak,  majd  a  polgármester 
lepapírozza valamilyen államtitkárral a forrását. Meglátása szerint porhintés folyik  Tapolcával 
kapcsolatban. Arról kellene beszélni, hogy miért ezt a három budapesti céget kellett meghívni, 
miért győri cég kapta meg a megbízást, miközben a miskolci tervezők sorban állnak – nyertes 
pályázattal -, és nem kapnak megrendelést.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Hangsúlyozza,  hogy nincs szó titokról.  Akiről Képviselő Úr 
beszél - a miskolci tervező -, a gyermekstrand területére kapott megbízást, amit el is végzett. 
Mindennek van egy oka. A közbeszerzés azért nem indult el, mert túl drága lett a pályázat, ezért 
felkérték arra a tervezőt, hogy a költségeket faragja le, mert a megrendelés nem így szólt. A 
másik  területre,  szintén  meghívásos  pályázattal  más  került  kiválasztásra,  aki  el  is  végezte  a 
munkát, az engedélyeztetése folyik, a közbeszerzés elindítása szintén.
Ha bármilyen mutyiról tudomása van a képviselőknek, kéri, hogy tegyék meg feljelentésüket a 
rendőrségnek.

Dr. Zsiga Marcell alpolgármester: Köztudomású, hogy a Kormány elkötelezett a sport és az 
utánpótlás  iránt,  soha  nem látott  összegeket  nyerhetnek  el  sportágak.  Miskolcon  is  jelentős 
pénzeket,  hogy  minél  komfortosabb,  minél  jobb  körülmények  valósulhassanak  meg.  Az 
előterjesztés arról szól, hogy 3 sportágban – vízilabda, kosárlabda, kézilabda – még jobb, még 
színvonalasabb teljesítményt nyújthassanak. Arra tesz javaslatot, hogy ezekben a sportágakban 
750-800 millió  forintos  beruházás  valósuljon  meg –  jégkoronggal  együtt  közel  1  milliárdos 
beruházásról lehet beszélni –, az önkormányzat ehhez 177,4 millió forinttal járulna hozzá. Ennek 
része egy sportfejlesztés Tapolca területén, ahol szabadtéri nyitott vizes medencét szeretnének 
megvalósítani.  Remélik,  hogy ez a  beruházás mihamarabb megvalósulhat,  és így minél több 
vendéget köszönthetnek majd Tapolcán.
A miskolci  sportiskola  szorosan  kapcsolódik  a  szakági  szövetségek  sportprogramjaihoz,  és 
ennek köszönhető az, hogy mernek nagyot álmodni, és nagy összegeket pályázni. 
Bartha  képviselő  úr  kérdésére  válaszul  elmondja,  hogy  nem  tud  arról,  hogy  bármit 
átcsoportosítottak  volna.  A vízilabda,  a  kosárlabda  mind-mind  külön  soron  szerepel,  külön 
forrásból gazdálkodnak. 

Dr. Tompa Sándor: Meglátása szerint, ha minden rendben lenne, akkor nem magyarázkodna 
Polgármester Úr. Nem értik, hogy miért volt szükség egy győri építész meghívására, mitől lesz 
így  jobb  vagy  gyorsabb  az  ügyintézés?  Nem  hallani  arról  semmit,  hogy  mi  lesz  a 
gyermekmedence pályázatával. Szeretnék tudni, hogy mi a terv a terület többi részével, mert 
erről sem tudnak semmit, ezért említette a „Tapolca mutyit”.

Dr.  Simon  Gábor: Tapolca  ügyében  kért  szót,  hiszen  az  előterjesztés  medenceépítésről 
tájékoztat. Szerinte egy egységes Tapolca-fejlesztési koncepciónak kellene lenni, de erről nem 
tudnak. Arról olvastak korábban, hogy felkértek egy tanácsadó céget, készítsen egy fejlesztési 
koncepciót, ez elkészült, majd felkértek egy másikat, aki ezt átdolgozta. Majd azt látták, hogy 
megmutatták a lakosságnak, de ezeket nem tárgyalta meg a Közgyűlés. 
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Másik kérdése, hogy a terveket miből lehet majd finanszírozni. Hírek vannak, nagy összegekről, 
de konkrétum nincs. Szintén a sajtóban az jelent meg, hogy Polgármester Úr azt nyilatkozta,  
hogy  már  csak  le  kell  papírozni  a  3  milliárd  forintot.  Az  látszik,  sem  közgyűlési,  sem 
kormányzati szinten nincs ezzel kapcsolatban elképzelés.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Válaszul elmondja, hogy a turisztikai attrakciófejlesztés nem 
strandról szólt, hanem környezet rehabilitációról. A strand esetében soha nem beszéltek akkora 
összegről, az egész Tapolca-völgy szebbé tétele kerülne annyiba. 

Dr.  Kiss  János: Szóvá  teszi  a  szocialista  képviselők  többségének  bekiabálását,  ami  nem 
Közgyűléshez  méltó  magatartási  forma,  de  érdemben  javaslatot  nem  fogalmaznak  meg. 
Megjegyzi, hogy a vezetésük idején sem jutottak előre a tapolcai fejlesztésekkel.
Úgy véli az összevont napirendeket a felelős városgazdálkodás köti össze. Mindenkor felelős 
vagyongazdálkodást kell folytatnia a vezetésnek, akkor is, ha sikeres várost vesz át, nem pedig 
olyat,  mint  amilyet  Miskolc  esetében  a  korábbi  vezetés  hátrahagyott.  Minden  pályázati 
lehetőséget meg kell ragadjanak, mert mindegyik a város szempontjából nagyon fontos, és nem 
fogják kihagyni ezeket a lehetőségeket. 

Dr. Mokrai Mihály: Felszólalásában hangsúlyozza,  hogy jelen vezetés számon kéri,  hogy a 
korábbi  vezetés  mit  csinált  Tapolcával.  Elmondja,  hogy egy elhibázott  bérbeadási  szerződés 
kapcsán próbáltak megoldást találni, amiből jelen vezetés most profitál. 
A vezetés három éve meghirdetett egy víziót, hogy Tapolca hogyan fog fejlődni, de kiderült, 
hogy ebből semmit nem tudnak megvalósítani. A TAO keretén belül 337,5 milliót fordítanak 
majd egy olyan úszómedencére, ami valójában semmire nem lesz jó – a vízimadarak úsztatásán 
kívül. 137 millió forint önrészt be is tervez a város, de ennek a költségvetésben nyoma sincs. 
Nagy pályázatok, nagy tervek vannak, de három év alatt nem csináltak semmit, bírálja a vezetés 
munkáját. 
Dicséri viszont az utánpótlás kapcsán hozott döntéseket.

Katona Ferenc: Az MVSI-vel  kapcsolatos  előterjesztéshez  kíván hozzászólni,  az  utánpótlás 
neveléshez.  Az  egyik  legizgalmasabb  része  a  Tapolcán  megvalósuló  versenypálya,  ami 
nemzetközi szabványoknak felelne meg. A kiszolgáló létesítményt önerőből valósítanák meg, 
ami az előterjesztésből is kiderül. Szeretné, ha sikeres lenne ez a pályázat, kéri, hogy támogassák 
az előterjesztés elfogadását. 

Az ülést Dr. Zsiga Marcell alpolgármester vezeti.

Dr. Simon Gábor: A képviselők nem ismerik a Tapolca fejlesztéssel kapcsolatos koncepciót, 
sajtóból értesültek csak róla. 
Egy  nem  régi  lakossági  fórumon  bemutattak  a  lakosság  részére  egy  látványtervet,  amivel 
kapcsolatban utólag  kiderült,  hogy nincs  rá  elegendő pénz,  és  ugyanez  történt  a  Patak  utca 
kapcsán is. 
Úgy gondolja, hogy a képviselőknek el  kell  dönteni,  hogy mi a fejlesztés iránya,  mi a hiba, 
hogyan lehet előrelépni Tapolcával kapcsolatban.

Dr. Kiss János: Hangsúlyozza,  hogy semmilyen titokzatosság nem lengi körül  a Tapolcával 
kapcsolatos  projektet.  Ahogy  az  ellenzék  is  mondta,  a  lakosság  megismerhette,  tehát  bárki 
láthatta a terveket, így az ellenzék is. Az uszodát sikerült beépíteni egy TAO-s pályázatba, ennek 
inkább örülni kellene. 

Dr.  Simon  Gábor: Felszólalásában  elmondja,  hogy  Kiss  képviselő  úr  kijelentette,  hogy  a 
medencét  megépítik.  Említi,  hogy  korábban  már  döntöttek  TAO  kapcsán  kettes  jégpálya 
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lefektetéséről, melynek a döntés értelmében már régen meg kellett volna valósulnia. Állandóan 
olvashatnak a Diósgyőri Stadion fejlesztéséről, több hónappal ezelőtt megjelent a sajtóban, hogy 
1 milliárd forintból folytatódik a kivitelezése, de úgy tűnik, eddig ez sem következett be. Úgy 
véli, ez a pályázat is erre a sorsra fog jutni. 

Dr.  Mokrai  Mihály: Úgy véli,  ami  zajlik,  az  a  miskolciak  megtévesztése.  Bemutattak  egy 
tervet, majd a költségekre hivatkozva változtattak rajta, és úgy adják elő, mintha az lenne az 
eredeti  elképzelés.  Jelen  vezetés  még  semmilyen  pályázati  pénzt  nem  hozott  a  városba  – 
leszámítva azt, amiket a Kormány egyedi határozattal hozott. A projektek, amik most befejezésre 
kerülnek, nem jelen vezetés idején keletkeztek. 

Pakusza Zoltán: A vita már kezd parttalanná válni, Tapolca helyzete viszont az elmúlt közel tíz 
évben semmit nem javult, folyik az egymásra mutogatás a városvezető frakció és a szocialisták 
között.  Látszik,  hogy  a  városvezetés  három  éve  birkózik  Tapolcával.  A  Közgyűlésben 
elbeszélnek  egymás  mellett,  az  idő  rohan,  a  tapolcaiak  pedig  nem  látnak  semmit  az  ígért 
fejlesztésekből.

Dr.  Zsiga  Marcell  alpolgármester: Megállapítja,  hogy nincs  több  hozzászólásra  jelentkező 
képviselő, a napirendek feletti vitát lezárja.
A felmerült kérdésekre reflektálni kíván Pfliegler Péter alpolgármester úr, megadja neki a szót.

Pfliegler Péter alpolgármester: Reagálni kíván azokra az igaztalan vádakra, melyek  KEOP-
1.1.1./C/13  pályázati  lehetőséggel  kapcsolatban  elhangoztak. Május  26-ig  volt  olvasható  a 
pályázati  kiírás  tervezet  az  NFÜ  honlapján,  ahol  hozzászólási  lehetőséget  is  biztosítottak. 
Várhatóan rövidesen meg is jelenik a pályázat, amíg ez nem történik meg, addig butaság lenne 
azt feltételezni, hogy előre megírtak volna egy pályázatot. 
Hangsúlyozza,  nem a város költségvetéséből kell  majd az önerőt hozzátenni – ha egyáltalán 
szükség lesz rá –, hanem a konzorcium pénzéből.

Dr. Zsiga Marcell alpolgármester: Köszöni a tájékoztatást.

Most összevontan     tárgyalják     meg   az ingatlanok kedvezményes használatba- és bérbeadására 
vonatkozó előterjesztéseket.

2.  napirend tárgya: Javaslat a Miskolci Rendőrkapitányság Vasgyári Rendőrőrs Körzeti 
Megbízotti Csoport Lyukóvölgyi állománya részére 77591 hrsz-ú 
Lyukóvölgy, Gulyakút Közösségi Ház irodahelyiség térítésmentes 
használatba adására

8. napirend tárgya: Javaslat a Miskolci Nemzeti Színház Nonprofit Kft., a Miskolci 
Csodamalom Bábszínház Nonprofit Kft., a Miskolci Szimfonikus 
Zenekar Nonprofit Kft., valamint a Miskolci Városi Szabadidőközpont 
Nonprofit Kft. ingatlanhasználati szerződésének módosítására

10.   sürgősségi napirend tárgya  :  Javaslat a Miskolc, Kisfaludy u. 39-41. szám alatti, Miskolc 
5302/A/3 helyrajzi számú ingatlan MIK Zrt. részére történő 
kezelésbe adására, valamint az ingatlan helyiségének a 
Miskolci Otthon Segítünk Alapítvány részére történő 
kedvezményes bérbeadására

Dr. Zsiga Marcell alpolgármester: Az előterjesztésekhez módosító indítvány nem érkezett.
Kéri az előterjesztéseket véleményező bizottságok álláspontjainak ismertetését.
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Bizottsági vélemények:
• Pénzügyi  Bizottság: a  meghívó  szerinti  2.  napirendi  pont  elfogadását  egyhangúlag 

támogatta, a meghívó szerinti 8. napirendi pont elfogadását támogatta.
• Városgazdálkodási és -üzemeltetési  Bizottság: a meghívó szerinti 2. napirendi pont 

elfogadását  többségében  támogatta,  a  meghívó  szerinti  8.  napirendi  pont  elfogadását 
egyhangúlag támogatta.

• Jogi,  Ügyrendi  és  Közbiztonsági  Bizottság: a  2.  napirendi  pontot  tárgyalta,  és 
egyhangúlag támogatta az előterjesztés elfogadását.

Dr. Zsiga Marcell alpolgármester: A napirendi pontok feletti vitát megnyitja. Hozzászólásra 
jelentkezett képviselőknek adja meg a szót.

A vitában hozzászólók:

Dr. Mokrai Mihály: Megint összevontan tárgyalnak több napirendet, amit nem lehet kezelni. Az 
egyik Lyukóban, a közösségi házban körzeti megbízotti pihenő létesítése, a másik egy sokkal 
fajsúlyosabb dolog: a Nemzeti Színház, Csodamalom Bábszínház és a Városi Szabadidőközpont 
ingatlanhasznosítási szerződésének a módosítása, végül egy ingatlanátadás alapítvány részére. 
Ami érdekes a lyukói ügyben, hogyha valamit július 1-én adnak át hivatalosan, akkor mi volt 
május  28-án,  miért  kellett  ezt  átadni  akkor,  ha  ez  csak  július  1-jén  nyílik  meg?  A 
kezdeményezésnek egyébként örül frakciójuk.
A legfajsúlyosabb  napirendi  pont  az  ingatlanok  használati  szerződésének  módosítása.  Már 
korábban  is  jelezte,  hogy ez  így nem fog  működni,  de  a  vezetés  nem értette  meg,  hogy a 
kultúrába tenni kell, nem elvenni belőle. Felvetődik a kérdés, hogy kinek és mi érdeke volt az, 
hogy ezeket  az  intézményeket  nonprofit  kft.-ké alakítsák  át?  Kérdése  továbbá,  hogy milyen 
pénzügyi tervezés zajlik a városban? Segítsék a színházat, bábszínházat és egyéb intézményeket, 
de  az  a  baj,  hogy  ezt  a  döntést  meg  sem lett  volna  szabad  hozniuk  tavaly  a  városvezető 
koalíciónak. A díjak eltörlése miatt a költségvetést is módosítani kell majd, ismét.
A Kisfaludy utcai ingatlan kapcsán elmondja, hogy mindig is a szociális ellátásban vett részt. 
Korábban alpolgármesterként is szembesült vele, hogy az ingatlan olyan állapotban van, hogy 
olcsóbb  lenne  lebontani,  és  újat  építeni,  mint  felújítani,  mert  olyan  statikai  állapotban  van. 
Kérdése,  hogy ki  vállalja a felelősséget,  mert  a statikai vélemények szerint  az ingatlan nem 
alkalmas arra a funkcióra, amire át szeretnék adni?

Jakab  Péter: Tavaly  40  %-kal  nőtt  a  regisztrált  bűncselekmények  száma  Miskolcon.  Az 
adatokból  úgy  tűnik,  hogy  nincs  tényleges  hatósági  intézkedés  az  átszervezések  mögött. 
Lyukóvölgy tekintetében ha csak három utcát emel ki – Árvácska, Pipacs, Tulipán –, az utóbbi 
időben többszörösére nőtt az illegálisan beköltözöttek száma. Megjegyzi, hogy olyan utcákról 
van szó, ahol a Földhivatal szerint lakhatásra alkalmas ingatlan nincs. A belügyminiszter tervei 
között szerepel Lyukó közművesítése, aminek köszönhetően az illegális beköltözés még tovább 
fog nőni. Egy 12 m2-es rendőrállomás véleménye szerint nem elég a problémák megoldásához. 
Megjegyzi, ha csak egy ember biztonságérzetét javítják ezzel, már van értelme, és támogatják a 
rendőrállomást, de véleményük szerint oda egy laktanyára lenne inkább szükség. 

Dr. Zsiga Marcell alpolgármester: Folyamatos rendőri jelenlét van a területen. A rendőröknek 
is  az a  véleménye,  hogy a körzeti  megbízotti  rendszernek komoly visszatartó ereje  van,  ezt 
szeretnék Lyukóban is megvalósítani.

Fedor Vilmos: Jelentős különbség van a  pártok között  a kultúra értelmezésében,  arról hogy 
milyen  szerepet  tölt  be  Miskolc  mindennapjaiban,  hogyan  gondolkodnak  a  támogatásáról. 
Amikor először vetődött fel, hogy meg kell büntetni a kulturális intézményeket, hogy fizessenek 
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bérleti díjat, rejtély volt, hogy mi alapján állapították meg azokat. Év végén rájöttek, nem tudnak 
fizetni, mert csökkent az országos és a város támogatása is.
Kérdezi Jegyző Úrtól, hogy hol követtek el törvénysértést, mert mikor elfogadták a 2013. évi 
költségvetést, abban nem szerepeltette a bevételt, noha rendeletet alkottak arról, hogy a nevezett 
négy intézmény befizeti azt az összeget. Másfél év után rájöttek, hogy ezt ingyen is oda lehet 
adni. Örülnek, hogy ez így alakult, de kérdése, miért volt szükség erre a tanulókörre?

Dr. Tompa Sándor: 14 napirendi pontról szóló meghívót kaptak határidőre, és ehhez képest 29 
sürgősségi napirendet vetetett fel Polgármester Úr. A sürgősségi napirendek nagy része a hivatali 
trehányság  miatt  nem  került  eddig  eléjük,  melyeket  a  Hivatalnak  már  rég  el  kellett  volna 
készíteni, és határidőre benyújtani. Információkat titkolnak el előlük a Hivatalban is, amihez a 
Fidesz-KDNP részéről asszisztálnak. Meglátása szerint nincs minden rendben a Városházán, a 
Hivatalban. A kiküldött több száz oldal anyagban rendelettervezetek is vannak, olyan döntések, 
melyek  hosszútávra  határozzák  meg  a  város  sorsát.  Ennek  ellenére  a  kormánypártiak 
megszavazták  mindegyik  sürgősségi  előterjesztést  azért,  hogy ma  tárgyalhassák,  és  ráadásul 
össze is vonják őket, hogy ne lehessen hozzászólni ...

Dr.  Zsiga  Marcell  alpolgármester: Kéri  Képviselő  Urat,  hogy a  napirenddel  kapcsolatban 
szólaljon fel, mert amiről eddig szólt, az nem az előterjesztésekhez kapcsolódik.
A jegyzőkönyvből is kiderül, hogy nem szólt a napirendi pontokról.

Dr.  Tompa Sándor: Megjegyezi  Kiss  képviselő  úr  felszólalása  kapcsán nem találtak  abban 
kivetnivalót, hogy frakcióvezető úr nem a napirendről beszél, hanem az ellenzékkel foglalkozik. 
A  Lyukóba  kihelyezett  Vasgyári  Rendőrőrsöt  illetően  elmondja,  hogy  Benczés  Miklós,  a 
„felcsúti  győző” régóta küzd ezért a rendőrállomásért.  Erről beszélt korábban is, hogy ennyi 
ideig készítik elő – több, mint két év -, majd átadják és utólag behozzák a Közgyűlés elé, hogy 
szentesítsék.  Kérdése,  hogy most,  a  Közgyűlésre  készülve  jutott  eszébe  a  jegyzőnek,  hogy 
kellene egy ilyen előterjesztés? Hangsúlyozza, jelen vezetés lábbal tiporja a demokráciát. 

Dr. Zsiga Marcell alpolgármester: Ezt kikéri magának. Megjegyzi, hogy az ellenzék pontatlan 
információkkal rendelkezik, több esetben is tárgyi tévedéseket közölnek. Nem érti, hogy miért 
zavarja az ellenzéket, hogy Lyukóban van egy rendőri állomány, körzeti megbízotti iroda négy 
rendőr jelenlétével.

Benczés Miklós: Felszólalását azzal kezdi,hogy a „felcsúti győző” megfogalmazás nem volt túl 
sportszerű. 
Azért  van  napirenden  ez  az  előterjesztés,  mert  a  térítésmentes  használatba  adásról  kell  ma 
dönteniük, melyhez szükséges a közgyűlési jóváhagyás. Kéri, támogassák az előterjesztést, mert 
nagyon nagy szükség van rá az ott élők biztonsága szempontjából. Az állandó rendőri jelenlét 
miatt csökken a reagálási idő, mert sokkal gyorsabban ki tudnak menni intézkedni a rendőrök.
Kiemeli, hogy körzeti megbízotti csoportról van szó, kialakult egy párbeszéd az ott élő lakosok 
és  a  rendőrök  között,  ami  erősíti  a  lakosság  biztonságát,  a  rendőröket  pedig  fontos 
információkhoz juttatja, segíti őket munkájukban. 

Pakusza Zoltán: A 3.  napirendi  ponthoz szeretne hozzászólni.  Számára új  információ,  amit 
Mokrai képviselő úr mondott, és utána kellene járni, hogy statikailag alkalmas-e az épület, vagy 
sem. Véleménye, hogy pótcselekvés az, ami zajlik. A családban a szülői nevelés a legfontosabb, 
és  az  ő  felelősségüket  kellene  sok  esetben  vizsgálni,  hiszen  jelentősen  nőtt  a  gyermekkorú 
bűnözők  száma  Miskolcon.  Az  előterjesztésből  nem  derül  ki,  hogy  a  meghatározott  díj 
tartalmazza-e a rezsiköltséget.
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Dr. Kiss János: A szocialistáknak nem áll jól, ha demokráciáról beszélnek, hiszen az MSZMP 
utódpártja. Amíg a múlttal való kapcsolatukat nem rendezik, addig kéri, hogy ne beszéljenek a 
demokráciáról.
Nem csodálkozik azon, hogy  Mokrai úr a lyukói témát nem tartja olyan fontosnak, hiszen az 
MSZP 2005  óta  beleragadt  a  fészekrakós  ügybe.  Idehozták  őket,  és  ezt  nem  felejtik  el  a 
miskolciak. 
A három napirend közül a legfontosabb a lyukói rendőrállomás megalapítása, ami nem a hely 
nagyságától függ. Az, hogy  Lyukóvölgyben milyen közbiztonsági helyzet van, arról jórészt a 
szocialisták tehetnek, és ha nem szabadítják  Miskolcra a fészekrakókat, akkor Lyukóvölgyben 
teljesen  más  lenne  a  helyzet,  sokkal  jobb  lenne  a  közbiztonság.  Nagy  jelentősége  van  a 
rendőrőrsnek.  Hangsúlyozza,  hogy  a  közbiztonság  a  rendőri  jelenléten  múlik,  nem  az 
irodahelyiség nagyságán. Kezelni kell az örökséget, amit átvettek, ezért hozzák a folyamatos 
intézkedéseket a közbiztonság javítására, ezért zajlanak a folyamatos hatósági ellenőrzések, ezért 
vásárolta meg az Önkormányzat a fészekrakós lakásokat érintő követeléseket.
A Mokrai  képviselő  úr  által  említett  statikai  vélemény  vonatkozásában  megjegyzi,  annak  a 
városnál kellene lennie.
A  költségvetés  kapcsán  tájékoztatásul  elmondja,  hogy  nincs  betervezve  a  2013.  évi 
költségvetésbe  bérleti,  vagy használati  díj  ezekről  a  gazdasági  társaságokról.  Hangsúlyozza, 
hogy nincs hibás tervezés Miskolc költségvetésében 2013. évre vonatkozóan, ahogy nincs hibás 
tervezés a gazdasági társaságok költségvetésében sem, mert ők is úgy tervezték, hogy nem kell 
már  2013-ban  ilyen  díjakat  fizetniük.  Ez  egy  technikai  helyesbítés,  hogy  a  szerződéses 
jogviszonyból ki kell venni a bérleti díj fizetési kötelezettséget.

Dr. Tompa Sándor: Felszólalását azzal kezdi, hogy ha  Benczés Miklóst megsértette, elnézést 
kér, tényleges teljesítményt ért el Felcsúton. 
Szeretné  viszont  Kiss  János  képviselő  urat  figyelmeztetni  arra,  hogy  pártja  keresztény  és 
konzervatív értékeket mond magának, és ha a miskolci közgyűlésen, vagy az országban bele 
mennek abba, hogy a magyar történelmet újra és újra átértékelik, akkor beszélniük kell arról, 
hogy ennek a konzervatív értékrendnek az égisze alatt indult meg az I. és a II. világháború és 
minden, ami ezzel járt ...

Dr.  Zsiga  Marcell  alpolgármester: Félbeszakítja  Képviselő  Urat.  Megjegyzi,  hogy  Kiss 
képviselő úr egy eszmeiséget emlegetett, melynek a szocialisták részesei voltak, nem hiszi, hogy 
bárki  jelen  lenne,  akinek  köze  lenne  az  I.  világháborúkhoz.  A szocialisták  tagjai  voltak  az 
MSZMP-nek,  melynek  voltak  kötődései  az  '56-os  megtorláshoz,  melyek  Kiss  képviselő  úr 
említett. Kéri Tompa képviselő urat, hogy a napirendről beszéljen. 

Dr. Tompa Sándor: Folytatja felszólalását. Kéri, hogy a levezető elnök figyelmeztesse a Fidesz-
es képviselőket, hogy ők is a napirendről beszéljenek, ne minősítsék a szocialistákat.
Gulyakút kapcsán akkor volna korrekt a munka, ha leírták volna az előterjesztésbe, hogy hol is 
van Gulyakút, hogyan került a város tulajdonába, mi volt ott előtte.
Akkor  volnának  korrektek,  ha  egy  folyamatról  beszélnének,  és  nem  elméleti  fejtegetéssel 
próbálnák  ellehetetleníteni  az  ellenzéket,  és  akkor  lennének  demokraták,  ha  visszaállítanák 
azokat a megszólalási lehetőségeket, amiket az előző vezetés hagyott hátra.

Dr.  Zsiga  Marcell  alpolgármester: Ismételten  elmondja,  hogy Tompa  képviselő  úr  nem a 
napirendi pontok kapcsán szólalt fel, ami akár egy szó szerinti jegyzőkönyvezés is alátámaszthat. 
Van rendelkezésre álló időkeret, megszólalhat bárki a frakcióból, és van egy SZMSZ, amit nem 
tudnak kihasználni.

Dr. Mokrai Mihály: Felszólalásában elmondja, hogy azt az anomáliát, hogy a napirendi pontok 
közül az egyiket fontosabbnak tartják a másiknál, a vezetés idézte elő az összevonásokkal. Nem 
igaz az, hogy a közbiztonság kérdését másodrendűnek tartanák, mint ahogy sejtetni akarják. 
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A  statikai  vélemény  a  levéltárból  beszerezhető,  valamint  a  korábbi  jegyzőkönyvek 
munkaanyagából  szintén.  Amikor  befejezte  az  alpolgármesteri  tevékenységét  minden  iratát 
leirattároztatott, ahogy azt szükséges – egyet kivéve. 
Hangsúlyozza, hogy a szocialistáknak nincs közük a fészekrakókhoz. Ez egy pozitív programnak 
indult, amivel mások visszaéltek. 

Benczés  Miklós: A  rendőrállomás  már  működik,  most  arról  kell  szavazniuk,  hogy 
térítésmentesen használhassák a 12 m2-es helyiséget a rendőrök. Elmondja, hogy Lyukóban ezzel 
a  rendőrállomással  nem  szűntek  meg  a  problémák.  Az  ott  állomásozó  rendőrök  száma  is 
alacsony, törekedni kell a növelésére a jövőben. Tájékoztatásul megjegyezi, hogy ez a létszám 
elvonást eredményez a Vasgyári Rendőrőrsről. 
Problémát  okoz  továbbá  Lyukóban  a  kóbor  kutyák  magas  száma,  valamint  a  harci  kutyák 
jelenléte.  Kéri  a  szakhatóság  intézkedését  ez  ügyben.  Felhívja  a  figyelmet  a  gyalogos 
közlekedők szabálytalanságaira is. Ezúton is kéri a rendőrök határozott és szigorú fellépését.

Jakab  Péter: Kiss  képviselő  úrnak  igazat  ad  abban,  hogy a  fészekrakók  a  szocialistáknak 
köszönhetőek, amit a mai napig nem tudnak megoldani. Most már viszont kanadásokról is lehet 
beszélni, akik tömegével költöznek be. Hangsúlyozza, hogy nincs intézkedés, a rendőri jelenlét 
kevés. A hatóság felveszi a jegyzőkönyvet, de nem szüntetik meg a jogellenes állapotokat. Nem 
tudja, hogy Sebestyén képviselő úr mennyit lobbizott azért a két rendőrért, akiket a Vasgyárból 
elvonnak, vagy azért, hogy tavaly a Fidesz 20 ezerről 50 ezer forintra emelte a szabálysértési 
értékhatárt, amivel minden korábbinál nagyobb bátorítást adtak a bűnözőknek.

Dr. Zsiga Marcell  alpolgármester: Válaszul elmondja, hogy sok munka van abban, hogy a 
körzeti megbízotti iroda megvalósulhasson, amint abban is, hogy a július 1-jétől hatályba lépő új 
Büntető törvénykönyv megfelelő szigorral lépjen fel, és bizonyos erőszakos bűncselekmények 
esetén a büntethetőség alsó korhatárát is alacsonyabb életkorra helyezze.

Soós Attila: Felszólalását azzal kezdi, hogy Tompa képviselő úr folyamatosan más képviselő 
értékrendjét sérti.
Nagy a  különbség  aközött,  hogy előterjesztésekről  nem tudnak  vagy nincsenek  tájékozódva 
megfelelően.  Mindhárom előterjesztés  már létező,  ismert  helyzeteket  tesz rendbe papíron  is, 
tehát rendezi a vagyonkezelésbe átadott ingatlanoknak a kérdését. 
Mokrai  képviselő  úrnak  címezve  szavait  elmondja,  hogy  amikor  az  államtól  átvették  a 
Kisfaludy  ingatlant  akkor  megemlíti  Képviselő  Úr,  hogy  az  milyen  állapotban  van,  és  ez 
jegyzőkönyvben  nyomon  követhető,  azt  rendben  valónak  tartaná,  de  így  utólag  riogatás, 
szándékos információ eltitkolás. Kéri abban a segítséget, hogy ezek az információk az illetékes 
döntéshozóknál is meglegyenek. 
Az  ellenzék  pontosan  tisztában  van  azzal,  hogy  mi  zajlik  Lyukóvölgyben,  és  nem  kellene 
negligálni azt a felelősséget, ami a fészekrakó ügyben történt.
A tárgyalt előterjesztések vagyongazdálkodásról, értékteremtésről szólnak, arról, hogy a város 
vagyona a értékteremtő módon legyen hasznosítva.

Dr.  Tompa  Sándor: Személyes  érintettség  kapcsán  kér  szót.  Amikor  ideológiai  kérdésbe 
torkollik a vita ...

Dr.  Zsiga  Marcell  alpolgármester: Kéri  Képviselő  Urat,  hogy ne  hárítsa  át  a  provokálást 
másra. Korábbi felszólalásakor Képviselő Úr minősítette az előterjesztést, a keresztény érzelmű 
embereket gyalázkodó szavaival.
Mokrai képviselő úrnak adja meg a szót.

Dr.  Mokrai  Mihály: Egyetért  Soós  képviselő  úrral,  hogy  teremtsenek  értékeket,  de  amíg 
pénzért  adnak ki iratokat,  amíg a Holdingnál  megtagadják az adatok ismertetését,  addig mit 
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tehetnek? Jelen vezetés már ott elrontotta, hogy nem kellett volna nonprofit kft.-ket létrehozni, 
intézményként kellett volna hagyni azokat, és nem lenne most ez a napirend. A vezetés nem 
kíváncsi az ellenzék véleményére meglátásuk szerint. 
Lehet,  hogy  politikailag  felelősségük  van  fészekrakó  ügyben,  de  a  kivitelezést  nem  a 
szocialisták csinálták.
A szakmai anyagokat időben kellene kiküldetni, hogy megfelelően fel tudjanak készülni azok 
kapcsán.

Dr. Kiss János: Örül, hogy Mokrai képviselőtársa elismerte felelősségüket a fészekrakó ügyben, 
igaz, a passzív oldalon, de soha nem állították, hogy az aktív oldalon lenne. Kéri, ne fordítsa át 
az aktív oldalt a Fideszre, mert azt visszautasítja. 
Az értékteremtés egyik része, hogy a régi dolgokkal kapcsolatban a felelősség kérdését tisztázni 
kell. Ismét örömét fejezi ki, hogy ez fészekrakó ügyben a mai napon megtörtént.

Fedor Vilmos: Az értékteremtés fontosságát hangsúlyozza szintén. A pályázat kapcsán nemrég 
derült ki, hogy 20 millióra van maximalizálva az elnyerhető összeg összesen a következő három 
évre.  Korábban 150-160 milliós  támogatások voltak.  Ahhoz,  hogy a  fesztivál  visszakerüljön 
Európa kulturális térképére, ugyanennyit érdemelne. Kéri, hogy úgy kritizáljon a vezetés, hogy 
az előremozdító legyen, hogy mivel léphet előrébb a város. 
Megjegyzi,  hogy nagyon zavaró,  hogy van egy alig 2000 fős település az ország közepén – 
Felcsút - , ahol megépül Európa legdrágább stadionja, miközben a DVTK szurkolók, játékosok 
is megérdemelnék, hogy kiemelkedő támogatást kapjanak a stadionfejlesztésre. Miskolc jobbat 
és többet érdemel, úgy tudna igazán jobban teljesíteni, de ehhez pénz szükséges. 

Dr. Zsiga Marcell alpolgármester: Válaszul elmondja, hogy komoly sportágfejlesztési céljaik 
vannak,  és  dolgoznak  azon,  hogy  méltó  körülmények  között  tudjanak  mérkőzésekre  járni. 
Hamarosan indul beruházás a stadionban.

Dr. Kovács László: Elnézést kér a  Közgyűlés nevében a miskolciaktól,  mert  az a  vita,  ami 
kialakult a napirendek kapcsán, nem az előterjesztésekről szólnak – tisztelet a kivételnek. Óvva 
inti a képviselőket attól, hogy olyan címkékkel vagy jelzőkkel illessenek a Közgyűlésen bárkit,  
vagy bármilyen politikai csoportosulást,  mint ami elhangzott.  Elvárja Tompa képviselő úrtól, 
hogy bocsánatot kérjen.
A lyukói rendőrállomással foglalkozó napirend kapcsán elmondja, hogy abban az időszakban 
növekedett  meg  az  oda  kitelepülők  aránya,  amikor  megpróbálták  felszámolni  a  belvárosi 
szegregátumokat – nem elég körültekintően, valamint amikor az előző vezetés által elrontott, 
fészekrakó helyzetbe torkolló állapot kialakult. 
Frakciója  nevében  köszönetet  mond  Sebestyén  László  országgyűlési  képviselőnek  és  Kriza 
polgármester  úrnak  azért,  hogy  a  kialakult  helyzetet  –  ami  az  örökségből  megmaradt  – 
megpróbálják úgy kezelni, ahogy választási ígéreteikben szerepelt: gyarapítják és védik a város 
vagyonát,  őrzik a lakosok nyugalmát.  Minden, a városért  tenni akaró képviselővel,  polgárral 
együtt  kíván  működni  Miskolc  érdekében.  Mindenkit  kér,  hogy  higgadtan,  mértéktartóan 
nyilatkozzon. 

Benczés  Miklós: Fedor  képviselő  úr  szavaira  reagálva  elmondja,  hogy  Felcsúton  is,  de 
országosan is  több stadion épül.  Reményeit  fejezi ki  aziránt,  hogy Felcsúton is  tudnak majd 
szurkolni  a  DVTK-nak,  és  büszkék  lehetnek  majd  az  épületre.  Lehet,  hogy  Európa  egyik 
legdrágább  stadionja,  de  a  befogadóképessége  nincs  elrugaszkodva,  mert  elsődlegesen 
utánpótlás célokra épült. 

Dr. Zsiga Marcell alpolgármester: Tompa képviselő úr személyes érintettség kapcsán kíván 
szólni, megadja neki a szót.
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Dr. Tompa Sándor: Köszöni Kovács képviselő úr felszólalását. Elmondja, hogy akit megbántott 
minősítésével, attól elnézést kér, de nem volt szándéka. Akkor is jelezte viszont, hogy nem ide 
tartozó politikai vita irányába mentek el a képviselők. Fontosnak tartja azt a békejobbot, amit 
Kovács képviselő úr felkínált. Szeretné, ha ehhez tartanák magukat.
Egy nemzetközi, szociáldemokrata, baloldali liberális eszmerendszerhez tartozónak vallja magát, 
amelynek a világon mindenhol létjogosultsága van. Tiszteletben tartja, hogy vannak keresztény, 
konzervatív  értékeket  képviselő  pártok,  és  ennek  tiszteletben  tartásával  van  értelme  arról 
beszélni, hogy „merre tovább Miskolc”.

Dr.  Zsiga  Marcell  alpolgármester: Megállapítja,  hogy nincs  több  hozzászólásra  jelentkező 
képviselő, a napirendek feletti vitát lezárja.
Nyomatékosan kéri a képviselőket, hogy minden frakcióból a napirend kapcsán szólaljanak fel, 
ellenkező esetben szómegvonás lesz a következmény.

3. napirend tárgya: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város és a törökországi Kayseri város 
között létrejött testvérvárosi megállapodás jóváhagyására

Dr. Zsiga Marcell alpolgármester: Megadja Pfliegler Péter alpolgármester úrnak a szót, hogy 
tegye meg szóbeli kiegészítését.

Pfliegler  Péter  alpolgármester: Magyarország  kormányának  keleti  nyitás  politikájával 
összhangban  a  Kayserivel  kötött  megállapodással  Miskolc  testvérvárosainak  sora  kettővel 
bővült – Asan, és most Kayseri.  Mindkét város olyan országban található, amelyek gazdasága 
igen erős, és kiemelkedő fejlődést mutat, jelentős gazdasági, tudományos erőt képvisel az adott 
országban,  régióban.  Gazdaság,  oktatás,  sport,  kultúra,  környezetvédelem,  egészségügy, 
várostervezés, valamint a turizmus területén kölcsönös előnyök alapelvein létrejövő kapcsolat 
kialakítása,  tapasztalatcserék ösztönzése  érdekében törökországi  Kayseri  városa május  21-én 
testvérvárosi  együttműködési  megállapodást  írt  alá,  ezzel  is  erősítve  a  két  ország  között 
évszázadok óta épülő kulturális -és gazdasági hidat. A török és magyar törekvések egybeesnek a 
tekintetben is,  hogy az önkormányzati  és intézményi  kapcsolatok mellett,  a  kereskedelmi és 
iparkamarák, az egyetemek és a vállalkozások is együtt tudjanak működni a kölcsönös előnyök 
alapján – ez utóbbit különösen fontosnak tartja. Minden igyekezetükkel azon vannak, hogy a 
miskolci  vállalkozások számára piaci  lehetőségeket tárjanak fel  a két önkormányzat  partneri 
viszonyán keresztül,  és  ezzel  tudják  elősegíteni  a  cégek további  fejlődését,  új  munkahelyek 
teremtését. Hangsúlyozza, hogy erre a török fél teljesen nyitott. 

Dr. Zsiga Marcell alpolgármester: Megköszöni Alpolgármester úr tájékoztatását.
Az előterjesztéshez módosító indítvány nem érkezett.  Az  előterjesztést  a  bizottságok  nem 
tárgyalták.  A napirendi előterjesztések felett a vitát megnyitja.  Hozzászólásra jelentkezett 
képviselőknek adja meg a szót.

A vitában hozzászólók:

Fedor Vilmos: Kéri Jegyző Úr véleményét a tekintetben - rendelet is szól róla -, hogyan lehet 
ilyen megállapodást kötni – testületi felhatalmazás kell hozzá. Most ez fordítva történik. Nem 
érti, hogy ha 21-én kötötték a megállapodást, akkor miért nem lehetett a néhány nappal előtte 
lévő ülésen ezt tárgyalni. 
Kifogásolta,  hogy  a  városi  költségvetésben  nem  szerepel  jelentős  tétel  a  testvérvárosi 
kapcsolatok ápolására, pedig egy ilyen kis országban létkérdés a kapcsolatok építése, ápolása, a 
sikeres diplomácia. Példaként hozza fel, hogy a kamarazenekar utaztatása is óriási terhet jelent a 
város  számára,  Miskolc  kiszolgáltatott  helyzetben  van.  Meg  kellene  vizsgálni  azt,  hogyan 
lehetne úgy a kapcsolatokat létrehozni, hogy egy darabig egyirányú legyen. Talán a testvérváros 
látogatása  révén,  a  kereskedelmi  lehetőségek  feltárása,  esetleg  gazdasági  együttműködés, 
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egymás kultúrájának megismerése,  gyermekek csereüdültetése kapcsán.  Esetleg ezek azok a 
területek,  melyek  nem,  vagy  nem  annyira  pénzigényesek,  mégis  előremozdítják  az  ilyen 
kapcsolatokat.

Dr. Tompa Sándor: Lényeges kérdést tett fel Fedor képviselő úr. Ma már többször elhangzott, 
kíváncsiak  arra,  hogy  milyen  stratégia  mentén  gondolkodik  a  vezetés,  pl.  a  testvérvárosi 
kapcsolatok  építésében.  A  keleti  nyitást  jó  szlogennek  tartja,  de  szeretné  tudni,  hogy 
megvannak-e  a  fizikai,  anyagi  lehetőségei,  hogy  valóban  eredményes  testvérvárosi 
együttműködést  tudjanak  folytatni  több  területen  is  /gazdaság,  kultúra,  gyermekek  közötti 
kapcsolatápolás/. 
Szeretnék időben megkapni az anyagokat, esetleg azok hátterét is megismerhetnék, hogy a török 
város hogyan tud Miskolc gazdaságában, kultúrájában, befektetés szervezésében is jelen lenni. 
Szintén  hangsúlyozza,  hogy Miskolc  anyagi  lehetőségei  meglehetősen korlátozottak.  A több 
évszázados magyar-török barátság jegyében támogatják az előterjesztést.

Pakusza Zoltán: Az előterjesztést támogatja a Jobbik. Nem érti viszont, hogy miért mindig más 
várostól várják a piaci lehetőségeket, miért nem a miskolci vállalkozásoktól, ami a választási 
programjukban szerepelt. Az ígért befektetők nem jöttek. 

Dr.  Zsiga  Marcell  alpolgármester: Felhívja  Képviselő  Úr  figyelmét,  hogy  volt  egy 
hallgatólagos  megegyezés,  mindenki  igyekezzen  a  napirendhez  kapcsolódóan  hozzászólni. 
Pakusza képviselő úr csak részlegesen érintette azt. 

Nyomatékosan kéri,  hogy adott napirendet érintő témában szólaljanak fel a képviselők, mert 
ellenkező esetben szómegvonás lesz a következménye automatikusan. 

Dr. Kiss János: Fontosak a kulturális kapcsolatok, de reményei szerint egy átmenetet képeznek 
majd az erős gazdasági kapcsolatok felé. Van egy sztenderd út, amin végig kell menni, mert 
nem lehet ajtóstul rontani a házba. 
Pakusza  képviselőnek  címzi  szavait:  Miskolc  nincs  abban  a  helyzetben,  hogy  a  helyi 
vállalkozások Kayseriben megrendeléseket kapjanak. Szerinte a gazdasági kapcsolatok esetében 
azt tűzhetik ki célul, hogy a török tőke – a keleti nyitás jegyében – Miskolcon is megjelenjen, és 
beruházásokat hozzon létre. 

Pakusza  Zoltán: Alpolgármester  Úr  szavaira  reagál.  Nem  szereti  a  hallgatólagos 
megegyezéseket. Kijelenti, hogy a választóival van megegyezése, hogy megalkuvást nem tűrően 
képviseli őket ott, ahol arra lehetősége van. 

Dr. Zsiga Marcell alpolgármester: Javasolja Képviselő Úrnak, hogy a miskolci vállalkozások 
foglalkoztatása  tekintetében  kérjen  tájékoztatást  Pfliegler  Péter  alpolgármester  úrtól.  A 
Selyemréti Strandot is miskolci vállalkozó építi, a Patak utcai mélygarázst is tudomása szerint.

Fedor Vilmos: Egyetért Kiss János frakcióvezető úrral. Kívánja, hogy pozitív előremozdulások 
legyenek kulturális,  turisztikai,  gazdasági  tekintetben is.  A korábbi  évekből  kiindulva városi 
kapcsolatok  vonatkozásában  vannak  viszont  sajnos  negatív  példák  is.  Több  olyan  egykori 
testvérváros is van, melyekről ma már nem tudni semmit – német, orosz, koreai városokat említ. 
Voltak ígéretek koreai turistákról, de nem igazán lehet találkozni velük.
Szeretnék látni az eredményeket, mert Miskolcnak valóban nagy szüksége van rá. 

Pakusza Zoltán: Élni kíván a lehetőséggel, és Alpolgármester Úrtól vagy Jegyző Úrtól szeretné 
megtudni, hogy 2010 októberétől a meghívásos közbeszerzési eljárásokra hány esetben ...
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Dr. Zsiga Marcell alpolgármester: Ennek a kérdésfeltevésnek megvan a megfelelő ideje és 
módja, a napirend utáni hozzászólásoknál.

Dr. Tompa Sándor: Helyesbíti Alpolgármester Úr válaszadását. Elmondja, hogy attól, hogy van 
miskolci telephelye egy cégnek, attól még nem lesz miskolci. 

Dr. Zsiga Marcell alpolgármester: Feleslegesnek tartja, hogy ezen vitatkozzanak. Meg kell 
nézni, hogy hova fizetnek adót a kivitelezők.

Dr. Kiss  János: Egyetért  Fedor  képviselővel,  valóban azt  szeretné,  hogy ez a  testvérvárosi 
megállapodás odáig jusson, hogy érkezzen beruházási szándék Törökországból. 
A koreai turisták kapcsán elmondja, hogy nem minden munka olyan, ami gyors sikereket hoz. 
Több  fronton  kell  nyitni,  az  erőforrásokat  be  kell  osztani,  de  lehetőség  szerint  jól  kell 
kiválasztani azokat utakat, melyeken megpróbálnak elindulni. Úgy gondolja, hogy Törökország 
ilyen  út.  A régi  testvérvárosokkal  való  kapcsolattartás  annak  is  függvénye,  hogy  az  adott 
városban milyen a helyzet. Szintén azt tartaná jónak, ha kézzel fogható eredményeik is lennének 
– turisták, beruházók – akik segítenek a gazdaság dinamizálásában.

Dr.  Zsiga  Marcell  alpolgármester:  Megállapítja,  hogy nincs több hozzászólásra  jelentkező 
képviselő, a napirend feletti vitát lezárja.
Reagálni kíván Pfliegler Péter alpolgármester úr, megadja neki a szót.

Pfliegler Péter alpolgármester: Fedor úrnak címzi szavait, miszerint nemzetközi kapcsolatok 
esetében  meglehetősen  képlékeny,  hogy  mikor  tudnak  érkezni.  A  májusi  Közgyűlés  és  a 
szerződés  aláírásának dátuma ugyan közel  volt  egymáshoz,  de nem tudták sokkal  korábban, 
hogy mikor érkezik pontosan a delegáció. A Miskolci Egyetemmel és a BOKIK-kal igyekeznek 
minden partnervárosi együttműködésben egyeztetni, és a lehetőségeket összehangolni. 
Többek között Koreával kapcsolatban elmondja, hogy nem kell mindenről beszámolniuk, hogy 
milyen munkát folytatnak, de szívesen megteszi. Néhány héttel ezelőtt volt Miskolcon egy dél-
koreai delegáció, kifejezetten turisztikai szakemberek. Tárgyaltak velük, és csomagot adtak át 
arra  vonatkozóan,  hogy  milyen  itteni  és  régióbeli  utazási  lehetőségek  vannak.  Korábban  is 
említette, hogy egy teljesen más kultúráról van szó, lassabban barátkoznak. A turistákat várják, 
de nem lehet pontosan megmondani, hogy mikor fognak érkezni.
Az orosz partnervárossal kapcsolatban szintén jó hírről tud beszámolni. Néhány hét múlva utazik 
egy delegáció Miskolcról, az ottani – „összoroszországi” - vásárra, ahova a miskolci cégek a 
BOKIK vezetésével utaznak. Ez a városnak pénzébe nem kerül, de hozzá tudja segíteni egész 
Miskolcot és környékét a fejlődéshez.
Törökországot illetően úgyszintén jó hírekről tájékoztat.  Nemrégiben volt  a B.-A.-Z. Megyei 
Kereskedelmi  és  Iparkamarában  a  Török-Magyar  Vegyeskamarának  az  ülése.  Hatalmas 
dolognak tartja,  hogy ezt  Miskolcon tartották,  nagy volt  az  érdeklődés.  Megjegyzi,  hogy ez 
kecsegtető  lehet  a  miskolci  vállalkozások  szempontjából.  A  Török-Magyar  Üzletemberek 
Egyesülete is felvette a BOKIK-kal a kapcsolatot, és szeretnék, ha a miskolci vállalkozások erre 
a piacra be tudnának kerülni. 
Pakusza képviselő  úrral  egyetért  abban,  hogy a helyi  piac  fejlesztése  az  egyik  legfontosabb 
feladatuk, de vannak határok. A miskolci vállalkozások szeretnének külföldi piacra kijutni, vagy 
azt  idehozni,  keresik  a  lehetőségeket.  Törökországban  láttak  azt  a  mérhetetlen  akaratot, 
fegyelmet a cégeknél, és ha ezt idehozzák, és a magyar innovatív tudással összefognak, akkor 
nagy dolgok jöhetnek létre. A vezetés ezen dolgozik.

Dr. Zsiga Marcell alpolgármester: Köszöni a tájékoztatást.
Jegyző Úr jelezte, hogy válaszolni kíván a neki feltett kérdésre, megadja a szót.
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Dr. Csiszár Miklós jegyző: Fedor képviselő úr vetette fel az előterjesztés jogi összhangját a 
jogszabályokkal. Tájékoztatásul elmondja, hogy az Önkormányzati törvény 65. § adja meg azt a 
jogkört  a  polgármesternek,  hogy képviselje  az önkormányzatot.  Ebbe a  képviseleti  jogkörbe 
beletartozik az, hogy egy ilyen megállapodást aláírjon. Szintén az Mötv.-vel összhangban ez a 
megállapodás akkor lesz teljes és hatályos, amikor a Képviselő-testület megszavazza. 
A sürgősségi  előterjesztések  kapcsán  elmondja,  hogy  a  Hivatal  munkatársai  az  anyagokat 
előkészítik és végrehajtják az azokkal kapcsolatos döntéseket. 
Előre látható volt a sürgősségi előterjesztések nagy száma – lévén, hogy szeptemberben lesz 
csak a következő Közgyűlés -, így külön kérte a munkatársit, hogy egy olyan ütemben küldjék 
meg az anyagokat, hogy a Közgyűlés tagjainak reális ideje legyen a felkészülésre.

4. napirend tárgya: Javaslat köztéri képzőművészeti alkotások kihelyezésére 

Dr. Zsiga Marcell alpolgármester: Az előterjesztéshez módosító indítvány került kiosztásra.
Kéri az előterjesztést véleményező bizottságok álláspontjainak ismertetését.

Bizottsági vélemények:
• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását.
• Oktatási, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: egyhangúlag támogatta 

az előterjesztés elfogadását.

Dr.  Zsiga  Marcell  alpolgármester: A napirendi előterjesztés felett a vitát megnyitja. 
Hozzászólásra jelentkezett képviselőknek adja meg a szót.

A vitában hozzászólók:

Fedor  Vilmos: Mindig  támogatandónak  tartja,  az  olyan  fejlesztéseket,  amik  felhívják  a 
figyelmet  város  értékeire.  A Bizottsági  ülést  követően,  utólag  derült  ki,  hogy nem minden 
alkotást támogat a szakmai lektorátus. 
Szerinte abból kellene kiindulni, hogy volt egy szavazás Magyarországon, hogy melyik hazánk 
legszebb pontja. Lillafüred lett a nyertes. A tüdőbajokkal való foglalkozást ott kezdték, és ezen a 
területen annyi minden történt, amiről egyetlen magyar város sem tudna beszámolni. 
Herman Ottó szobra fontos, de jövőre lesz a halálának az évfordulója, akkor kellene inkább 
felavatni.  A park  tematizálásánál  azokra  kellene  fókuszálni,  akik  híressé  tették  Lillafüredet. 
Elmondható ezzel a világnak, hogy mennyi mindent adott ez a kis terület Magyarországnak. Ezt 
végig gondolva kellene építkezni, és ezek alapján felkérni a szobrászokat.

Dr. Kovács László: A Fidesz-KDNP frakció támogatja az előterjesztést,  mint  mindent,  ami 
előre viszi a várost, építi, gyarapítja a vagyonát. Ez olyan fejlesztés, amelynek következtében 
Lillafüred sok évtizedes hányadtatása után jó irányba indul el. 
A Herman Ottó szobor átadásával kapcsolatban teljesen egyetért Fedor képviselő úrral, hogy 
jövőre avassák fel, Herman Ottó halálának centenáriumán. Emellett javasolja, hogy 2014. évet 
nyilvánítsák Herman Ottó évvé, esetleg vetélkedővel, rendezvényekkel kellene méltóvá tenni.

Dr. Mokrai Mihály: Az első észrevétele az előterjesztés kapcsán, hogy nem tartja be a saját 
rendeletét  az  Önkormányzat,  miszerint  a  lakossággal  meg kell  ismertetni  a  tervezett  köztéri 
művészeti alkotásokat. Az esetleges véleményeket, javaslatokat pedig figyelembe kell venni.
Másik észrevétele,  hogy miskolci  képzőművészeket  kellett  volna felkérni  mindegyik alkotás 
esetében.
Harmadik kérdése, hogy az anyag említ két címert, de nem tisztázott, hogy mi szerepel majd 
rajtuk.
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Fedor  Vilmos: Kérdése,  hogy  miután  nagyon  jó  szobrászok  élnek  a  városban,  és  nehéz 
munkához jutniuk, így őket kellene felkérni az alkotások elkészítésére. Ez esetben az történt, 
felkérte  őket  az  önkormányzat,  ami  a  miskolci  Varga Éva esetében érthető,  de  a  másik  két 
személyt  mi  indokolta?  Hangsúlyozza,  hogy  nincs  problémája  velük,  csak  szeretné  tudni 
hogyan jutottunk el hozzájuk, miközben rengeteg kiváló alkotók vannak a környéken.
A Herman  Ottó  szobor  kapcsán  a  lektorátus  kimondja,  hogy támogatja  a  szobrot,  a  másik 
kettővel vannak problémáik.  Ő volt az a személy,  aki Lillafüreden fogalmazza,  hogy legyen 
Magyarországon madarak és fák napja, de még rengeteg minden fűződik a nevéhez. Az utódok 
számára ez felbecsülhetetlen kincs, melyet érdemes ábrázolni.

Az ülést Dr. Kriza Ákos polgármester vezeti.

Dr.  Tompa  Sándor: Fontos  tudni,  hogy  a  napirend  címében  is  szerepel,  egy  turisztikai 
nagyprojekt  egyik  eleméről  van  szó  /a  Diósgyőr-Lillafüred  nagyprojekt  tavaly  elkezdet 
beruházásának/. Támogatja és fontosnak tartja a korábban elhangzottakat, de a kérdése, miért 
most kerül ez a Testület elé. Ezentúl arra szeretné felhívni a figyelmet, hogy egy olyan európai 
látványosságot adnak át, ahol nincs nyilvános wc, illetve szociális blokk, annak ellenére, hogy 
az eredeti tervekben szerepelt, és azért csúszott a munka, mert a MIVÍZ egy szennyvízcsatorna-
fektetést  hajtott  végre  a  függőkert  területén.  Tehát  nem  áll  meg  az  a  kifogása  a  Nemzeti 
Parknak,  hogy  vízbázis-védelmi  problémák  vannak.  Megjegyzi,  kb.  öt  méteres  távolságra 
helyezkedik el a korábban tervezett szociális blokk attól a gerinc szennyvíz vezetéktől, amire az 
előbb utalt. Ahhoz, hogy valóban európai színvonalú hely legyen, elengedhetetlen a megépülése, 
és kéri a vezetést, hogy tegyen meg mindent annak érdekében, hogy az átadás megvalósuljon. 

Dr. Kovács László: Egyetért Tompa képviselő úrral az illemhely megvalósítását illetően.
A Herman Ottó szobor kapcsán elmondja, hogy a lektorátus véleményével ő sem ért minden 
ponton egyet. Lehet, hogy nem kellene annyiban hagyni, hogy a madarak megjelenítése valóban 
illik Herman Ottóhoz. 

Dr. Kiss János: Elhangzottak olyan gondolatok, amiket érdemes lenne tovább vinni. Örömére 
szolgál  amit  Fedor  képviselő  úr  mondott,  hogy  egy  szavazáson  Lillafüredet  választották 
Magyarország legszebb helyévé, de ez ugyanakkor feladatot is jelent, amelynek meg kell felelni, 
és  dolgozni  kell  azon,  hogy a turistákat  ne  csak  a  természet  szépsége  ejtse  rabul,  hanem a 
Miskolccal kapcsolatos történetek is.
A lektorátus véleményével kapcsolatban elmondja, vizsgálják meg azt, hogy feltétlenül kell-e 
most  ebben  az  előterjesztésben  dönteni,  vagy  napolják  el  addig,  míg  minden  megfelelő 
információnak a birtokában lesznek.

Dr.  Tompa  Sándor: Nem  először  beszélnek  a  lillafüredi  Függőkert  újjáépítéséről,  tehát 
korábban  is  említette  már  a  szociális  blokk  problémáját,  melynek  fontosságát  ismételten 
kiemeli.  A vezetés tárgyaljon az engedélyező hatósággal, a MIVÍZ-zel és találják meg azt a 
kompromisszumos  megoldást,  hogy  valóban  európai  szintű  kiszolgálást  kapjanak  az  oda 
látogatók.

Dr. Kovács László: Javasolja megfontolásra Polgármester Úrnak, hogy előterjesztői módosító 
indítványt terjesszenek elő,  vagy halasszák el  a szavazást.  Két okot is említ:  a lektorátussal 
tárgyalásba kezdhessen a szobor végleges terveit illetően; valamint szeretnének olyan módosító 
javaslatokat tenni, hogy olyan értékeket hagyhassanak Miskolcra, ami a jövőben is megállja a 
helyét.
Herman  Ottó  szobrot  2014-ben  avassák  fel,  és  Herman  Ottó  emlékév  keretében  egy 
programsorozatot indítsanak el. 
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Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Megállapítja,  hogy nincs több hozzászólásra  jelentkező 
képviselő, a napirend feletti vitát lezárja. 
Addig is áttekintik, hogy mivel pályázati kérdéseket is érint a javaslat, hogy okoz-e valamilyen 
gazdasági, vagy más jellegű hátrányt a városnak. 
Kéri Főépítész Urat, hogy a természeti kérdéssekkel kapcsolatos kérdéseket válaszolja meg. 

Rostás  László: Régi  probléma,  amit  Tompa képviselő úr  felvetett.  A legnagyobb gondot  az 
okozza, hogy a betervezett illemhelyiség közvetlenül a Szent Anna forrás fölött van. 
A Szent Anna barlang mellett lévő bástya aljában ki van alakítva a vizesblokk, és az egyeztetés 
kapcsán abban maradtak, hogy ezt kell felújítani. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a tájékoztatást.
Megadja a szót Kákóczki András osztályvezető úrnak a válaszadásra.

Kákóczki András: A köztéri képvőművészeti alkotások kihelyezése a lillafüredi Függőkertben 
a  „Diósgyőr–Lillafüred  komplex  kulturális  és  ökoturisztikai  fejlesztése”  projekt  keretében 
valósul  meg.  Az  Önkormányzat  részéről  a  Kulturális  Osztály  végig  részt  vett  abban,  hogy 
milyen szobrok,  hogyan kerülnek kihelyezésre.  A lektorátus  véleményét  csak a  tegnapi  nap 
folyamán kapták kézhez. Herman Ottó szobrának jövő évi átadására a projekt miatt nincs mód, 
mert azt szeptemberig le kell zárni.  Koncepciót alakítanak ki, hogyan ünnepeljék meg méltó 
képen Herman Ottó halálának centenáriumát. A lektorátusi véleményt önkormányzati rendelet 
alapján ki kell kérni, de magukról a szobrokról a Közgyűlés dönt. Az előterjesztői módosító 
indítványt azért készítették el, mert a lektorátus az egyik alkotó munkáját nem javasolja. Tehát 
ezt a szakmai véleményt figyelembe lehet venni, de mint említette, a Közgyűlés dönt. 
A címerek kapcsán írásban kíván válaszolni.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni a tájékoztatást.

Bejelenti,  hogy  a Miskolc Megyei  Jogú Város településképével,  településszerkezetével 
kapcsolatos előterjesztések együttes     tárgyalása   következik.

5.     napirend   tárgya  :  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város zajcsökkentési intézkedési 
tervének elfogadására 

2.   sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város településképi 
védelméről szóló önkormányzati rendelet megalkotására

3. sürgősségi napirend tárgya: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti 
Tervének (TszT) módosítására és a Miskolc Megyei Jogú 
Város Építési Szabályzatáról (MÉSZ) szóló 21/2004. (VII. 
6.) önkormányzati rendelet módosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Felkéri Főépítész urat, hogy tegye meg szóbeli kiegészítését.

Rostás László: A helyi szabályozás azt a célt hivatott szolgálni, hogy a város saját elvárása 
szerint határozhassa meg az épített környezetének színvonalát, az építészeti minőséget, valamint 
az  illeszkedés  követelményeit.  A helyi  rendeleti  szintű  szabályozás  megteremtése  által  kap 
lehetőséget az önkormányzat arra, hogy a településképi védelem érdekében a helyi szabályok is 
érvényesülhessenek. 
A  településképi  eljárásokat  tudnak  majd  lefolytatni:  településképi  véleményezési  eljárás, 
valamint a településképi bejelentési eljárás. 
A TsztT módosítása kapcsán elmondja, hogy voltaképpen ez egy „hibajavítás”, ami a Kont utcát 
érinti.  Lakossági  igény  merült  fel,  hogy  ha  lehetőség  van  rá,  akkor  a  rendezési  tervben 
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vizsgálják  meg  a  13.  és  15.  számú  telket,  és  az  utóbbi  kerüljön  lebontásra,  mely  mindkét 
ingatlan esetében pozitív eljárás. 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni Főépítész Úr tájékoztatóját.
Kéri bizottság álláspontjának ismertetését.

Bizottsági vélemény:
• Jogi, Ügyrendi és Közbiztonsági Bizottság: a 2. és 3. sürgősségi napirendet tárgyalta, 

és egyhangúlag támogatta az előterjesztések elfogadását.

Dr. Kriza Ákos polgármester: A napirendek feletti vitát megnyitja. Hozzászólásra jelentkezett 
képviselőknek adja meg a szót.

A vitában hozzászólók:

Jakab  Péter: A zajcsökkentésről  szóló  előterjesztésben  szerepel,  hogy  a  kerékpáros  és  - 
gyalogosközlekedés fejlesztésével nem csökken olyan mértékben a személygépkocsi forgalom, 
hogy azt zajcsökkentést eredményezne. Ezzel egyetért, mert ha úgy fejlesztik a kerékpárforgalmi 
hálózatot, hogy a járdára felfestenek egy sárga csíkot, az nem jelent eredményt. Az ÁSZ és az 
NFÜ  egymástól  függetlenül  is  balesetveszélyesnek  találta  a  jelentős  pályázati  támogatással 
megépült,  illetve  kijelölt  városi  kerékpárutakat.  A  Jobbik  támogatja  a  kerékpárforgalmi 
hálózatok fejlesztését, de ezt úgy kell megoldani, hogy a kerékpáros és a gyalogos is életben 
maradjon.  A belváros  forgalomcsökkentésével  egyetértenek,  de érthetetlen,  hogy akkor miért 
építenek mélygarázsokat. Máshol úgy van, hogy a város szélén épülnek garázsok, és minőségi 
tömegközlekedéssel  be  lehet  jutni  a  belvárosba.  Megjegyzi,   Miskolcon nincs  minőségi 
tömegközlekedés.
Lakossági  panaszt  tolmácsol  Felső-Majláthról,  miszerint  az  MVK  Zrt.  a  lakótelep  közepén 
deponálja a gépjárműveket, ami a hajnali buszok indításakor nagy zajterheléssel és káros anyag 
kibocsátással terheli az ott élőket. Szeretné, ha ezt a városvezetés valahogy orvosolná.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Amint meg tudják vásárolni az elektromos árammal működő 
buszokat, meg fog szűnni a zaj, de addig is ennek a buszállománynak nem fog megszűnni a 
hangkibocsátása. 
Kerékpáros úthálózattal kapcsolatban elmondja, hogy egész Európában vannak rá példák, hogy a 
szélesebb járdákból válasszanak le kerékpárutat, a lehetőségek figyelembevételével, így történt 
ez  Miskolcon  is  több  helyen,  példaként  említi  a  Csabai  kaput.  Hangsúlyozza,  Miskolcon 
fokozatosan kezd kialakulni a napjainkhoz mért, megfelelő kerékpárút-hálózat, és tapasztalható, 
hogy egyre többen is választják ezt a közlekedési eszközt.

Dr. Tompa Sándor: A jelenleg tárgyalt három napirendből kettő sürgősséggel került kiküldésre. 
Nem hiszi, hogy ez a megoldás, hogy lehetetlenné teszik a tárgyalást. 
A  zajcsökkentés  kapcsán  elmondja,  hogy  magasabb  szintű  jogszabályok  írják  elő,  hogy 
stratégiát kell készíteni, most pedig egy intézkedési tervet kell a Közgyűlésnek elfogadnia. Nem 
tudhatja viszont, hogy ez az intézkedési terv reális-e, átment-e mindazokon a szűrőkön, melyek 
elengedhetetlenül  szükségesek.  Bizonyos  kötelezettségeket  vállalnak,  és  maga  a  terv  nem 
hosszú, de az előterjesztésben van fajsúlyos rész is. 
Felveti,  hogy az előterjesztés  címéből  arra  lehet  következtetni,  hogy az  egyes  miskolcira  is 
vonatkozik, nemcsak az ipari és egyéb zajra, hanem a közlekedési zajhatásokra is például, vagy 
a  hangulatjavító  intézményekre.  Mindenki  figyelmébe  ajánlja  a  Kerékpáros  Szervezet 
észrevételét,  akik alaposan áttekintették a javaslat  csomagot, és egy sor kritikát fogalmaztak 
meg.
Az intézkedési terv kapcsán nem érthető, hogy a 10 milliárd fölötti első fázis pontosan meg lett-
e tervezve, hány évet jelent, mire sor kerül rá. 
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A körvillamost említi, szeretnék megtudni, hogy mit is jelent pontosan. A közlekedési vállalattal 
milyen módon, milyen szakmai egyeztetés révén alakultak ennek a fázisnak az elemei, mert 
ebben döntően közlekedés szervezési fejlesztések szerepelnek. 

Katona  Ferenc: A  3.  sürgősségi  napirend  témájában  szólal  fel.  Az  Y-híd  beruházás 
megvalósulása államilag kiemelt, de a városnak is fontos ügye. Ezzel az egyik legforgalmasabb 
és  legszennyezettebb  városi  csomópontot  –  a  Búza  teret  –  tehermentesítik  majd.  Örömére 
szolgál, hogyha megvalósul a beruházás, akkor a MÁV telep teljes rehabilitációja megtörténik – 
ez az ott lakóknak és a városnak is régi vágya, mivel az érintett tulajdonosok megelégedésére 
történik a változtatás, ezért mindenképpen elfogadásra javasolja.

Seresné Horváth Zsuzsanna: Ahogy az előterjesztésből és a tájékoztatóból is kiderült, 2013. 
évtől  az  önkormányzatok  helyi  rendeletet  alkothatnak  az  építészeti  értékvédelem,  a 
környezethez való illeszkedés szabályainak biztosítására. Ez fontos a város arculatára nézve is, 
már korábban szükség lett volna rá. 

Pakusza Zoltán: A buszok által kibocsátott zajt illetően elmondja, hogy az az információ jutott 
tudomására,  hogy  a  buszok  a  spórolás  jegyében  éjszakára  már  nem  mennek  vissza  a 
végállomásra. Megjegyzi azt, hogy a Kormány jóvoltából 600 millió forint elvonásra került az 
MVK költségvetéséből.
Az Y-híd megépítését támogatja a Jobbik, de több kérdésük is van. A Kont utcai rész az Y-hídra 
felvezető utat jelzi, de a kapott térképvázlatban a MÁV telep végénél ott van a Kandó tér, ami a 
Zöld Nyíl projektből kimaradt. Kérdése, hogyha ott lesz a villamosforduló, akkor hogyan lesz 
megoldva,  alul  vagy felüljáróval?  Korábban  is  kérdezte  már,  hogy ki  fogja  a  Kandó  térrel 
kapcsolatos hibát megfizetni, illetve kik ezért a felelősök?

Dr. Nehéz Károly: Az Y-híddal kapcsolatban arra szeretné kérni a jövőbeni kivitelezőket, hogy 
figyeljenek majd arra, hogy ez lesz szinte az egyetlen út, ahonnan Miskolc-Szirma és a Martin-
kertváros irányából Miskolcot meg lehet közelíteni. 
A zajcsökkentésre  vonatkozóan  elmondja,  a  terv  jól  illeszkedik  a  korábbi  elképzelésekhez. 
Tematikailag három részre oszlik - közúti zaj, vasúti zaj, csendes területek kijelölése.
Kérdése, hogy az utak zajcsökkentéséhez szükséges átalakítások, a kopórétegek cseréje milyen 
kötelezettségeket ró a városra?

Jakab  Péter: Nem  osztja  Polgármester  Úr  véleményét  a  Csabai  kapui  kerékpárúttal 
kapcsolatban, mert az egyszerűen tény, hogy balesetveszélyes. Meglátása szerint, ha valahova 
nem fér el a bicikli út, akkor nem kell oda olyat építeni.

Bartha György: Főépítész Úrnak címezi szavait, miszerint a Kont utcai lakók fordultak hozzá 
azzal, hogy hiányolják a tájékoztatást. Későn szembesültek azzal, hogy telkeikből több métert 
elvesznek. Arra a kérdésére szeretne választ kapni, hogy tudomása szerint a beépítési százalék 
ott 50 %, ha elvesznek a telekből több métert, az azáltal kisebb lesz, és a gond lehet a beépítési 
százalékkal. Tehát arra szeretne választ kapni, hogy milyen módon lettek tájékoztatva a lakók, és 
hogyan alakul a beépítési százalék. 

Soós Attila: Felszólalásában elmondja, hogy Miskolc szeretné tovább fejleszteni a turizmust, 
ehhez szükségesek a belvárosi parkolóházak. 
Szerinte az pont zajcsökkentést von maga után, ha az MVK egy fordulót megspórol azáltal, hogy 
az  autóbuszok  nem térnek  vissza  a  telephelyükre,  hanem ott  „alszanak”,  ahol  aztán  reggel 
elkezdik a munkájukat. 
Az  anyag  irányvonalakat  határoz  meg  arról,  hogy  milyen  irányban  kell  gondolkodni,  a 
fejlesztéseket illetően is. Említi például a nehézgépjárművek kiszorítását a belvárosból, vagy a 
zajcsökkentő  kopórétegek  kialakítását.  Az  anyag  készítői  költségvetést  is  társítottak  az 
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elképzelésekhez, hogy lehessen látni, mindezek mekkora forrást igényelnek, és a város ebben a 
tekintetben is jobb és szebb legyen.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Megállapítja,  hogy nincs több hozzászólásra  jelentkező 
képviselő, a napirend feletti vitát lezárja.
Megadja a szót Főépítész Úrnak, hogy válaszolhasson a felmerült kérdésekre.

Rostás László: Az Y-híd esetében több kérdés is felmerült a napirend kapcsán. Tájékoztatásul 
elmondja, hogy a terv egyértelmű, mert januárban a Közgyűlés által megtárgyalt rendezési terv 
módosítás  pontosan  tartalmazza  ennek  a  továbbvezetését.  Az  Y-híd  a  Kandó  tér  alatt  kerül 
átvezetésre, és mivel a Búza teret elkerülő út lesz, ennek a kötött pályával szintben nem lehet 
kapcsolata.  A folytatásával  kapcsolatosan  elmondja,  hogy  jövő  évig  be  kell  fejezniük  az 
engedélyezési  és  kiviteli  szintű  terveket  is,  tehát  a  folytatás  egyértelműen  halad,  aláírt 
szerződésekről és megnyert támogatásokról van szó. 
A Kont utcával kapcsolatban elmondja, hogy a rendezési terv módosítása előtt 40 % volt, majd 
60 %-ra emelkedett  a beépítési  lehetőség.  Megjegyzi,  ez a beruházás nem a város projektje, 
hanem állami szintű megbízás alapján, a MIK Zrt. bonyolítja le. Ezért is van az, hogy a városnak 
ezzel a projekttel  kapcsolatban semmilyen joga nincs lépni, csupán konzultáció tartására van 
joga,  amivel  élnek  is.  Az  volt  a  kérésük  a  Kont  utcai  lakosok  felé,  hogy  gyűjtsék  össze 
kérdéseiket, melyet összegyűjtve a város egységesen tudja képviselni érdekeiket az állam előtt. A 
város össze is állított egy anyagot, amit a Kont utcaiak képviselőjének átadtak. 2013. január 
elején megjelent a médiában is, hogy a tervek megtekinthetők, és véleményezhetők a törvényi 
előírásnak megfelelően. Tehát a teljes körű tájékoztatást elvégezték. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a részletes tájékoztatást és válaszadást. 1 és negyedórás 
ebédszünetet rendel el.

Szünetet követően.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Tájékoztatja  a  Testületet  a  kültéri  műalkotások  kapcsán: 
közbeszerzési kötöttség, így szavazniuk kell most róla, ha módosításokra lesz szükség, akkor azt 
a jövőben megtehetik.

6.     napirend     tárgya:  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata által a 
Nemzetiségi Önkormányzatokkal kötött Együttműködési 
Megállapodások módosítására

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Felkéri Párkányné  dr.  Kuremszki  Judit  főosztályvezető-
helyettes asszonyt, hogy tegye meg szóbeli kiegészítését.

Párkányné  dr.  Kuremszki  Judit: A nemzetiségek jogairól szóló törvény alapján Miskolc 
Megyei Jogú Város Önkormányzatának  törvény  adta  kötelessége,  hogy  a 10 nemzetiségi 
önkormányzattal az  együttműködési megállapodásokat minden  évben  felülvizsgálja.  Ezt 
megkezdték tavaly novemberében, és hosszú egyeztetési folyamat eredményeképpen áprilisra 
született  meg ez a megállapodás,  amely tárgyi  és  személyi  feltételeket  módosította  -  ezeket 
röviden ismerteti -, és amit elfogadtak a nemzetiségi önkormányzatok.
Jóváhagyásra javasolja a Közgyűlésnek.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a tájékoztatót.
Kéri a bizottságok álláspontjainak ismertetését a napirendek sorrendjében.

38



Bizottsági vélemények:
• Pénzügyi Bizottság: egyhangúlag támogatta az előterjesztés elfogadását.
• Oktatási, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: egyhangúlag támogatta 

az előterjesztés elfogadását.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: A Miskolci  Bolgár  Nemzetiségi  Önkormányzat  elnökének, 
Valcsev Jánosnak adja meg a szót.

Valcsev János: Köszöni Főosztályvezető-helyettes Asszonynak és a hivatal munkatársainak a 
közreműködést,  munkát,  amit  a  megállapodás  kapcsán  végeztek.  A  miskolci  nemzetiségi 
önkormányzatok  nevében  elmondja,  hogy  ezt  az  együttműködési  megállapodást  az  eddigi 
legjobbnak és legeredményesebbnek tartják. Minden nemzetiség aláírta, de egy apró dologban 
nem értettek egyet: a nemzetiségi zászlók kapcsán. Ez ügyben ígéretet kaptak, hogy mind a 10 
nemzetiség zászlaja el lesz helyezve a Hivatal aulájában, és bízik benne, hogy rövid időn belül 
ez is megoldódik.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a hozzászólást. 
Kéri a Kulturális Osztályt, hogy lépjen be a folyamatba, és törekedjenek a megoldásra.
A napirend feletti vitát megnyitja. Megállapítja, hogy nincs hozzászólásra jelentkező képviselő, 
a napirend feletti vitát lezárja.

7  .     napirend     tárgya  : Javaslat az Önkormányzat Közgyűlésének 2013. II. félévi 
munkatervének megállapítására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Felkéri Főosztályvezető-helyettes asszonyt, hogy tegye meg 
szóbeli kiegészítését.

Párkányné dr. Kuremszki Judit: Az Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról 
szóló rendelet szerint a Közgyűlés üléseit féléves időszakra készült munkaterv szerint tartja. A 
munkaterv elkészítéséhez – az SZMSZ-ben foglaltak alapján – javaslatot kell kérni a települési 
képviselőktől, bizottságoktól, a Polgármesteri Hivatal főosztályaitól, az alpolgármesterektől, az 
önkormányzat részvételével működő gazdasági társaságok vezetőitől, valamint a nemzetiségi 
önkormányzatok elnökeitől.  Ezt  megtörtént  a  szokásos  eljárásoknak  megfelelően  ebben  a 
félévben  is,  ami  összegezve  kerül  benyújtásra  a  Testület  felé.  Hangsúlyozza,  hogy  ez  egy 
minimum program, ez a korábbi ismeretek alapján bővülni fog. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni a  tájékoztatót.
Kéri a bizottságok álláspontjainak ismertetését.

Bizottsági vélemények:
• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: támogatta az előterjesztés elfogadását.
• Egészségügyi  és  Szociális  Bizottság: egyhangúlag  támogatta  az  előterjesztés 

elfogadását.
• Oktatási, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: egyhangúlag támogatta 

az előterjesztés elfogadását.
• Pénzügyi Bizottság: egyhangúlag támogatta az előterjesztés elfogadását.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az előterjesztéshez 5  db  -  Jakab  Péter  képviselő  úr  által 
benyújtott - módosító  indítvány érkezett. 
A napirend feletti vitát megnyitja. Hozzászólásra jelentkezett képviselőknek adja meg a szót.
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A vitában hozzászólók:

Jakab Péter: Valóban módosító  indítvánnyal  élt,  hozzászólásában elmondja,  világos  választ 
szeretnének arra, hogy valóban megindulnak-e a fészekrakós kilakoltatások ősszel. 
Kifogásolja továbbá, hogy nem lehet rálátni a Miskolc Holding működésére, gazdálkodására, a 
foglalkoztatási és jövedelmi viszonyokra.
Tájékoztatást  szeretnének  kapni  arról,  hogy  az  elmúlt  három  évben  hogyan  alakult  a 
foglalkoztatottak száma és anyagi helyzete Miskolcon, külön a köz -és a versenyszférában. 
Többször  is  elmondták,  hogy a  munkahelyteremtés  mellett  a  térség  egyik  fő  kitörési  pontja 
lehetne  az  oktatás  –  mégis  azt  hallani,  hogy  a  Miskolci  Egyetemen  nehézségek  vannak, 
megszorításokkal sújtják őket. Tehát tájékoztatást szeretnének arról is, hogy a városvezetés mit 
tett eddig, és mit fog tenni a jövőben annak érdekében, hogy az egyetemen az oktató-kutató 
munkát megmentsék.
Szeretnék tudni azt is, hogy volt-e köze az itteni városvezetésnek a trafikkoncessziós ügyekhez.

Dr. Simon Gábor: Ez szokásos napirendje a Közgyűlésnek. Félévről félévre megállapítja, hogy 
a következő időszakban mivel foglalkoznak. Ezt megtették tavaly decemberben is, de azt látják, 
jó néhány dologra nem került sor azóta. Volt néhány javaslatunk decemberben a munkatervhez, 
de  leszavazta  a  többség.  Tavaly  októberben  önálló  képviselői  indítványként  javasolta,  hogy 
beszéljenek  a  ciklusprogramról,  mik  az  eredményei  a  ciklus  első  felének.  Nem  vették 
napirendre, de a munkatervbe beillesztették. Szó volt arról, hogy ezt egy későbbi időpontban, 
áprilisban  megtárgyalják,  de  még  most,  júniusban  sem  került  rá  sor.  Ez  a  baj  ezzel  az 
előterjesztéssel,  hogy  megtárgyalják,  megszavazzák,  de  nem  történik  semmi.  Továbbra  is 
javasolja, hogy erről a kérdésről tárgyaljon a Testület.
Konkrét  fejlesztéseket  tűztek  ki  célul  korábban:  Szinva  és  Sajó  part  rendezése,  Hejő  part 
kiépítése. Úgy fogalmaztak, hogy a fürdők fejlesztéseiben nagy lehetőségek rejlenek: Miskolc-
Tapolca  Barlangfürdőjében  különleges  attrakció,  hogy a  Tapolcai  Strandfürdő  újjáépítése  az 
egyik  legsürgetőbb  feladat,  és  a  Selyemréti  Fürdő  megújítása,  valamint  egy  Belvárosfürdő 
megnyitása és a Diósgyőri Várfürdő meleg vizes fejlesztése is szükséges. Ezek a célok ki voltak 
tűzve, és célszerűnek találná, ha a következő időszakban beszélnének róla. 
A mostani munkatervben van néhány pont, amit támogatni tudnak, de van, amit hiányolnak.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Megállapítja,  hogy nincs több hozzászólásra  jelentkező 
képviselő, a napirend feletti vitát lezárja.
Tájékoztatásul  elmondja,  hogy a  Selyemréti  Strandfürdőt  július  1-jén  nyitják  meg,  Tapolcai 
Strandfürdő kivitelezése érdekében a közbeszerzés kiírásra került. A belvárosban ahhoz, hogy 
fürdő  létesüljön  rendezni  kell  azt  az  ingatlanproblémát,  hogy  miként  kerülhet  újra  városi 
tulajdonba  úgy,  hogy  fürdő  létesüljön  rajta.  A diósgyőri  Várfürdőnél  egy  újabb  fúrást  kell 
eszközölni, amit a város jelenlegi gazdasági helyzetében nem engedhet meg magának. 
Hangsúlyozza,  hogy a  ciklus  végére  elkészül  Tapolca egyik  része,  akkor  az  ingatlanárak  is 
emelkednek és a Juno szálloda kérdése is megoldódik.

9. napirend     tárgya:  Javaslat Miskolc város sportirányításának átszervezésére

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri Papp Zsoltot, a Humán Főosztály vezetőjét, hogy tegye 
meg szóbeli kiegészítését.

Papp Zsolt: A Közgyűlés április 18. napján tartott ülésén határozott a Miskolci Sportholding 
Korlátolt Felelősségű Társaság megalapításáról, melynek azóta megvolt az első taggyűlése, és 
határozatában megváltoztatta nevét, erről szól az előterjesztői módosító indítvány. A Közgyűlés 
utasította  a  megalakulandó  társaságot,  hogy  készítsen  javaslatot  a  város  sportigazgatási 
átszervezésére,  a  sportcélú  ingatlanok  hasznosítására,  az  MVSC  sporttelepre  és  a  társasági 
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adóból  befolyó  összeg  hatékony  felhasználására.  A  koncepció  elkészült,  az  előterjesztés 
mellékleteként a 2013-2015. évre vonatkozóan. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a tájékoztatást.
Az előterjesztéshez módosító indítványt nyújtott be, mely kiküldése került. 
Kéri az előterjesztést véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését.

Bizottsági vélemények:
• Pénzügyi Bizottság: nem tárgyalta a napirendi pontot, mert nem állt rendelkezésükre az 

anyag az ülés időpontjában.
• Oktatási, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: egyhangúlag támogatta 

az előterjesztés elfogadását.

Dr. Kriza Ákos polgármester: A napirend feletti vitát megnyitja. Hozzászólásra jelentkezett 
képviselőknek adom meg a szót.

A vitában hozzászólók:

Bartha György: Sajnos nem készült el a Pénzügyi Bizottság ülésére az anyag, ezért nem tudták 
megtárgyalni, pedig sok kérdést tisztázhattak volna, pl.: van-e átjárás a 2011-es terv és e között, 
és  mit  valósítottak  meg  a  2011.  évi  koncepcióból?  A sportholding  létrehozása  jó,  viszont 
hamarabb kellett volna, sok kérdés felmerül. Az anyag több helyen megáll a helyzetértékelésnél 
és nem tartalmaz olyan javaslatot, amely később használható. 
Olvasható,  hogy a támogatott  egyesületek költségvetési  támogatásának 40 %-t a terembérlet 
teszi ki, melynek 90 %-t fizetik ki önkormányzati ingatlanok bérlésére. Meg kellene határozni a 
sportholdingnak, hogy ebben a témában tiszta képet adjon, és megoldási javaslat is kellett volna, 
ami már része a stratégiának. 
Kérdése, hogy az új szervezeti struktúrában hogyan, mennyi munkatárssal dolgoznak majd?
A sportholding működésének egyik sarkalatos pontja lesz a létesítmény -és szakterületi vezető 
közti belső konfliktus, ezt fokozottan kell majd figyelni, és szükség esetén rendezni kell.
A sportszerződések  kapcsán  elmondja,  hogy  mivel  18  év  alatti  gyermekekről  van  szó  a 
szülőkkel való egyeztetés elkerülhetetlen, ami előreláthatólag sok konfliktus helyzetet hordoz 
magában. 
Az egyik legfontosabb rész az egészségügyi háttér megteremtése, ma már ez az egyik alapja a 
sporttevékenységnek. 
Hiányol egy határidőt, amikorra a költségeket meg lehetne határozni – pl. október 31.-ét, hogy a 
jövő évi tervezésbe már bekerülhessen.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Felszólalását folytatni kívánja Bartha képviselő úr, ismételten 
megadja neki a szót.

Bartha  György: Komoly  feladat  a  köznevelési  típusú  sportiskolának  az  összehangolása  a 
jelenleg működtetett  egyesületi  típusúval,  mert  ez a jövő kérdése lesz,  hogy melyik felé fog 
elmozdulni a miskolci sportirányítás. 
Egy félmondat van az anyagban az edzőkérdésről, ez többet, nagyobb hangsúlyt érdemelne. 
Az anyag pozitívuma, hogy a TAO-s támogatást jól bemutatja, de hiányolja az ellenőrzésnek a 
leírását, valamint a többi sportág bemutatását.
Kérdezi  a  sportholding  igazgatójától,  hogy tud-e  annyi  időt  tölteni  Miskolcon  –  a  többrétű 
munkájából kifolyólag -, hogy ezt nem könnyű feladatot végig tudja vinni?

Katona Ferenc: A város sportirányításának átszervezése több lépcsőben valósul meg. Kezdődött 
a  koncepció  elfogadásával,  majd  a  Sportholding  Kft.  létrehozásáról  döntöttek,  ami  már  a 
Sportcentrum  névvel  teljesedik  ki.  A  feladat:  centralizáltabb  igazgatási  átszervezés,  a 
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finanszírozás  jobb  felhasználása,  stratégiai  terv  készítése,  megszüntetve  ezzel  a  részben 
párhuzamos működéseket. Az elképzelés számára szimpatikus, de majd a gyakorlatban ki kell 
próbálni. 
Örül annak, hogy találtak egy, a városhoz kötődő aktív sportembert, aki jelenleg is sport szakmai 
munkát végez: Draskóczi Imre. Az előterjesztésnek az is üzenete, hogy a városvezetés komolyan 
gondolja a sportban rejlő lehetőségek kiaknázását. 
A fiataloknak szükségük van a példaképekre, olyanokra, akik a nemzetközi sportmezőnyben is 
megállják a helyüket.

Dr. Zsiga Marcell alpolgármester: Egy ilyen előterjesztés tárgyalásánál úgy véli, nemcsak az 
utánpótlás  helyzetéről  kell  beszélniük,  hanem arról  is,  hogy szeretnék azt,  hogy minél  több 
ember  sportoljon.  A város  sportpolitikáját  kettéválasztaná:  egyik  a  versenyszerűen,  másik  a 
hobbi  szinten  sportolókéra.  Egyaránt  fontos,  hogy  a  sportolók,  sportágak  megfelelő 
támogatásban, körülményekben részesüljenek, valamint azok számára, akik nem rendszeresen 
sportolnak, az egészséges testmozgás megfelelő körülményei biztosítva legyenek. Azt gondolja, 
a sportholdingnak ebben is fontos szerepe van. TAO program keretében tudott az Önkormányzat 
a Magyar Labdarúgó Szövetséghez pályázatot benyújtani, és ennek következtében folyamatosan 
műfüves pályákat építtet, hogy azokat a szabadidősport kedvelői részére bocsássa. 
A sportlétesítmények működtetésének koordinálásával, összehangolásával optimálisabban lehet 
hasznosítani azokat a területeket.
Bartha képviselő úr is említette, hogy vannak olyan sportágak, melyekre külön figyelmet kell 
fordítani, amik nem tartoznak a latens sportágak közé. Az MVSC pályán megvalósuló fejlesztés 
pontosan olyan sportágak a komfortos és méltó elhelyezésére irányul majd, amik nem tartoznak 
a latens sportágakhoz. 

Dr. Mokrai Mihály:  Felszólalásában elmondja, hogy nem a sport szempontjából vizsgálta az 
előterjesztést. Észrevétele, hogy az anyagban az előnyök lényegesen jobban fel vannak sorolva, 
mint a kockázatok, azokat illett volna részletesebben kifejteni, valamint azt, hogyan kerülhetők 
el. Ha a kialakított centralizáció felvetődik problémaként az anyagban, azt is érdemes lett volna 
leírni,  hogyan lehet  feloldani.  Az anyag  nem tér  ki  rá,  kik  azok a  menedzserek,  akiknek a 
véleményére gazdaságilag támaszkodott. A harmadik kockázat az, hogy a létesítményvezetők és 
a  szakterületi  vezetés  közötti  belső  konfliktusokat  miként  oldják  fel,  eleve  egy  egyeztetési 
mechanizmust a stratégiában ki kellett volna dolgozni.
Összességében az anyagot jónak találja.

Bartha  György: Alpolgármester  Úrtól  kérdezi,  hogy  pár  hónappal  ezelőtt  volt  egy  olyan 
napirend, ami a diósgyőri sportligetben műfüves pályának az építéséről szólt. Akkor beszéltek a 
pálya méretéről, megkapta kérdésére a választ, de szeretné tudni, hogy mikor indul ennek az 
építése.

Dr.  Zsiga  Marcell  alpolgármester: Tájékoztatásul  elmondja,  hogy  az  MLSZ  a  beruházás 
koordinátora, ők választják ki a kivitelezőt, központilag irányítják a beruházásokat. Miskolc a 
működtetésben fog szerepet vállalni, reményei szerint minél hamarabb.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Megállapítja,  hogy nincs több hozzászólásra  jelentkező 
képviselő, a vitát lezárja.
A kérdések megválaszolására megadja a szót Draskóczi Imrének, a Sportcentrum vezetőjének.

Draskóczi  Imre: Bartha  képviselő  úr  kérdezte,  hogyan  tudja  majd  összeegyeztetni 
tevékenységeit. Válaszul elmondja, hogy a szövetségi kapitányi poszt összhangban van ezzel a 
munkakörrel – legalább annyi lehetőséget jelent majd, mint hátrányt. 
Tájékoztatásul elmondja, hogy egy szakosztályvezetőtől azt várja, hogy a saját szakosztályára 
legyen nagyobb ráhatással, ott tudjon jobban közreműködni. A sportnak a terméke az eredmény, 
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és ezeket az eredményeket kell egymással összhangba hozni. 
Elmondja,  amíg van TAO, az olyan lehetőség,  amit  ki  kell  használni.  Ez  egy olyan anyag, 
amellyel  Miskolc büszkélkedhet,  és  reméli,  hogy megvalósul.  Az Olimpiai  Bizottság  ezt  az 
anyagot állítja példaként az ország más területein.  Felmerült  az atlétika is, és hangsúlyozza, 
mindent megtesznek azért, hogy megmaradjon a diósgyőri rekortán, vagy megépüljön máshol.
Meg kell találni arra a lehetőséget, jogi formákat, hogy a gyermekek a meglévő jogszabályi 
környezetben jogszerűen tudjanak sportolni.
Felmerült, hány fővel kívánnak dolgozni. Hárommal tervezik.

Dr. Kriza Ákos polgármester: A nevelési intézményekkel és -ellátással kapcsolatos meghívó 
szerinti 10. napirendi pont és a sürgősségi 11. és 12. előterjesztések együttes tárgyalása 
következik.

10.     napirend tárgya:   Javaslat az iskola- és ifjúság-egészségügyi védőnői, valamint területi 
védőnői körzetek átszervezésére

11. sürgősségi napirend tárgya: Javaslat a nevelési intézményekben a 2013/2014-es  nevelési 
évet érintő alkalmazotti létszámok meghatározására

12. sürgősségi napirend tárgya: Javaslat a Belváros-Diósgyőri és az Avas és Környéke 
Óvodai Gazdasági Igazgatóságnak a Miskolci 
Közintézmény-működtető Központba történő beolvadására, 
valamint a Miskolci Közintézmény-működtető Központ 
Alapító Okiratának módosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Kéri Kiss Gábor alpolgármester urat, hogy tegye meg szóbeli 
kiegészítését.

Kiss Gábor alpolgármester: Egy rövid tartalmi kiemelést szeretne tenni a három, összevontan 
tárgyalandó előterjesztéssel kapcsolatban.
Az  iskola-egészségügyi  védőnői  ellátásnak  az  átszervezését  a  létszámváltozás  és  a 
feladatváltozás  indokolja,  ami  az  elmúlt  időszakban  bekövetkezett.  A megfelelő  létszámhoz 
hozzá kell igazítani a körzeteket, a kimutatott szerény megtakarítás mellett a jogszabályokban 
meghatározott feladat ellátást tudják biztosítani. 
A 2013/2014-es nevelési  évet  érintő alkalmazotti  létszámokkal kapcsolatban elmondja,  hogy 
elsősorban az óvodai  ellátás  saját  létszámhoz hozzáigazított  dolgozói  létszámokat  kell  tudni 
kezelni, valamint az egyházi átadással kapcsolatos létszámváltozást. Kiemeli, hogy a nemzeti 
köznevelési törvényben meghatározott feladatok átrendeződése miatt új álláshelyek jönnek létre, 
ezért 44 fő új dolgozó felvételével tudnak számolni, mely az ellátás színvonalát emelni fogja.
A harmadik előterjesztés folytatása annak az elkezdett koncepciónak, melyben egy intézmény 
működtető központot hoztak létre a közoktatási rendszer átszervezésével egy időben. Az óvodák 
pénzügyi-gazdasági feladatainak ellátását végző két gazdasági szervezetnek a megszüntetésére 
tesz javaslatot jogutódlással, az MKMK-ba történő beolvadással. Leépítéssel, létszámváltozással 
nem jár, csupán minimális 2 fős megtakarítást eredményez. Elmondja, hogy hasznos és fontos 
lépés a hatékony, egységes működés érdekében. Kéri, támogassák az előterjesztéseket.

Az ülést Dr. Zsiga Marcell alpolgármester vezeti.

Dr. Zsiga Marcell alpolgármester: Megköszöni Alpolgármester Úr tájékoztatóját.
Az előterjesztéshez módosító indítvány nem érkezett.
Kéri a meghívó szerinti 10. napirendi előterjesztést véleményező bizottság álláspontjának 
ismertetését.
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Bizottsági vélemény:
• Egészségügyi  és  Szociális  Bizottság: egyhangúlag  támogatta  az  előterjesztés 

elfogadását.

Dr.  Zsiga  Marcell  alpolgármester:  A napirendek feletti vitát megnyitja.  Hozzászólásra 
jelentkezett képviselőknek adja meg a szót.

A vitában hozzászólók:

Jakab Péter: Elmondja, hogy ismét átszervezésnek lehetnek tanúi, a védőnői körzetek kerülnek 
átrajzolásra, három státusz pedig megszüntetésre. Ez annak érdekében történik, hogy javítsák a 
védőnői munka körülményeit és feltételrendszerét. Véleménye szerint nem a lényeges kérdésre 
fókuszálnak.  A problémát  ott  látja,  hogy  a  védőnők  nem  mernek  írásban  jelzéssel  élni  a 
Gyermekjóléti  Szolgálat  felé,  mert  félnek  bizonyos  városrészekben  az  attrocitásoktól,  ennek 
következtében a  jelzőrendszer  nem működik.  Megemlíti,  hogy az  előző Közgyűlésen  kérték 
Bogyay rendőrkapitány urat, hogy kísérőt biztosítson a védőnőknek. Felajánlja a Jobbik nevében 
a védelem biztosítását.

Dr. Kovács László: Köszönetet mond a szociális és egészségügyi területen, valamint a nevelési 
intézményekben  dolgozóknak  munkájukért.  Úgy  látják  -  bizottsági  ülésen  is  megbeszélésre 
került  -,  hogy  felkészült,  hozzáértő,  munkájukat  becsülettel  hivatásszerűen  végző  védőnők 
dolgoznak a területen. Javaslatot tettek egy terepjáró beszerzésére, mely segíti munkájukat olyan 
hátrányos  helyzetű  területeken  mint  a  Lyukóvölgy.  Örömmel  ad  tájékoztatást  arról,  hogy 
Polgármester  Úr  felajánlotta,  hogy  a  hét  egy  napján  rendelkezésre  bocsát  egy  gépjárművet 
használatra.  Kezdeményezte  egy  új  gépkocsi  beszerzését  erre  a  közbiztonsági  szempontból 
veszélyeztetett területre a költségvetés terhére. 
Az előterjesztésekről elmondja, hogy a nevelési intézményekben az óvodák átszervezés kapcsán 
24 fővel fog emelkedni az alkalmazotti létszám. 73 fővel fog csökkenni azoknak a létszáma, 
akiknek a bér és egyéb jellegű juttatásait az önkormányzatnak kell fizetnie, ez a továbbiakban a 
központi  költségvetést  fogja  terhelni.  Elmondja,  hogy  összességében  támogatja  az 
előterjesztéseket.

Dr. Gonda Géza: Jakab Péter képviselőnek címezve elmondja, hogy a szakmával egyeztetve az 
egyenlő teherelosztás  érdekében lett  átszervezve a  védőnői  hálózat.  Több szempontot  kellett 
figyelembe venni ahhoz, hogy egyenlő teher legyen a védőnőkön. Igényelték is az átalakítást – 
15 helyen volt erre szükség. Elmondja, hogy elbocsátás nem történt, az anyagi helyzetük nem 
romlott. Tehát ez nem egy ad hoc intézkedés. Azzal egyetért, hogy nehéz körülmények között 
végzik munkájukat. 

Jakab  Péter: Az  átszervezés  jogosságát  nem  vitatja,  de  megjegyzi,  nem  ezt  tartja  a 
legfontosabbnak.  A  közfeladatot  ellátó  szerv  munkáját  és  munkatársait  meg  kell  védeni. 
Megoldást kell találni a helyzetre.

Dr.  Zsiga  Marcell  alpolgármester:  Megállapítja,  hogy nincs több hozzászólásra  jelentkező 
képviselő, a vitát lezárja.

Most a nyílt ülésre felvett és még meg nem tárgyalt sürgősségi     előterjesztések     tárgyalásával   
folytatják munkájukat. 

Elsőként  a  közszolgáltatási  szerződésekkel  kapcsolatos sürgősségi  előterjesztések  összevont 
tárgyalása következik.
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Javaslatot  tesz  arra,  hogy  az  1.  sürgősségi  napirendet  a  zárt  ülés  előtt,  utolsó  sürgősségi  
napirendként tárgyalják.
Kéri szavazzanak az ügyrendi javaslatról.

A Közgyűlés 13 igen, 1 nem, 3 tartózkodó szavazat mellett 
az ügyrendi javaslatot elfogadta.

16. sürgősségi napirend tárgya: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a 
Miskolci Városgazda Nonprofit Kft. között létrejött 
„Közszolgáltatási Szerződés” módosítására

17. sürgősségi napirend tárgya: Javaslat a közösségi közlekedési szolgáltatásokat szabályzó, 
az Önkormányzat és az MVK Zrt. között 2011. június 1-jén 
hatályba lépett 10125. számú Közszolgáltatási Szerződés 
módosítására 

18. sürgősségi napirend tárgya  :  Javaslat felhatalmazás megadására Miskolc Megyei Jogú 
Város Önkormányzata, mint Miskolc Térségi Konzorcium 
Gesztora által Miskolc Megyei Jogú Város Polgármestere 
számára, közszolgáltatási szerződések felmondásának 
végrehajtására, az érvényes hulladékgazdálkodási 
közszolgáltatási szerződésekben, illetőleg a hulladékról szóló 
2012. évi CLXXXV törvényben meghatározott feltételek 
fennállása esetén

Dr. Zsiga Marcell alpolgármester: Kéri Pfliegler Péter alpolgármester urat, hogy tegye meg 
szóbeli kiegészítését.

Pfliegler Péter alpolgármester: Az MVK Zrt. előterjesztéssel kapcsolatban szükségessé vált 
elsősorban  a  Fogyasztóvédelmi  Hatóság  határozata  alapján  a  Közszolgáltatási  Szerződés 
módosítása: többek között a 30 napos bérlet nevének megváltoztatása miatt, a személyszállítási, 
az igényvezérelt közlekedési rendszer üzemeltetésének lehetősége, pótdíjak- büntetési tételek 
növelése. A módosítások nagyrészt technikai jellegűek. 
A Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a Városgazda Nonprofit Kft. között létrejött 
közszolgáltatási szerződés módosítása szükségszerűvé és mára elkerülhetetlenné vált, az eljárási 
folyamatok  egyszerűsítése  érdekében,  mely  fontos  önkormányzati  érdek.  Azt  a  célt  fogja 
szolgálni, hogy a Városgazda tevékenységi körében előforduló folyamatok időben, és a lehető 
legjobb minőségben valósuljanak meg Miskolcon a költségvetési  fegyelem betartása mellett. 
Minden  városüzemeltetési  feladat  kapcsán  a  Polgármesteri  Hivatal  Beruházási  -és 
Városüzemeltetési Osztályának a megrendelése szükséges annak elvégzésére, még a rendszeres 
tevékenységek esetében is. 
Kéri az előterjesztés megtárgyalását és a határozat elfogadását.

Dr. Zsiga Marcell alpolgármester: Megköszöni Alpolgármester úrnak a kiegészítését.
A napirend felett megnyitja a vitát. Hozzászólásra jelentkezett képviselőknek adja meg a szót.

A vitában hozzászólók:

Bartha György: A gyors megoldás érdekében kérdezi, hogy a kisebb hibák elhárítása, pl.: egy 
játszótéri pad javítása hogyan történik majd?
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Katona Ferenc: Az Önkormányzat és az MVK Zrt. között létrejött közszolgáltatási szerződést 
módosítani  kell,  az  egyik  a  jogszabályi  háttérváltozás,  mely  szerint  az  ellátásért  felelős  – 
Önkormányzat – pályáztatás nélkül, kizárólagos joggal bízza meg a szolgáltatót – MVK Zrt.-t – 
Miskolc területén, a vonalhálózat teljes hosszában a tevékenység ellátásra, valamint ugyanezt a 
szolgáltatást  Miskolc-Felsőzsolca  vonatkozásában.  Kérdése,  hogy a  megállók  tisztán  tartása, 
kertészeti szempontból való rendezése kinek a feladata? 
A módosítás  további  oka,  hogy  a  szolgáltató  jogosult  lehessen  az  igényvezérelt  rendszer 
kidolgozására és alkalmazására, és bevezetésre kerül a hóközi bérlet. 
Hangsúlyozza,  a  módosítás  alapján az  utazási  tarifa  nem változik,  viszont  az utazásért  nem 
fizetők rosszabbul járnak a büntetés miatt, ezzel a jogkövető állampolgárok érdekeit védik.

Bazin Géza: A Városgazda Kft. kapcsán kérdezi, hogy tudomása szerint a külterjes, vagyis a 
négyalkalmas  kaszálás  első  részének  meg  kellene  történnie  június  21-ig.  Perecesen  és  a 
Bulgárföldön ez még nem történt meg, pedig mindkét területen fokozottan indokolt lenne. Kéri, 
hogy erre jobban figyeljenek oda, az igény szerinti munkálatokra. Az Újgyőri főtéren a virág 
ágyásokat benövi a gaz, ami turisztikai szempontból sem előnyös a majdnem ember nagyságú 
gaz. Kéri, hogy erre, valamint a levágott fű 3 napon belüli elszállítására is fordítsanak nagyobb 
figyelmet.

Kovács  Józsefné: Hasznosnak  tartja  a  Városgazda  és  az  Önkormányzat  közötti  szerződés 
módosítását,  mert  így  a  felelősség  is  egyértelmű  lesz  ezekért  a  munkákért.  Kéri,  hogy 
támogassák az előterjesztést.

Seresné  Horváth  Zsuzsanna: Kiegészíti  Katona  Ferenc  képviselő  felszólalását.  Az 
előterjesztésben  is  hangsúlyt  kap,  hogy  más  vidéki  városokkal  ellentétben  Miskolcon  nem 
emelkednek a közlekedési tarifák. Az MVK úgy döntött, hogy inkább a pótdíjakat növeli. Az új 
javaslat  szerint  a  helyszíni  bírság  mértéke  is  növekedne.  Nem  találkozott  viszont  azzal  a 
lehetőséggel – szeretne rá választ kapni -, hogy mi történik akkor, ha valaki megvásárolja a 
bérletét, de otthon felejti és úgy közlekedik, milyen büntetésre számíthat?

Varga Gergő: Alpolgármester Úrhoz intézi szavait. Szóba került a jegyáremelést, mert kevés 
pénz van az MVK-nál. Alpolgármester Úr felelős a kormányzati kapcsolattartásért, így kérdése, 
hogy milyen megoldás lesz októbertől, megkapja-e a város a 600 millió forint állami támogatást, 
amit ígértek, mit tesz érte, hogy ezt a pénzt megkapják?

Dr.  Zsiga  Marcell  alpolgármester: Megállapítja,  hogy nincs  több  hozzászólásra  jelentkező 
képviselő, a napirendek feletti vitát lezárja.
Tájékoztatásul elmondja, hogy amikor szükséges, hozzásegítik a várost, hogy plusz forrásokhoz 
jusson.
Válaszadásra megadja a szót Pfliegler Péter alpolgármester úrnak.

Pfliegler Péter alpolgármester: Katona Ferenc képviselő úrnak a megállókkal kapcsolatban 
elmondja, hogy tárgyalást folytatott az MVK-val, a Városgazdával és a Közúttal. Ez azt jelenti, 
hogy a partnerséget szeretné erősíteni az Önkormányzathoz, vagy a nem hozzá tartozó, viszont 
ilyen feladatokkal megbízott vállalatoknál, vállalkozásoknál. A partnerség, ami kialakult tovább 
erősödik, mely kézzel fogható eredményt hoz. A konkrét kérdésre a válasz, hogy a megállók 
zöldfelületeinek karbantartása az MVK-hoz tartozik, de lehetőség van rá, hogy ezek a feladatok 
a Városgazdához kerüljenek, így hatékonyabban tudnák ezt a munkát elvégezni. 
A kisebb javításokkal, pl.  a parkfenntartás kapcsolatban feltett kérdésre válaszolva elmondja, 
hogy valóban lassan megy ezek elvégzése.  A szerződés  módosítása többek között  azt  a  célt 
szolgálja, hogy ez a munka lerövidüljön, és az a bürokratikus rendszer egyszerűsödjön. 
A külterjes kaszálással kapcsolatban kéri Beke Tibort, adjon majd pontos választ a bulgárföldi és 
a perecesi területre. 

46



A virágágyásokra vonatkozóan azt a tájékoztatást adja, hogy fokozottan észlelhető Miskolcon a 
javulás.  Mind  a  virágosítás,  mind  a  karbantartás,  fenntartás  tekintetében  látják  a  pozitív 
javulásokat.  Több  jelzés  érkezett,  hogy  szeretnék,  ha  több  cserjét  telepítenének,  melyek 
kevesebb gondozást igényelnek a virágoknál, kisebb anyagi ráfordításúak 
Örömét fejezi ki az iránt, hogy a bliccelők büntetései nagyobb tétel alá esnek.
Kovácsné képviselő asszonynak válaszul elmondja, hogy egyetért vele. Az motiválja a vezetést, 
hogy egyszerűbbé és gyorsabbá tegyék a fent említett munkákat, minden miskolci érdekében. 

Dr. Zsiga Marcell alpolgármester: Köszöni a tájékoztatást.
Bazin Géza képviselő úr jelezte, hogy választ kapott kérdésére, így nem szükséges Beke Tibor úr 
tájékoztatása.

Rátérnek az önkormányzati vagyonnal összefüggő sürgősségi     előterjesztések     összevont   
tárgyalására.

4. sürgősségi napirend tárgya: Javaslat az Önkormányzat vagyonáról és a 
vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012 (XII.15.) 
önkormányzati rendelet módosítására

6. sürgősségi napirend tárgya: Javaslat Miskolc város területén áthaladó országos közutak 
kiemelt szegélye, valamint a közút melletti ingatlanok 
közötti területek helyi közúttá történő átminősítésére és 
önkormányzati tulajdonba történő átvételére

7. sürgősségi napirend tárgya: Javaslat állami résztulajdonú ingatlan ingyenes 
önkormányzati tulajdonba vétele iránti igény bejelentésére

8. sürgősségi napirend tárgya: Javaslat a Miskolc, 26. számú másodrendű főút északról 
elkerülő szakasz, állami tulajdonban lévő vízilétesítményei 
tulajdonjogának átvétele tárgyában hozott XII-
353/3721/2012.sz. határozat módosítására

9. sürgősségi napirend tárgya: Javaslat a Miskolc 4826/6 hrsz.-ú ingatlan jelzálogjoggal 
történő megterhelésére

Dr. Zsiga Marcell alpolgármester: Mivel itt is rendeletről van szó, ezért a Jogi, Ügyrendi és 
Közbiztonsági Bizottság tárgyalta a sürgősségi 4. előterjesztést, kéri az álláspont ismertetését.

Bizottsági vélemény:
• Jogi,  Ügyrendi és  Közbiztonsági  Bizottság: egyhangúlag  támogatta  az  előterjesztés 

elfogadását.

Dr. Zsiga Marcell alpolgármester: A napirendek felett megnyitja a vitát. Megállapítja, hogy 
nincs  hozzászólásra jelentkező képviselő, a vitát lezárja.

5.   sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat a telekadóról szóló önkormányzati rendelet 
megalkotására

Dr.  Zsiga  Marcell  alpolgármester:  Egy  elírás  miatt  az  előterjesztő  módosító  indítványt 
nyújtott be, mely kiküldésre került.
Mivel rendeletről van szó a Jogi, Ügyrendi és Közbiztonsági Bizottság tárgyalta a sürgősségi 5 
előterjesztést, kéri a bizottsági álláspont ismertetését.
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Bizottsági vélemény:
• Jogi,  Ügyrendi és  Közbiztonsági  Bizottság: egyhangúlag  támogatta  az  előterjesztés 

elfogadását.

Dr.  Zsiga  Marcell  alpolgármester: A napirendek felett megnyitja a vitát.  Hozzászólásra 
jelentkezett képviselőknek adja meg a szót.

A vitában hozzászólók:

Dr. Mokrai Mihály: Az előterjesztés legnagyobb szakmai hibája, hogy nem tartalmaz számítást, 
pl.  hogy az Önkormányzat mekkora adóbevételt vár ettől az adónemtől. Az anyagból az sem 
derül  ki,  hogy  mit  akarnak  vele  elérni,  mert  ha  azt,  hogy  a  nagy  területtel  rendelkezők 
fizessenek,  az  egyetlen  telekmegosztással,  vagy  a  tulajdonosi  szerkezet  osztatlan  közös 
tulajdonba  történő  módosításával  bármikor  megtehető  –  a  magyar  törvények  alapján 
illetékmentesen.  A célokat  és  az  eszközrendszert  meg  kellene  határozni.  Ha  szükség  van 
adóbevételre, azt célirányosan kell tenni, nem szabad kiskapukat hagyni. Tisztázni kellene az 
alapelveket, a beszedendő adó mértékét, valamint nem világos számára az sem, mikortól, milyen 
formában kell fizetni. Kéri, gondolják át ezt az előterjesztést.

Dr. Nánási-Kocsis Norbert: Mokrai Mihály figyelmébe ajánlja az anyagban szereplő tételes 
kimutatásokat, részletes bontásokat, amely minden szükséges információt tartalmaz. 
Elmondja,  a  rendeletben vannak kivételek,  kedvezmények,  ami  nagyon fontos,  hogy azok a 
területek,  amelyek  beleesnek  a  meghatározott  négyzetméterbe,  de  nem hasznosították,  azok 
beleesnek, ahol munkaerőt alkalmaznak, azok mentesülnek az adó alól. Tehát, aki a területet nem 
használja, pocsékolja, annak kell fizetnie.

Az ülést Dr. Kriza Ákos polgármester vezeti.

Pakusza Zoltán:  Az a legnagyobb probléma, hogy ez is  sürgősségivel érkezett,  ezért  nehéz 
felelős döntést hozni. Jellemző most már, hogy a nagy összegű ügyek sürgősségivel érkeznek, és 
ez esetben megint  400-500 millió bevételt  remél a  város,  ez közel  30 telket érint  majd.  De 
megint nem egyeztethettek szakértőkkel. Nehezen fogadja el, hogy miért érkezett sürgősségivel. 
Van  elképzelése,  hova  teszi  a  várost  ezt  a  pénzt,  felfogják  élni,  mivel  a  forrásteremtő 
beruházások hiányoznak.

Dr. Mokrai Mihály: Elővette az előterjesztést, ami a Nánási-Kocsis Norbert által elmondottakat 
nem tartalmazza. Lehet, mást kapnak a kormánypárti és mást az ellenzéki képviselők. Ők nem 
kaptak  hatásvizsgálati  lapot,  területmértékre  való  számítást,  tehát  azokat,  amiket  előző 
felszólalásában is hiányolt. Az, hogy mennyi bevételt remél a város, hasra csapás.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés kapcsán pontos számításokat végeztek.

Dr. Kovács László: A választási programjukban vállalták, hogy megvédik a város vagyonát. Ez 
az előterjesztés pont ezt célozza meg. Meggyőződésük, hogy a jelenlegi,  pangó ingatlanpiac 
élénkítéséért, a helyi gazdaság mozgásba hozásáért saját eszközeivel, az Önkormányzat is tehet. 
A telekadó bevezetésében a város vagyongyarapításának, a gazdaság fejlesztésének az esélyét 
látják. 
Ez,  a  költségvetési  bevételek  növelése  mellett  –  várhatóan  a  II.  félévben  -,  néhány  nagy 
telektulajdonos vagyonadójából reményeik szerint nem vagyoni típusú adót, hanem a termelő 
szférából  adódó  adót,  azaz  iparűzési  adót  is  tud  majd  csinálni,  éppen  a  javaslatban  lévő 
lehetőségek kihasználásával.
Határozati  javaslatukkal  igyekeznek  a  város  területén  meglévő  régi  nagy  ipartelepeken  is 
ösztönözni a vállalkozási, termelési kedv visszatérését
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Bartha György:  Kéri, hogy ne menjenek el amellett,  hogy a kormánypárti képviselők miért 
kapnak bővebb, részletesebb előterjesztést. Ez nem fair. 
A hatályba lépés 30 napja pont elég arra, hogy kibújhassanak az érintettek az adófizetés alól. 
Miért kell ez a 30 nap, ha szeretnénk ebből bevételt?

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri Jegyző Urat, hogy nézzen utána, miért nem ugyanazt az 
előterjesztést kapták a képviselők. Megadja a felmerült kérdés megválaszolására a szót.

Dr. Csiszár Miklós jegyző: Álláspontjuk szerint az idei évet már semelyik adóalany nem tudja 
megváltoztatni.  Ezt  mérlegelték.  Az  lenne  a  legkívánatosabb,  ha  egyes  tulajdonosok  a 
munkahelyteremtéssel  próbálnák  kikerülni  az  adót.  Decemberben  valószínűleg  módosítani, 
igazítani kell e rendeleten, hogy megelőzzék az adóelkerülést. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a kiegészítést.
Felszólalásra jelentkezett Varga Gergő képviselő úr, megadja neki a szót.

Varga Gergő: Tíz perc tanácskozási szünetet kér, hogy megbeszélhessék, miért különböznek a 
kiküldött  előterjesztések.  Az  előterjesztések  kiküldésével,  és  a  körülöttük  lévő  folyamatos 
problémák miatt valami olyan intézkedés kellene Polgármester Úr részéről, hogy ez kezelhető 
legyen. 
Ismét itt  van egy fontos napirendi pont, de sürgősségivel tárgyalják, ráadásul különböznek a 
képviselőknek kiküldött anyagok – így nem lehet érdemben vitázni. 
Felszólalásában elmondja továbbá, hogy a 30 nap hatályba lépési idő alkalmas telekmutyira, de 
reméli nem az lesz belőle.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Nyomatékosan hangsúlyozza,  hogy az  adózás  kapcsán nem 
lehet szó mutyiról. 
Kivizsgálják  az  ügyet,  lehet,  hogy munkaanyag  kikerült,  de  Jegyző  Úr  majd  utána  néz.  A 
hatályos anyag mindenkinek egyformán, egy időben került kiküldésre.

Soós  Attila: Elmondja,  multinacionális  tulajdonosok aránytalanul  nagy területet  birtokolnak 
anélkül, hogy hozzájárulnának a közteherviseléshez, értékteremtéshez, ennek esetükben is meg 
kell valósulnia, ezt a célt szolgálja az előterjesztés. Más városok gyakorlata kapcsán döntöttek 
úgy,  hogy  azok,  akik  nem  járulnak  hozzá  a  miskolciak  életszínvonalának  jobbításához, 
munkalehetőségek bővüléséhez,  valósuljon meg az ő közteherviselésük is.  A vezetés partner 
minden olyan megoldás ezen cél érdekében történő legális változtatásában, vagy felállításában, 
ami  előrébb  visz.  Egy  jogszabályalkotásnak,  rendeletnek  is  van  egy  folyamata  és  egy 
kihirdetése. A tapasztalatot és energiát pedig nem a kiskapuk megtalálására kellene fordítani. 

Dr. Kiss  János: Felszólalásában elmondja,  hogy tökéletes adóztatás  nincs,  ennek megvan a 
társadalompolitikai  célja.  A célok  megvalósulásának  haszonélvezői  örülnek,  az  adózók  nem 
annyira, de a jelenlegi telekadó viszont igazságos. Egy aránylag szűk adózói kört terhel, azért, 
hogy egy tág városi kör legyen a haszonélvező. 30-40 adózó, aki körbe kerülhet, de nekik is 
kezükben van a lehetőség, hogy kikerüljenek innen, amivel a város is nyer. Ha mezőgazdasági 
területe van valakinek, mentesül az adó alól, ha tényleges mezőgazdasági művelésbe vonja a 
területet, ezzel munkahelyeket is teremthet. Akinek üzemi területe van, teleknagyságtól függően, 
bizonyos számú munkavállaló foglalkoztatásával ugyancsak mentesülhet. Méltányos elvárásokat 
támaszt a rendelet az érintettekkel szemben. 
Azt javasolja, ne zárják le ezt a napirendet, hanem azokat a felvetéseket, garanciális elemeket, 
amelyek megfogalmazódtak gondolják át.
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Bartha  György: Módosító  indítványt  tesz  a  napirendi  ponthoz:  ez  a  rendelet  a  kihirdetést 
követő 8. napon lépjen hatályba.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megadja a szót Jegyző Úrnak, hogy válaszolhasson.

Dr. Csiszár Miklós jegyző: Jogszabályban van előírva a 30 napos hatályba lépési idő, tehát nem 
térhetnek el tőle, hogy akiket érint felkészülhessenek. Kéri Bartha képviselőt, hogy javaslatától 
álljon el.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Megállapítja,  hogy  nincs több hozzászólásra  jelentkező 
képviselő, a napirend feletti vitát lezárja.

13. sürgősségi napirend tárgya  :   Javaslat a települési szilárd hulladékkal kapcsolatos 
hulladékkezelési helyi közszolgáltatásáról szóló 56/2001. 
(XII.12.)  számú önkormányzati rendelet rezsicsökkentéssel 
összefüggő módosítására, valamint a Borsod-Abaúj-
Zemplén Megyei Kormányhivatalnak a rendelettel szemben 
benyújtott törvényességi felhívás elbírálására 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri Pfliegler Péter alpolgármester urat, hogy tegye meg szóbeli 
kiegészítését.

Pfliegler Péter alpolgármester: A  Kormányhivatal  április  22.  napján kézbesített  iratában a 
települési  szilárd  hulladékkal  kapcsolatos  hulladékkezelési  helyi  közszolgáltatásról  szóló 
56/2001. (XII.12.) önkormányzati rendelettel kapcsolatban törvényességi felhívással élt. Ennek 
keretében  kezdeményezte,  hogy  a  Közgyűlés  helyezze  hatályon  kívül  a  települési  szilárd 
hulladékkal kapcsolatos hulladékkezelési helyi közszolgáltatásról szóló említett önkormányzati 
rendelet 4. sz. mellékletét. Az előterjesztés mellékleteként csatolásra kerül a Kormányhivatal 
irata is. Tájékoztatásul elmondja, hogy a törvényességi felhívás el nem fogadásának indoka az, 
hogy a  Közgyűlés  jogszabály  alkotási  eljárása  megfelelt  a  hatályos  jogi  szabályozásnak.  A 
rezsicsökkentés  végrehajtásáról  szóló  törvény  rendelkezései  alapján  az  56/2001. (XII.12.) 
önkormányzati  rendelet  4.  számú  mellékletének  módosítás  szükségessé  vált.  A rendelet 
mellékletének  módosításával  megszüntetésre  kerül  a  törvényi  rendelkezések  következtében 
hatálytalanná váló díjmeghatározás. Ezzel a kérdés rendezése maradéktalanul megvalósul. Kéri 
a Közgyűlést az előterjesztés elfogadására.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni Alpolgármester úrnak a tájékoztatást.
Az előterjesztést a szakbizottság megtárgyalta, kéri az  álláspont ismertetését.

Bizottsági vélemény:
• Jogi,  Ügyrendi és  Közbiztonsági  Bizottság: egyhangúlag  támogatta  az  előterjesztés 

elfogadását.

Dr. Kriza Ákos polgármester: A napirendek felett megnyitja a vitát. Hozzászólásra jelentkezett 
képviselőknek adja meg a szót.

A vitában hozzászólók:

Bartha  György: Alpolgármester  Úr  bevezetőjére  reagálva  kérdezi,  hogy jól  értette  e  azt  a 
mondatot,  hogy  „mi  szerintünk  jogos  volt  a  meghozott  rendelet  és  törvényes”,  viszont  a 
Kormányhivatal  -  ahogy olvasható -,  nem ugyanezt  állítja.  Kéri  Alpolgármester  Úr válaszát. 
Állami hatáskörbe kerül az árak meghatározása, nyilvánvalóan ez fogja érdekelni a lakosságot. 
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Reméli, hogy a közszolgáltató tájékoztatni fogja előtte a lakosságot az árakról, mielőtt indul a 
számlázás. 

Dr. Mokrai Mihály: Az Önkormányzat úgy gondolja, hogy jogos volt, a Kormányhivatal azt, 
hogy jogtalan a döntés. Mivel Ők vannak magasabb szinten a jogszabályi hierarchiában, ezért 
nekik  van  igazuk.  Arról  van  szó,  hogy  a  miskolciak  részére  fél  évig  törvénytelen  volt  a 
szemétszállítási díj megállapítása, magasabb díjat fizettek a szemétszállításért. A nagy kérdés az, 
hogy  a  városvezetés  visszafizetteti-e  a  35  %-os  díjemelést  az  embereknek.  A társasházak 
költségvetését  megnehezítette,  számukra  kigazdálkodhatatlan  volt,  most  kiderült,  hogy 
jogszabályi  szempontból  létre  sem  jöhetett  volna.  A városvezetés  tagjai  nem  vállalják   a 
felelősséget  a  döntésükért.  Megállapítja,  hogy  az  előző  előterjesztéshez  hasonlóan,  ez  is 
előkészítetlen anyag. Megjegyzi, hogy ha kicsit lassabban, de megfontoltabban haladnak előre, 
akkor lehet, hogy messzebbre jutnak. 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Tájékoztatásul  elmondja,  hogy  a  Kormányhivatal  nem 
hatálytalaníthatja az Önkormányzat rendeletét, tehát nekik kell bírósághoz fordulni, ha kívánnak, 
nem pedig fordítva.

Dr.  Kiss  János: Arról  van  szó,  hogy  a  Kormányhivatal  egy  bizonyos  kérdésben  más  jogi 
állásfoglalást képviselt. Ez jogi vélemény, nem azt jelenti, hogy kimondhatta volna a jogszabályi 
felhatalmazás alapján, hogy jogszabálysértő. Ahogy Polgármester Úr mondta, ez egy vélemény, 
amire egy ellenvéleményt tehetnek, és ha a Kormányhivatal az ellenvéleményt nem akceptálja, 
akkor  lehetőségük  van  további  jogi  lépések  megtételére.  Szó  nincs  arról,  hogy  bárki  által 
megállapítottan Miskolc jogszabálysértést követett volna el. 
Mokrai képviselő úrhoz szólva elmondja, hogy ez az előterjesztés a 2013-ban Magyarországon 
végigmenő  rezsicsökkentési  hullámba  illeszkedik  bele.  A  hulladékszállítási  díjakkal 
kapcsolatban ugyanúgy megvalósul  2013. július 1-től  a  10 %-os rezsicsökkentés,  sőt  nem a 
2013. június 30-án hatályos díjakat kell csökkenteni, hanem a 2012. áprilisában hatályos díjakat. 
Mindez azt fogja eredményezni,  hogy 2013. július 1-től Miskolcon a hulladékszállítási  díjak 
kisebbek lesznek, mint amekkora díjakkal az MSZP vezetéstől átvették a várost. Összességében 
kevesebbet kell fizetni, mint 2010-ben. Ez a rezsicsökkentés Magyarországon folytatódik, sőt ha 
szigorúan  a  szemétszállításnál  maradnak,  a  kormányzati  bejelentések  alapján,  a 
hulladékszállításból  további  30-40  %-os  csökkentések  várhatók.  Hozzáteszi,  hogy 
rezsicsökkentések más közszolgáltatóknál is várhatók július 1-től (a vízszolgáltatás, a szennyvíz 
szolgáltatás,  a  kéményseprési  díjak).  Ezzel  minden  szakértő  egyetért,  ez  nem  csupán 
kormánypárti számításokon alapul, hanem általános piaci, közgazdasági számítás. A 100 ezer 
forintot  meg  fogja  haladni  az  a  kedvezmény,  amiben  minden  magyar  háztartás  részesül. 
Javasolja,  hogy  folyamatosan  figyeljék  a  médiát  és  tájékozódjanak  a  további 
rezsicsökkentésekről. 

Bartha György: Elmondja, hogy Kiss János frakcióvezető úr felszólalásából kimaradt szerinte, 
hogy 2013. januártól megemelkedett a szemétszállítás díja, több mint 20 %-kal. Az, hogy majd 
most csökken, mivel állami hatáskörbe kerül,  ez is  tény,  de fél  évig a miskolciak 20 %-kal 
többet fizettek, mint tavaly. Meglátása szerint ezt kell elmondani az embereknek.

Dr.  Kiss  János: Bartha  képviselő  úrhoz  intézi  szavait.  Ez  az  emelés  nem  olyan  20  %-os 
díjemelés  volt,  amiről  a  Képviselő  Úr  beszélt,  nem  egy  standard  díjemelés.  Ez  annak 
következménye volt, hogy Miskolcon éppen lejárt a közszolgáltatási szerződése az AVE Miskolc 
Kft.-vel.  Egy  közbeszerzési  eljárás  keretében  kellett  kiválasztani  a  győztest,  aki  adott  egy 
ajánlatot.  Lehetett  választani,  vagy  lesz  Miskolcon  valamilyen  díj,  vagy  nem  lesz 
közszolgáltatás. Még egyszer elmondja, hogy nem a 2013. június 30-án hatályos díjból fogja 
megadni  ez  a  rezsicsökkentési  hullám ezt  a  10  %-os  csökkentést,  hanem  a  2012  tavaszán 
érvényes díjak lesznek alapul véve. Ez azt fogja jelenteni, hogy a díjak nem 10 %-kal fognak 
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csökkenni, hanem kb. 30 %-kal. Megjegyzi, hogy néha olyan felszólalásokat tesznek, amiben 
hiányolják  vagy keveslik  a  rezsicsökkentést,  de  2002-2010.  között  is  lett  volna  lehetőségük 
ezeket a lépéseket megtenni. Sajnos nem tették meg, de a mostani vezetés igen.

Pakusza  Zoltán: Elmondja,  hogy 2012.  év  végén  már  tudták  azt,  hogy  2013.  július  1-től 
csökkenni fognak 10 %-kal a szemétszállítási díjak. Ehhez képest december 31-vel közel 20 %-
kal volt több a miskolciak számláján egy féléven keresztül, tehát egy évnek a díját kifizették fél  
év alatt.  Ez a valóság. Ez a rezsicsökkentés még 4,2 %-os emelést, inflációs mértékben még 
mindig fog tartalmazni. 

Bartha  György: Hangsúlyozza,  hogy  Kiss  János  képviselő  úr  nem  arra  válaszol,  amit  ő 
mondott.  Nem mondott  egy szót  sem a  rezsicsökkentésről,  csak  annyit,  hogy jelen  vezetés 
felemelte január 1-jétől, ezt az emelt díjat fizették a miskolciak.

Dr.  Kovács  László: Javasolja  a  napirend  feletti  vita  lezárását,  mert  már  nem  a  témával 
kapcsolatban  hangzanak  el  a  felszólalások.  Büszkék  arra,  hogy olyan  országvezetésük  van, 
amelyik évtizedek után meg merte ezeket a nagyon fontos lépéseket tenni, hogy a lakosságnak 
könnyebb legyen, kevesebb terhe legyen.

Dr. Mokrai Mihály: Tudomásul kell venni, hogy a szemétszállítás díját a Miskolc Megyei Jogú 
Város Közgyűlése döntötte el. A Kormányhivatal és az Önkormányzat kapcsolatát tekintve igaza 
volt Polgármester Úrnak, hogy kiegészítette mondandóját.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Megállapítja,  hogy  nincs több hozzászólásra  jelentkező 
képviselő, a napirend feletti vitát lezárja.
Válaszul elmondja, hogyha kiírnak egy közbeszerzést,  amire egyetlen pályázó jelentkezik, és 
meghatározza az árat, akkor csak azt lehet választani, vagy nem lesz szolgáltatás.
Megadja a szót Dr. Schweickhardt Gyulának, hogy válaszolhasson a felmerült kérdésekre.

Dr.  Schweickhardt  Gyula: Több  olyan  kérdés  merült  fel,  ami  szakmai  kérdés  és  választ 
igényel. Az első kérdés az volt, hogy hogyan is történt ez a közbeszerzési eljárás, miért ez az 
eredménye és ennek következtében hogyan történ a díj megállapítása. 
Az  AVE  Miskolc  Kft.-vel  10  éves,  határozott  idejű  közszolgáltatási  szerződése  áll  fenn  a 
városnak, ami szerződés lejárt.  A kötelező törvényi rendelkezések alapján a 10 éves határidő 
nem volt meghosszabbítható, és ennek következtében közbeszerzési eljárás kiírására került sor. 
EU-eljárási  rendben folytatták le,  oly módon,  hogy a teljesítési  értékhatárokat  megpróbálták 
lecsökkenteni annyira, hogy a Magyarországon lévő hulladékgazdálkodási közszolgáltatók közül 
mások is indulhassanak. Az eljárást Emőd város önkormányzata folytatta le, mivel Miskolc a 
közvetett tulajdoni érdekeltsége folytán nem vehetett benne részt. Az eljárásban egy ajánlattevő 
adott  ajánlatot,  az  AVE Miskolc  Kft.  Az ajánlata  érvényes  volt,  a  hatályos  jogszabályoknak 
megfelelt.  Ebben az esetben a  Miskolc számára nem volt  más lehetőség decemberben,  mint 
elfogadni Emőd város döntését. Abban az esetben, ha ezt Miskolc nem teszi meg 2013. január 1-
jén  nem  lett  volna  közszolgáltatója,  és  nem  lett  volna  olyan  szervezet,  amely  a  szemetet 
összeszedi.  A város  amikor  a  döntést  meghozta  2012.  december  18-án  a  Hgt.  vonatkozó 
rendelkezései  alapján  hatáskörrel  rendelkezett  arra,  hogy  az  árat  megállapítsa.  Ezzel 
kapcsolatban a Kormányhivatal anyagában az szerepel, hogy ilyen jellegű hatáskörre nem volt. 
Ezt a hatáskört a hulladékról szóló törvény rendelkezései 2013. január 1-jével vonták meg, azaz 
2012.  december  18-án  az  Önkormányzat  törvényes  felhatalmazás  alapján  döntött  a  díj 
elfogadásáról. Bartha képviselő úrnak jelzi, hogy miniszteri ármegállapítás 2015. január 1-től 
lesz érvényes,  addig törvényi  rendelkezés határozza meg a díjat,  az  első ilyen törtvényhatár 
2013.  július  1-je lesz.  Pont  azért  került  be a  mai  anyagba ez a  rendelet  módosítás,  mivel  a 
jelenlegi rendelet 4. sz. melléklete ellentétes a törvényi rendelkezéssel, és a jogalkotásról szóló 
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törvény 10. §-a alapján jelen pillanatban nincs más lehetősége az Önkormányzatnak, mint  a 
törvénnyel ellentétes 4. sz. mellékletet hatályon kívül helyezni. 
A Kormányhivatal  jelzi  anyagában,  hogy  a  díjmegállapításra  vonatkozó  szabályt  egy  éves 
időtartamra kell meghatározni és jelzi azt is, hogy az Önkormányzat eljárása ennek nem felel 
meg.  A  Kormányhivatal  nem  vette  figyelembe  azt,  hogy  Miskolc  Közgyűlése  2011. 
decemberében fogadta el  a 2012-re érvényes hulladékgazdálkodási közszolgáltatási  díjat.  Ezt 
követően  ugyan  szavazott  két  alkalommal  a  hulladékgazdálkodási  közszolgáltatási  díjról, 
azonban  ez  nem  valós  díjmegállapítás  volt  a  64/2008-as  Kormányrendelet  vonatkozó 
rendelkezése  értelmében,  hanem  törvényi  rendelkezést  hajtott  végre,  egyrészt  a  Hgt.-nek  a 
díjstopra vonatkozó rendelkezését,  ezt  követően ennek a díjstopnak a feloldását.  Azaz  valós 
ármegállapítást 2011 decemberében hajtott végre, majd ezt követően új díjat fogadott el az új 
közbeszerzés értelmében 2012. december 18-án. Fenti jogi tények alapján mondja azt, hogy a 
Kormányhivatal  jogi  álláspontja  nem  felel  meg  a  hatályos  jogszabályoknak,  melyek  az 
Önkormányzat hatáskörére vonatkoznak, és melyek a díj megállapítására irányadóak. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a tájékoztatást.

14. sürgősségi napirend tárgya  :   Javaslat a Herman Ottó Múzeum alapító okirata 
módosítására és kapcsolódó döntések meghozatalára

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Felkéri az anyag készítőjét, Kákóczki András Kulturális 
osztályvezetőt, hogy indokolja az előterjesztés sürgősségét. 

Kákóczki András: Az előterjesztés a Herman Ottó Múzeum alapító okiratának módosításáról 
szól. 2013. január 1-től a múzeum a város fenntartásába kerül. Az állami támogatások rendszere 
a közgyűjteményekre is vonatkozik, és feladatfinanszírozásra ad támogatást. 
A városi  művészeti  múzeum régóta  van,  a  Miskolci  Galéria  ettől  az  évtől  nem kap állami 
támogatást,  tehát a Galéria összes telephelye,  közfeladata,  vagyonkezelése átkerül a Herman 
Ottó Múzeumhoz. Több egyeztetés volt Kiss Gábor alpolgármester úrral ez ügyben a Múzeum 
és a Galéria vezetésével. A dolgozók elfogadták a döntést - négy személyt leszámítva - ,  és 
kifejtették,  hogy  további  munkájukat  a  Herman  Ottó  Múzeumban  mint  közalkalmazottak 
folytatják. A Miskolci Galéria a neve megtartása mellett részben önálló tagintézménye lesz a 
Herman Ottó Múzeumnak. Feladatait - a kortárs művészettel való foglalkozás, időszaki kiállítás 
megrendezését és speciális múzeumpedagógia - megtartja, természetesen azokat a telephelyeket 
amik  most  a  Miskolci  Galéria  telephelyeit  képezik.  Az  Emberi  Erőforrások  Minisztériuma 
kultúrpolitikáért felelős államtitkára sem látja akadályát az integrálásnak, mert a döntés lehetővé 
teszi  a  két  nagy  múltú  múzeum  feladatainak  egy  intézményben  történő  ellátását,  ezáltal  a 
költséghatékonyabb működését. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni Osztályvezető Úrnak a tájékoztatását.
A napirend felett megnyitja a vitát. Megállapítja, hogy nincs hozzászólásra jelentkező képviselő, 
a napirend feletti vitát lezárja.

15. sürgősségi napirend tárgya  :   Javaslat a MiREND-Sec Miskolc Rendjéért Vagyonvédelmi 
Kft. alapításának jóváhagyására, valamint kapcsolódó 
döntések meghozatalára

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: A sürgősségre tekintettel kéri az anyag készítőjét, Miklós 
Béláné Aljegyző asszonyt, hogy tegye meg kiegészítését, indoklását.

Miklós Béláné aljegyző: Már a Miskolci Önkormányzati Rendészet alapításakor, az intézmény 
feladatainak meghatározásakor felmerült az az igény, hogy egy egységes őrzésvédelmi rendszert 
kellene létrehozni az önkormányzati vagyon védelme érdekében, ami jelenleg széttagoltan, több 
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vállalkozás keretében valósul meg. A jelenlegi feltételeket is felmérve, és a meglévő új nagy 
értékű védendő vagyonelemekre is tekintettel,  az előterjesztés az eddiginél korszerűbb, és ez 
által  hatékonyabb  gazdasági  védelmi  rendszert  irányoz  elő.  Ez  indokolja  egy  olyan  cég 
bevonását a védelmi feladatokba, amely széleskörű tapasztalattal rendelkezik.
Az előterjesztés arra tesz javaslatot, hogy elsősorban az önkormányzat vagyonának védelmére a 
VALTON-SEC  Kft.  bevonásával  alapítsa  meg  a Miskolc  Rendjéért  Vagyonvédelmi Kft.-t. 
Törzstőkéje  5.000.000.-  Ft,  a  javaslat  szerint  a  tagok  üzletrészei  a  tagok  törzsbetéteihez 
igazodik.  Ennek  megfelelően  az  üzletrészek  megosztása  Miskolc  Megyei  Jogú  Város 
Önkormányzata 51% VALTON-SEC Kft. 49 %. Az Önkormányzat többségi tulajdona egyebek 
mellett  biztosítéka  az  önkormányzati  érdek  mindenkori  érvényesítésének.  A társaság 
megalapításával,  a  tevékenység  érdemi  megkezdésével  összefüggő  feladatok  maradéktalan 
teljesítése érdekében indokolt, hogy a Közgyűlés biztosítson egy olyan 25 millió Ft-os keretet, 
amely  tagi  kölcsönként  a  közös  társaság  rendelkezésére  bocsátható.  Ez  a  keret  a  kft. 
működésének „elindításához szükséges, melyhez az összköltség 49 %-a mértékéig a szükséges 
fedezetet  a  VALTON-SEC  Kft.  tag  is  biztosítja.  Mindezek  mellett  a  VALTON-SEC  Kft. 
rendelkezik a megfelelő forrásokkal, eszközökkel és azzal a szakmai tudással, ami a működés 
technikai  hátterét  biztosítja.  Az egységes  digitális  rádió  rendszerhez  kapcsolódó  készülékek 
átjárhatóságot biztosítanak a rendvédelmi szervekhez, rendőrség, katasztrófavédelem, mentők és 
legfőképpen az Önkormányzati Rendészet között, jelentősen felgyorsítva ezzel az állampolgári 
bejelentésekre történő reagálást,  a rendkívüli helyzet kezelését. Az önkormányzati diszpécser 
szolgálatot együttműködve fogja működtetni majd az Önkormányzati Rendészettel, ezért egy 
épületbe szeretnék ez a két  feladatot telepíteni.  Az új kft.  által  telepített  technikai  eszközök 
elterjesztésével  a  lakossági  jelzőrendszert  fogja  működtetni,  amellyel  elsősorban  az  idős, 
egyedülálló, súlyosan beteg állampolgároknak tud segítséget nyújtani. A rendszer képes támadás 
jelzés esetén is gyors reagálásra.  Ez azt jelenti,  hogy a vagyonőri jogosítvánnyal felruházott 
személy is tud hathatós és gyors segítséget kérni rövid úton. 
Ez a döntés, egy tudatosan szervezett, egymásra épülő rendszernek az egyik eleme, aminek az 
alapja a Miskolci Önkormányzati Rendészet, az egész pedig Miskolc város közbiztonságának a 
javítását szolgálja. Kéri az előterjesztés és a határozat elfogadását.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a tájékoztatást.
A napirend felett megnyitja a vitát. Hozzászólásra jelentkezett képviselőknek adja meg a szót.

A vitában hozzászólók:

Dr. Simon Gábor: Az anyagot tanulmányozva több kérdés is felmerült, ezek egyike, hogy mi 
indokolja egy ilyen cég létrehozását, az előterjesztésben nem világos, illetve érthetők a célok, és 
az sem, hogy mi indokolja egy budapesti cég bevonását, budapesti vezetők felkérést. Korábban 
azt mondta a vezetés, nem kell bevonni magáncéget a városi közrend biztosításába.
Indítványozza, hogy ezt az előterjesztést vegyék le napirendről. Írjanak ki egy pályázatot, de 
előtte  kérdezzék  a  miskolci  vállalkozásokat,  a  vagyonvédelmi  kamara  véleményét,  vagy  a 
szakcégekét, amelyeket ez tömörít?

Dr. Kiss János: Elmondja, hogy ebben az előterjesztésben három csomópont megfigyelhető. Az 
első  -  ami  a  legfontosabb  a  FIDESZ-KDNP  frakciónak  -  a  rend  iránt  való  feltétlen 
elkötelezettség.  Amikor  átvették  a  várost,  itt  volt  a  fészekrakó  ügy,  lyukóvölgyi  ügy,  volt 
probléma bőven amit megörököltek. Azt ígérték a miskolci polgároknak, hogy nem maradhatnak 
úgy  a  dolgok,  ahogy  2010-ben  voltak.  Folyamatos  innováció  kell,  keresni  kell  azokat  az 
eszközöket amik segítenek abban, hogy Miskolcot a rend útján el lehessen indítani, és ezen az 
úton  minél  inkább  előre  lehessen  vezetni.  A  Magyar  Kormány,  a  magyar  jogalkotás  is 
folyamatosan  gondolkodik,  ezért  engedte  meg  azt  az  új  önkormányzati  törvény,  hogy  az 
önkormányzatok önkormányzati  rendészetet  hozzanak létre.  Miskolc  volt  az  első nagyváros, 
ahol ezt létrehozták és kibővítették. 
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A második  csomópont  a  gazdaságosság.  Vannak  a  városnak  jelentős  vagyontárgyai,  amiket 
védeni  kell,  főleg  ha  ezek  még  bővülnek.  Emellett  a  Miskolc-Holdingnak,  tagvállalatainak 
szintén  vannak  védendő  vagyontárgyaik,  ingatlanjaik,  ezért  érdemes  a  vagyontárgyakat  egy 
olyan céggel  védeni,  ami  egyrészt  szakmailag  – az 51 %-os tulajdoni  hányaduknál  fogva – 
tudnak  irányítani,  befolyásolni,  és  azt  is  elérik,  hogy azok a  pénzek gyakorlatilag  az  egyik 
zsebből a másikba kerülnek. Ez egy nagyon fontos és nagyon nyomós gazdasági érdek. 
A  harmadik  csomópont  a  szakmaiság  kérdése.  Ezzel,  hogy  ezt  a  Vagyonvédelmi  Kft.-t 
megcsinálják, teljesen új szakmai horizontok nyílnak Miskolcon. Ez az új helyzet egy teljesen 
innovatív  helyzet  lesz,  innentől  kezdve  a  vagyonvédelmi  felelősség  és  vagyonvédelmi 
kooperáció nem áll meg az adott objektumnál, azon túl fog mutatni.

Dr.  Simon  Gábor: Látja  az  erőfeszítéseket,  hogy  a  vezetés  közbiztonság  témában  valamit 
szeretne  csinálni.  Tájékoztatásul  elmondja  2010-ben  10  ezer  bűncselekmény  sem  történt 
Miskolcon, míg tavaly majdnem 14 ezer. 
Azt vitatta, hogy Miskolcon egy ilyen cég alapításához megfelelő szakértelem rendelkezésre áll. 
Kiss  képviselő  úr  pedig  azt  állította,  hogy Miskolcon  nincsenek olyan  szakemberek,  akik  a 
vagyonvédelem  területén  megfelelő  szakértelemmel  rendelkeznek.  Miskolcon  is  vannak 
megbízható szakértelemmel rendelkező cégek, nem kell ezért Budapestre menni. Megemlíti a 
Szivárvány  Óvodánál  történtek  kapcsán,  hogy  egy  olyan  budapesti  céget  hívtak  meg  egy 
közbeszerzési eljárásra, aki véleménye szerint alkalmatlan volt a felújításra.
Most is ugyanez történik: valaki kitalált egy céget, beterjeszti, mint előterjesztést, és legalizálja 
ezt a döntést. Ha a vezetés úgy gondolja, hogy az Önkormányzat nem képes egy ilyen társaságot 
megszervezni, akkor meg kell szólítani a miskolci vállalkozásokat. Ha ők sem képesek erre, 
akkor tágabb körben kell megszólítani borsodi vagy országos vállalkozásokat. Nem érti, hogy 
miért kell 49 %-ot odaadni egy budapesti székhelyű gazdasági társaságnak. Az előterjesztésben 
az szerepel indokként, hogy ő rendelkezik ezzel tudással. Szerinte Miskolcon is megvan ez a 
tudás, csak a vezetés nem gondolkozik ebben a városban. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Válaszul elmondja, hogy csak ebben a városban gondolkodnak. 
Megadja a szót Kiss Gábor alpolgármester úrnak, hogy válaszolhasson. 

Kiss Gábor alpolgármester: Egy konkrét ügyre kíván válaszolni.  Elfogadhatatlannak tartja, 
hogy Képviselő  Úr  megalapozatlan  dolgokat  állít.  Leszögezi,  hogy  a  Szivárvány  Óvodával 
kapcsolatban – amikkel valóban voltak, vannak problémák – egy nyílt eljárás keretében került 
kiválasztásra a cég, tehát alapvetően …

A szocialista frakcióból többen hangos megjegyzéseket tesznek.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Kéri  a  képviselőket,  hogy  ne  zavarják  a  felszólalókat  a 
közbeszólásaikkal. Akkor beszéljenek, ha szót kapnak.
Kéri Alpolgármester Urat, hogy folytassa válaszát.

Kiss Gábor alpolgármester: Azt szerette volna jelezni, hogy tényeket kellene kezelni ebben az 
ügyben is. Elmondja, hogy az intézmény működtető központ ezt a feladatot időben be fogja 
fejezni. Megoldják majd azokat a problémákat, amik keletkeztek ezzel kapcsolatban.

Dr.  Kovács  László:  Javaslattal  él,  miszerint  vizsgálják  meg  annak  a  lehetőségét,  milyen 
szankciókkal tudnak élni azok ellen a képviselők ellen, akik a Közgyűléshez nem méltó módon 
viselkednek, hogy a rendzavaró viselkedések elejét vegyék, a Közgyűlés munkáját nyugodtan 
folytatni tudják.

Pakusza Zoltán: Választási kampányban szerepelt, hogy az előző vezetést bírálták, mert Pestről 
hoztak Miskolcra biztonsági embereket. Most pedig mégis elfogadható?!
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Dr.  Kiss  János: Nehezményezi,  hogy egymás  felszólalását  negatív  kritikával  illetik.  Arra  a 
kifogásra válaszolva, hogy miért nem pályázat útján választották ki a céget akár Miskolcon, akár 
Borsodban, vagy más körből, felhívja a figyelmet, hogy a gazdasági társaságokról szóló törvény 
a kft.-k esetében kifejezetten tiltja, hogy a tagokat nyilvánosan toborozzák. 

Varga Gergő: Felszólalásában elmondja,  hogy nem véletlenül  kiabálnak be  frakciója  tagjai 
közül  mások  felszólalásaiba.  Nincs  napirend  előtti  felszólalás,  nem  kapnak  megfelelő 
információkat, nem mondhatják el véleményüket, nem élhetnek a csökkentett lehetőségeikkel 
sem.

Dr. Kriza Ákos polgármester: 3 perce lett volna most is Képviselő Úrnak, hogy a napirend 
kapcsán szólaljon fel, de nem ezt tette, pedig lett volna lehetősége.

Bazin  Géza: Korábban Rendészeti  Központról  volt  szó,  hogy annak munkatársai  fogják  az 
objektumokat őrizni, a Holding cégekben feladatokat fognak ellátni, és most egy másik magán 
cégről van szó. Kérdezi, hogy miért történik ez, mi lehet a háttérben? 
Kovács László képviselőhöz szól, kéri, hogy mondja el az utóbbi években mikor volt 25 darab 
sürgősségi indítvány? Megjegyzi, van, amelyik több, mint 200 oldal. Régen nem volt bekiabálás, 
de ennyi sürgősségi sem.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri a képviselőket, hogy térjenek a tárgyra, ellenkező esetben 
megvonja a szót az adott képviselőtől. Teszi ezt Bazin Gézával.

Dr. Mokrai Mihály: Érdekesnek tartja a kialakult vitát, majd az előterjesztéssel kapcsolatban 
elmondja,  hogy több miskolci  cég is  foglalkozik őrzés-védelemmel.  Kifogásolja,  hogy miért 
budapesti céggel kötöttek szerződést. Kéri, mondják el, mik voltak a kiválasztás szempontjai? 

Jakab Péter: A korábbi és jelen vezetés is gyarmatosítja az ipart.

Dr. Kovács László: Az előterjesztéssel kapcsolatban kifejti,  hogy februárban döntöttek arról, 
hogy a Miskolci Rendészetet létrehozzák, de az anyagban az is szerepelt, hogy Vagyonvédelmi 
Kft.-t is létre kell hozni ahhoz, hogy azokat a speciális feladatokat, ami a vagyonvédelemhez 
tartozik azt el tudják látni. Véleménye szerint a legjobb felkészültséggel rendelkező céget kell 
megbízni,  akik  megvédik  a  miskolciak  érdekeit,  hogy úgy érezzék rend van az  utcákon,  és 
megvédik az önkormányzati cégeknek a vagyonát is. Az MSZP kritikáját nem tudja elfogadni, 
mert a városőrségre százmilliókat költöttek el, aminek nem volt a megfelelő eredménye, amit 
vártak tőle, sem a városlakók, sem a Fidesz-KDNP szerint. 
Abban bízik, és arra törekszik, hogy a választási ígéretekhez híven Miskolcon biztonságosan 
lehessen élni. 

Dr.  Simon  Gábor: Nehezményezi,  hogy  azon  kívül,  hogy  budapesti  céget  bíznak  meg  a 
feladattal, semmit nem tudnak az előzetes tárgyalásokról. Ismételten elmondja, hogy miskolci 
céget is meg lehetett volna bízni ezzel a feladattal. Említi, hogy ma fogják meghozni a döntést a 
Rendészeti  Központ vezetői pályázatáról,  és úgy látta a Jogi Bizottsági ülésen meghallgatott 
pályázók  alapján,  megfelelően  képzett,  felkészült  szakemberek  jelentkeztek  erre  az  állásra. 
Miskolcon jó néhány olyan szakember van, aki ilyen céget az Önkormányzat megbízásából el 
tud vezetni. 

Bazin Géza: Kérdezi, hogy milyen örökségről beszélt Kovács képviselőtársa, amikor az előző 
Közgyűlésen 38 %-kal emelkedett a bűnelkövetések és felderítések száma, valamint, 10 ezerről 
14 ezerre nőtt a bűnesetek száma. Tájékoztatást kér, mi az oka a sürgősségi előterjesztésnek és 
mi az oka annak, hogy egy budapesti cég lett felkérve. 
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Dr.  Kiss  János: Elmondja,  hogy  nem  a  bűncselekmények  száma  nőtt,  hanem  a  lezárt 
büntetőeljárások  száma.  Javasolja  képviselőtársainak,  hogy  vegyék  elő  a  rendőrkapitány 
jelentését, ahol pontosan idézik ezeket a számokat 

Dr.  Mokrai  Mihály:  Egy  megjegyzésre  akar  reagálni,  miszerint  az  annak  idején  alakult 
Városőrség költségét az állam fizette, csak minimális önkormányzati önrészt kellett hozzá adni, 
ellentétben  ezzel  a  budapesti  céggel.  Ezért  nem  ért  egyet  a  párhuzammal  a  két  esetre 
vonatkozóan.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Megállapítja,  hogy  nincs több hozzászólásra  jelentkező 
képviselő, a napirend feletti vitát lezárja.
Szerinte nincs párhuzam a városőrséget végző és a mostani cég között. Mindenki a tulajdoni 
hányad arányában járul hozzá a beindításhoz, az Önkormányzat 51 %-ban, a cég 49 %-ban.
Az  MSZP által  beletelepített  fészekrakók  által  elkövetett  bűncselekmények  jelentek  meg  a 
statisztikában, annak az eredményes felderítése, amikre az ellenzék utalt. Most az Önkormányzat 
egy  többségi  tulajdonú  céget  alapít,  Miskolc  adja  az  ügyvezetőjét,  és  nem  lehet  a  múltra 
hivatkozással elvitatni az eredményt.

Most  az  önkormányzati  társulásokkal  kapcsolatos két  sürgősségi  előterjesztés  együttes 
tárgyalása következik.

23. sürgősségi napirend tárgya  :   Javaslat a Miskolc Környéki Önkormányzati Társulás 
létrehozására

26. sürgősségi napirend tárgya: Javaslat Miskolc Kistérség Többcélú Társulása Társulási 
Megállapodásának jóváhagyására 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Kéri  Kiss  Gábor  alpolgármester  urat,  hogy  tegye  meg 
kiegészítését.

Kiss Gábor alpolgármester: Az elmúlt időszakban a finanszírozásban bekövetkezett változás 
olyan irányban hatott,  hogy a társulásban fenntartott egyes szociális szakellátások ügyében a 
kedvezőbb finanszírozás úgy érhető el, hogyha azt jogi személyi társulási formában történik. 
Miskolc  22  településsel  együtt  a  szociális  ellátás  egy  részét:  a  házi  segítségnyújtást,  a 
jelzőrendszeres házi segítségnyújtást, a családsegítést és a gyermekjóléti szolgáltatás tudja így 
ellátni.  Ennek  idén  több  mint  80  millió  forint,  teljes  évre  vonatkozóan  160  millió  forint 
gazdasági előnye lehet. Ezért a működtetési formát ehhez kell igazítani. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni Alpolgármester Úrnak a tájékoztatást.
A napirend felett megnyitja a vitát. Hozzászólásra jelentkezett képviselőknek adja meg a szót.

A vitában hozzászóló:

Varga Gergő: Ez előző napirend kapcsán kezdi el beszédét ...

Dr. Kriza Ákos polgármester: Nem a témában szólalt fel Képviselő Úr, így megvonja tőle a 
szót.
Megállapítja, hogy nincs több hozzászólásra jelentkező képviselő, a vitát lezárja.
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24. sürgősségi napirend tárgya: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Helyi Esélyegyenlőségi 
Programjának elfogadására

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Kéri  Kiss  Gábor  alpolgármester  urat,  hogy  tegye  meg 
kiegészítését.

Kiss Gábor alpolgármester: Röviden összefoglalja a Helyi Esélyegyenlőségi Programot, mely 
Miskolc  lakosainak nagyon nagy részét  érinti.  Az idősekről  szól,  akiknek száma Miskolcon 
egyre jobban növekszik; a gyerekekről, akik a város egyik jövője lehet; a fogyatékkal élőkről, a 
szegénységben  élőkről  és  a  nőkről.  Tehát  összefoglalva,  a  város  nagyon  nagy részét  érinti. 
Elmondja, hogy a legfontosabb üzenet az, hogy ahhoz képest amilyen esélyegyenlőségi tervek 
az elmúlt időszakban készültek, külső szakemberek bevonásával, szolgáltatásként megrendelve, 
most ebben az esélyegyenlőségi tervben számos miskolci civil szakmai szervezet vett részt. Azt 
gondolja, hogy az anyag, ami több mint 200 oldal, kiemelkedő példája annak, hogy a szakmai 
együttműködés és a párbeszéd milyen eredményes lehet. Gyors és pontos szakmai munkával 
jutottak el odáig, hogy ezt ma elfogadja a Közgyűlés, melynek lényege, hogy július 1. után azok 
az  önkormányzatok  pályázhatnak  EU-s  forrásokra  vagy  köthetnek  támogatási  szerződést, 
amelyek rendelkeznek a helyi esélyegyenlőségi programmal. Az ebben megfogalmazott célokat 
a következő időszakban mind a városfejlesztésbe, mind a különböző pályázati programokba be 
kívánják vonni, a megvalósítására törekszenek. Mivel ez a koncepció az érintettek ajánlásával 
fogalmazódott meg, ezért kéri annak elfogadását. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni Alpolgármester Úrnak a tájékoztatást.
A napirend felett megnyitja a vitát. Hozzászólásra jelentkezett képviselőknek adja meg a szót.

A vitában hozzászóló:

Dr.  Mokrai  Mihály: Felszólalásában megjegyzi,  hogy ezt  a  tervet  már sokkal  hamarabb el 
kellett  volna fogadni,  ha most ez nem történik meg – ahogy Alpolgármester Úr is elmondta 
tájékoztatásában –, abban az esetben Miskolc egyetlen fejlesztési forrásra sem pályázhat, mert 
kizárná magát minden EU-s fejlesztési forrásból. 
Úgy gondolják, hogy ebből a tervből jó lenne, ha az esélyegyenlőségi csoportok is profitálnának, 
és  Miskolc  Megyei  Jogú Város  tovább folytatná azt  a  tevékenységet,  mellyel  a  fogyatékkal 
élőknek az életét meg tudnák könnyíteni.
A tervnek konkrétan két dologban van szerepe: a pályázatok során a pályázatokat ne utasítsák el; 
ami le van írva, az mindenkinek fontos, aki normálisan gondolkodik és szociálisan érzékeny. 
Örül az anyag megszületésének, frakciója nevében is támogathatónak tartja. 

Dr.  Kovács  László: Üdvözli  Mokrai  képviselő  konstruktív  hozzászólását.  Elmondja,  hogy 
elismeri  és  méltányolja  Mokrai  képviselő  előző  időszakban  végzett  alpolgármesteri 
tevékenységét  ez ügyben.  Ebben az előterjesztésben egészen új,  hogy egy korrekt  és  alapos 
kormányzati szándék áll  mögötte. Öt évre szóló intézkedési tervet kell meghatározni, és ebben 
konkrét segítséget is ad a Kormány. A Türr István Kutató és Képző Intézet segítségével egy 
mentor  hálózaton  keresztül  konkrét  segítséget  ad,  és  egységes  elvek  alapján  történik  ennek 
kialakítása. Ebben a programban  meg kell határozni  a fogyatékkal élőknek, vagy a hátrányos 
helyzetűeknek a megsegítésére milyen intézkedési tervek fogalmazódnak meg.
Azt sem bízta a véletlenre a kormányzati szándék, hogy mi lesz ennek a további sorsa, mert két 
évente felül  kell  vizsgálni.  Az is  benne van,  hogy a  helyi  önkormányzatra  nem lett  rábízva 
kizárólag az ezzel a területtel foglalkozó szakértői csoport judíciumára az elfogadás, hanem a 
mentor hálózaton kívül a célcsoportok képviselői is részt vettek a program a létrehozását. Helyi 
Esélyegyenlőségi  Fórumok előzték meg ezeknek a programoknak a megalkotását.  A kiemelt 

58



területekre pedig tematikus problémacsoportok alakultak azért, hogy ezeket a célokat, amelyeket 
az intézkedési tervben megfogalmaztak végre tudják hajtani. 

Pakusza Zoltán: Az előterjesztést 18-án kapták meg, majd 300 oldal. Meglátása szerint ez a 
rövid idő nem elegendő ekkora anyag megismerésére.

Jakab Péter: Sajnálattal állapítja meg, hogy a miskolciak 80 %-a rosszabbul, 40 %-a sokkal 
rosszabbul él mint 2 évvel ezelőtt. A dokumentum szerint a miskolciak hónapról hónapra élnek, 
munkahelyek nincsenek, ha vannak azok a közmunkának köszönhetőek. Kiderül, hogy jelentős 
az elvándorlás, alacsony a szülések száma, és nagyon magas az elhalálozás mértéke. Ebből a 
programból nem az derül ki, hogy Miskolc jobban teljesít, hanem az, hogy a város a „klinikai 
halál állapotában van”. Ami egyedül dübörög ebben a városban az a felzárkóztatás, amire - ha ez 
a Kormány marad -, lesz is pénz. 
Pozitív  példának  hozzák  fel  a  lyukói  komplex  telep-programot,  de  véleménye  szerint  nem 
tájékozódnak  a  kérdésben.  A Jobbik  feljelentése  nyomán  jelenleg  az  adóhatóság  nyomoz 
különösen nagy vagyoni hátrányt  okozó költségvetési  csalás  gyanúja miatt.  A felzárkóztatási 
program egy bukott  program,  ennek  köszönhető,  hogy ma  Lyukóvölgy oda  jutott  ahova.  A 
miskolciak nem a szegénységet rekesztik ki, hanem az igénytelenséget. Kifejti, hogy nem csak 
adni kell, hanem elvárni is. Nem segélyezni kell, mert ezzel leépítik a cigányság még megmaradt 
öngondoskodási  képességét.  A Jobbik  ezt  a  folyamatot  szeretné  meggátolni  és  a  visszájára 
fordítani. Javasolja, hogy kövessék példájukat. 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Megállapítja,  hogy  nincs  több  hozzászólásra  jelentkező 
képviselő, a napirend feletti vitát lezárja.

25. sürgősségi napirend tárgya: Javaslat Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata 
Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 7/2011. (III.16.) 
önkormányzati rendelet módosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Felkéri Dr. Batta Angéla aljegyző asszonyt, hogy tegye meg 
szóbeli kiegészítését. 

Dr. Batta Angéla: A Magyarország helyi önkormányzatairól szóló törvény alapján a képviselő-
testület hatásköreit a polgármesterre, a bizottságaira, a részönkormányzat testületére, a jegyzőre 
és a társulására ruházhatja át.  Az önkormányzati  SZMSZ jelenlegi  módosítása megteremti  a 
lehetőségét annak, hogy a Közgyűlés a jegyzőre hatáskört ruházzon át. Másrészt egy konkrét 
ügykör tekintetében az állami intézményfenntartó központ a fenntartásába került helyi iskolák 
vezetőinek megbízásával kapcsolatos hatáskört a Közgyűlés a jegyzőre ruházzon át, melyet a 
véleményezés  rendelkezésre  álló  rövid  –  30  napos  -  határidő  indokol.  A nyári  időszakban 
várhatóan  nagy  mennyiségű  véleményezésre  kerülő  anyagot  kell  majd  véleményezni,  ezért 
indokolt a feladat jegyzőre történő átruházása. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a kiegészítést.
Mivel rendeletről van  szó, kéri a Jogi, Ügyrendi és Közbiztonsági Bizottság álláspontjának 
ismertetését.

Bizottsági vélemény:
• Jogi, Ügyrendi és Közbiztonsági Bizottság: egyhangúlag  támogatta  az  előterjesztés 

elfogadását.

Dr. Kriza Ákos polgármester: A napirend felett megnyitja a vitát. Hozzászólásra jelentkezett 
képviselőknek adja meg a szót.
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A vitában hozzászólók:

Dr.  Simon  Gábor: Nem  ez  az  első  előterjesztés,  amitől  „kinyílt  a  bicska  a  zsebében”. 
Véleménye  szerint  nincs  olyan  jóérzésű  képviselő,  aki  ezt  megszavazza.  Az  SZMSZ-t  úgy 
módosították folyamatosan, hogy az ellenzék jogai csorbuljanak. Az elmúlt két évben ötödször 
módosítják.  Tájékoztatásul  elmondja,  hogy  az  iskolák  állami  fenntartásba  vétele  után 
Miskolcnak  már  nincs  joga  ezeket  az  intézményvezetőket  kinevezni.  Azt  a  jogot,  ami  a 
képviselőket illeti meg, most a jegyzőre ruházzák: azt, hogy kifejtse a véleményét a pályázókkal 
kapcsolatban.  2013  februárjában  úgy  döntöttek,  hogy  ezt  a  jogot  ne  a  Közgyűlés,  hanem 
szakbizottság - az Oktatási Bizottság - gyakorolja, ami így megfelelő. Ezt egy személyben a 
jegyzőre átruházni nem lehet. A jegyző nem politikai szereplő, rá nem szavaznak, a vélemény, 
amit  kifejt,  nem  lehet  a  Közgyűlés  véleményével  egyenértékű.  Az  indok  az,  hogy  nyáron 
nagyszámú pályázatot kell elbírálni, de szerinte az Oktatási Bizottság erre nyáron is képes. Miért 
kellene ezt a jogkört átruházni? Azért,  mert  jön a nyár, az nem indok. Ennek a jogkörnek a 
Közgyűlésnél, vagy az Önkormányzat szakbizottságánál van a helye.

Dr. Mokrai Mihály: A mai napirendek közül ez veszélyezteti legfőképp a demokráciát. Szerinte 
ledegradálják  ezt  a  jogot  ezzel  a  döntéssel.  Elképesztőnek tartja  azt  az  indokot,  hogy nyári  
időszak van. Az a megoldás, hogy össze kell hívni az Oktatási Bizottságot. Meglátása szerint 
arról van szó, hogy a Földes Ferenc Gimnázium esetében a jegyző, akadályoztatása esetén az 
aljegyző mondja ki, hogy ki alkalmas az intézmény vezetésére. Ez skandalum szerinte.
A demokráciát  nem  lehet  ilyen  szinten  megcsúfolni.  Még  azt  is  el  tudja  fogadni,  hogy  a 
polgármesterre háruljon ez a jogkör, őt választották, de a jegyzőt nem, őt kinevezték. Kéri, hogy 
vonassák vissza ezt az előterjesztést,  vagy sürgősségi előterjesztésként úgy módosítsák, hogy 
nem a jegyző, hanem a polgármester dönt ezekben a kérdésekben.

Pakusza Zoltán: Azt hitte, 2010-ben azért jöttek ide, hogy változtassanak egy rossz helyzeten. 
Ehhez  képest  ez  a  népképviselet  sárba  tiprása.  A  döntés  joga  ugyanis  a  Közgyűlésé,  a 
polgármester  azt  csak  vezeti.  A döntést  a  jegyzőre  bízni,  aki  nem  oktatási  szakember,  azt 
felelőtlenségnek  tartja,  a  népképviselet  ellen  valónak.  Kéri  a  képviselők  bátorságát,  hogy a 
lelkiismeretük szerint szavazzanak.

Dr.  Kiss  János: Felszólalásában  elmondja,  hogy  semmilyen  jogi  ütközés  nincs  az 
előterjesztésben, ahogy rendszerhiba sincs. Kormányzati szinten is egy hivatal látja el a feladatot 
a  kiválasztásra  vonatkozóan,  nem látja  annak akadályát,  ha ez önkormányzati  szinten is  így 
működik. Az önkormányzati törvény módot ad arra, hogy ezt a jogkört a Testület a jegyzőre 
ruházza át. 
A Földes Gimnáziumot hozta szóba Mokrai képviselő úr. Megjegyzi előző igazgató választáskor 
a  komplett  szocialista  frakció  bevonult  a  gimnáziumba,  és  ha  politikai  véleményük  van 
bármelyik igazgató megválasztásáról, megtalálják a lehetőséget, hogy elmondják.

Varga Gergő: Szerinte  folyamatosan előjön az  SZMSZ problémája,  állandóan csorbítják az 
ellenzék  jogkörét,  nincs  lehetőség  érdemi,  megfelelő  vitára.  Kéri,  vonják  vissza  ezt  az 
előterjesztést.

Dr. Mokrai Mihály: Elmondja, hogy szerinte nem fogják fel azokat a rendszertani problémákat, 
amelyeket az ellenzék részéről felvázolnak. Előző felszólalásában kihagyott egy elemet: ennek 
az önkormányzati rendeleteknek az esetében sem volt kikérve az emberek véleménye, nem volt 
társadalmi  vita.  Nyomatékosan  kijelenti,  hogy  rendszertani  hibák  vannak,  olyan  szintű 
módosításbeli hiányai vannak a rendszerben, ami már kezelhetetlenné teszi az egészet. A vezetés 
pedig nem jön rá, hogy a rendszerhiba az, hogy a saját rendszerük nem működik, amit szerinte 
már fel kellene ismerni. 
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A Földes Ferenc Gimnáziumi igazgatóválasztás kapcsán reagál. Minden képviselőnek választott 
joga, hogy bizottsági ülésre elmenjen. Volt egy jelölt ajánlási folyamat, egy bizottsági ülés, amire 
elmentek. A kérdés az, hogy a vezetés részéről miért nem mentek el?

Fedor Vilmos: Amikor az egész átalakítás elindult országosan központi kérdés volt, hogy lehet 
az, hogy Budapesten nevezik ki egy intézmény igazgatóját. Akkor Kiss képviselő úr hosszan 
magyarázta, hogy nem így lesz. Egy bizottsági ülésen hosszan elgondolkodnak azon, hogy az 
adott igazgató jó lesz-e a városnak. Szerinte a miskolci szülőknek kell megfelelni, nem lehet 
ilyen felelősséget a jegyzőre hárítani. Nem is tudhatja, hogy melyik iskola hol van, vagy ki az 
akit az élére akarnak választani.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Kéri  Képviselő  Urat,  hogy ne  minősítsen  senkit  –  tudását, 
helyismeretét. Kéri, kövesse meg a Jegyző Urat ezzel kapcsolatban.

Bartha György: Az anyagban, és Aljegyző Asszony kiegészítésében is arra hivatkoznak – amit 
nem tart túl életszerűnek -, hogy jön a nyár. Kérdezi Jegyző Úrtól, hogy a döntései előtt fog-e  
majd valakivel konzultálni? Megkérdezi-e az ellenzéket, vagy csak a Fidesz-frakciót?

Bazin Géza: Molnár Pétert, az Oktatási Bizottság elnökét kérdezi, hogy ő volt az, aki kérte erre 
a frakciót, hogy kérjék fel a jegyzőt a döntésre, mert nyáron nem tudja ellátni ezt a feladatát?

Dr.  Kiss  János: Megismétli,  a  magyar  joggyakorlat  alapján  teljesen  rendben  van  ez  az 
előterjesztés.

Pakusza Zoltán: Elhiszi, hogy jogilag rendben van. Kérdése azonban az, hogy erkölcsileg is 
rendben van-e?

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Megállapítja,  hogy  nincs több hozzászólásra  jelentkező 
képviselő, a napirend feletti vitát lezárja.
A vitában felmerült kérdésekre Dr. Csiszár Miklós jegyző válaszol, megadja neki a szót.

Dr. Csiszár Miklós jegyző: A jogi megközelítés az, hogy az önkormányzati törvény súlyoz: van, 
olyan jogkör,  ami  nem ruházható  át.  A jogalkotó  gondoskodik arról,  hogy a  demokrácia  ne 
kerüljön veszélybe. A megjegyzések nem csak a jegyzőt, hanem az apparátust is leminősítik. A 
jegyző  a  munkatársai  szakmai  segítsége  mellett,  ha  szükséges  a  polgármesterrel,  bizottsági 
elnökkel, a terület önkormányzati képviselőjével is egyeztethet. 
A  jegyző  lehet  adóhatóság,  vagy  építési  hatóság,  pedig  az  sem  szakmája,  akkor  egy 
véleményezési jogkört miért ne bírna el? Nem látja, miért lenne ez jogszabályellenes. 
Jogszabály  kimondja,  hogy  az  SZMSZ-el  kapcsolatos  előterjesztéseket  nem  kell  társadalmi 
vitára bocsátani, hiszen a Közgyűlés belső működésére vonatkozik. 
A jegyzőre az állam több, mint 1000 hatáskört bízott, amelyen Miskolcon több, mint 400 fős 
apparátus dolgozik, ezt is igyekeznek megfelelően – demokratikusan, törvényesen - ellátni.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a választ.

Az elfogadott módosítás szerint az 1. sürgősségi napirend tárgyalásával folytatják munkájukat.
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1. sürgősségi napirend tárgya: Javaslat a kötelezően igénybe veendő kéményseprő-ipari 
közszolgáltatásról szóló 39/1996. (VII.1.) rendelet 
módosítására

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Kéri  Pfliegler  Péter  alpolgármester  urat,  hogy  tegye  meg 
kiegészítését.

Pfliegler  Péter  alpolgármester: 2013.  január  1-jétől  új  szakmai  alapokra  helyeződött  a 
kéményseprő-ipari  közszolgáltatás  központi  szabályozása,  a  díjképzés  módszere,  és  az 
önkormányzati rendeletalkotást is érintette ez a szabályozás. A jogszabályok teljesen új alapokra 
helyezik  az  égéstermék  elvezetők  osztályozását  és  nyilvántartási  egységét  is.  Az  átállás  a 
jogszabályoknak való megfelelés miatt elkerülhetetlen. 
A  jogszabály  a  díjképzéssel  kapcsolatosan  egy  nagyon  lényeges  előírást  tartalmaz:  a 
munkaegység díjának maximális mértéke, illetve ennek a megállapítása, mely július 1-jétől a 
sormunka esetében 2000 Ft./munkaegység lesz. 
Szerinte  nemcsak  10-20  %,  de  ennél  bizonyos  kéménytípusoknál  magasabb  százalékú 
díjcsökkenés is lehetséges, amely azonban nem okoz ekkora bevételkiesést a feladatot ellátó 
cégeknél.
Tehát a város végrehajtja a Kormány által elvárt, és mindenki számára örömteli rezsicsökkentést 
/10  %-ost/,  de  ettől  egyes  kéménytípusoknál  jelentős  mértékben  –  Miskolcon  és  B.-A.-Z. 
megyében is – a lakosság és a cégek számára is nagyobb díjcsökkentést tudnak végrehajtani. 
Kéri a javaslat elfogadását.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a tájékoztatást.
Rendeletről lévén szó, a Jogi, Ügyrendi és Közigazgatási Bizottság tárgyalta, kéri az álláspont 
ismertetését.

Bizottsági vélemény:
• Jogi,  Ügyrendi  és  Közigazgatási  Bizottság: egyhangúlag  támogatta  az  előterjesztés 

elfogadását.

Dr. Kriza Ákos polgármester: A napirend felett megnyitja a vitát. Hozzászólásra jelentkező 
képviselőknek adja meg a szót.

A vitában hozzászóló:

Dr. Kiss János: Szerinte ez a napirendi pont sokkal fontosabb a lakosság szempontjából, mint 
az eddigiek, ez mégsem érdekli a szocialistákat - utalt arra, hogy a teremben alig van bent jelen 
napirend tárgyalásánál MSZP-s politikus. 
Ez a díjcsökkenés a rezsicsökkenés olyan frontját nyitja meg Magyarországon, amely nem csak 
a  lakossági  szolgáltatások  tekintetében  jelent  jelentős  megtakarítást.  Több  pénz  marad  az 
emberek zsebében, ami számos előnyt fog nyújtani, ez pedig az egész társadalomra ki fogja 
fejteni kedvező hatását.
Hangsúlyozza, hogy a rezsicsökkentési folyamat nem áll meg július 1-jével, hanem valószínűleg 
csökkenni fog ősszel a távhő, az áram, a gáz díja, ami további javulást jelent a miskolci polgárok 
anyagi helyzetére is.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: A napirend  tárgyalása  elején  kimaradt,  hogy  előterjesztői 
módosító indítványt nyújtott be, mely kiküldésre került.
Megállapítja,  hogy  nincs  több  hozzászólásra  jelentkező  képviselőt,  a  napirend  feletti  vitát 
lezárja.
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Bejelenti, hogy a testület a nyílt ülésére felvett napirendi előterjesztések tárgyalását befejezte. 

Most az elfogadott tárgyalási sorrend szerint zárt ülés következik, ennek megfelelően zárt     ülést   
rendel el.

Megkéri a  vendégeket, hogy – Jegyző Úr, az Aljegyzők,  a Polgármesteri Kabinet vezetője és 
munkatársa, a Jegyzői Kabinet Főosztályvezető-helyettese, a Humánerőforrás Osztály 
osztályvezetője, a Humán Főosztály főosztályvezetője, a Kulturális és Idegenforgalmi Osztály 
osztályvezetője és a  Miskolc-Holding  vezetői,  valamint  a  technikai személyzet kivételével 
hagyják el az üléstermet.

A zárt ülésről külön jegyzőkönyv készül.

- Zárt ülést követően -

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: A mai Testületi ülés napirendjére felvett előterjesztések 
tárgyalását     befejezték.     

Bejelenti, hogy a Közérdekű bejelentések, kérdések következnek

Hozzászólók:

Pakusza  Zoltán: Kátyúzás  kapcsán  többször  kérte  négy  mellékutcának  is  a  rendbetételét 
/Lauday, Finkey, Erdősor és Faller Jenő/, és ígéretet kapott, hogy májusig elkészülnek, ami nem 
történt meg eddig. Ebben kéri Polgármester Úr segítségét.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri  a Városfejlesztési  és Üzemeltetési  Főosztály vezetőjét, 
hogy figyeljen erre  oda,  mert  nem először hangzik el  a probléma jelzése.  Visszaadja a szót 
Képviselő Úrnak.

Pakusza  Zoltán:  A  kaszálásról  kért  korábban  ütemtervet,  amelyet  nem  kapott  meg  a 
Városgazdától. A Tatárdomb környékén önkormányzati tulajdon van /tudomása szerint Mokri-
Mészáros u. 16-22. sz. között/, ahol nem vágták le a füvet. 
A Parlamentben a földtörvény zárószavazása lesz, melynek kapcsán Dr. Zsiga Marcellt /mint 
országgyűlési képviselőt is/ arra kéri, hogy ne szavazza meg a jogszabályt.

Dr. Kovács László: Köszöni a villamos-végállomás jelzőlámpájának átállítását, így hosszabb 
ideig van zöld jelzés.
Az Árpád utca 78. szám elé padokat kértek a lakók. Az Árpád utca 84. szám előtti bozótot irtsák 
ki.
A volt Erdészeti Igazgatóság előtt, a Hegyalja u. 2. szám körüli részen a térfigyelő kamerák 
látják-e a területet, mert nemrég egy hölgyet megtámadtak. Ezért javasolja, hogy figyeljenek oda 
a kamerákra.

Bazin  Géza: Az  a  tapasztalat,  hogy  a  kátyúkat  nem  sikerült  eltüntetni,  pedig  korábban 
Polgármester Úr ígéretet tett rá. A korábban is kért perecesi utakat sem javították ki. Kéri, hogy 
a határidőket  tartsák be lehetőség szerint. 
A  Perecesi  patakmeder  teljes  rekonstrukciójáról  érdeklődik,  hogy  mikor  és  miként  fog 
elkezdődni. A zöldterület kapcsán említi, hogy Perecesen nem történt még fűkaszálás.
A mai napig nem kapott tájékoztatást a meghívásos pályázatokról – január 1-jétől kik voltak és 
milyen feladatokra meghívva Miskolc városába. Erről továbbra is várja a felvilágosítást. 
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Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Megadja  Pfliegler  Péter  alpolgármester  úrnak  a  szót,  hogy 
válaszolhasson.

Pfliegler  Péter  alpolgármester: A  Pereces  patakmeder  rekonstrukciójával  kapcsolatban 
elmondja, hogy a Svájci Alapból kapják a pénzt, és az előírásokat be kell tartani. Az ökológiai 
hatástanulmány   2-3  héten  belül  elkészül.  A  közbeszerzési  dokumentáció  ettől  részben 
függetlenül  már  készül.  Ezt  követően  egyeztetnek,  megvalósul  majd  közbeszerzés,  és  majd 
elindulhat a munka.

Az ülést Dr. Zsiga Marcell alpolgármester vezeti.

Seresné Horváth Zsuzsanna: Diósgyőrben június 24-én 17 órakor kezdődik a „Hivatal házhoz 
megy” sorozat keretében, hogy Dr.  Kovács László és Soós Attila képviselő urakkal közösen 
lakossági fórumra várják a lakosokat. Jelen lesz Polgármester Úr is, valamint több meghívott 
vendég a Holding tagvállalatai közül.
A Pálosok parkjának felújítása hamarosan elkezdődik, kéri a lakosok türelmét az építkezés ideje 
alatt. 
A Városüzemeltetési  Osztálytól  kérdezi,  hogy  a  Diósgyőri  Gimnázium  másik  oldalára  is 
kerüljön felfestésre a zebra, mert fokozott igény van rá.

Dr. Zsiga Marcell alpolgármester: Köszöni a tájékoztatást. A felmerült kérdésre írásban fog 
választ kapni Képviselő Asszony.

Jakab Péter: Az önkormányzati törvény egyértelműen kimondja, hogy a települési képviselő a 
település egészéért vállalt felelősséggel képviseli a választók érdekeit. Törvény biztosította joga, 
hogy  a  Hivataltól  tájékoztatást  kérhet.  A Hivatalnak  pedig  kötelessége  ezt  15  napon  belül 
megadni. 
Polgármesteri és Jegyzői együttes utasításnak megfelelően most már a közérdekű információk 
bekéréséért  egy  meghatározott  összeget  kell  fizetni.  Adatvédelmi  biztoshoz  fordultak,  és  a 
Kormányhivataltól törvényességi felügyeleti eljárást kértek.
A Dél-Kiliánban élők keresték meg problémájukkal, hogy a Mexikó völgyi kőbányából jelentős 
porhatás  éri  őket.  Kérdése,  hogy  az  Önkormányzatnak  milyen  lehetősége  van  a  jelenség 
csökkentésére.

Katona  Ferenc: A Szendrei  utca  végében  létezik  egy  MIK-es  udvar,  ahol  a  Közterület-
felügyelet fokozott ellenőrzése szükséges. Olyan lakosok élnek, akik távol állnak a jogkövető 
magatartástól, zavarják a környéken élő többi lakost. 
A Selyemréti Strand környékén lakóktól további türelmet kér, az építkezés befejezésééig. 
Kéri a Hivatalt, hogy a munkák, az építkezés befejeztével a környéken egy jelentős közterület 
takarítást végezzen. 

A közérdekű hozzászólásáról szó szerinti 
jegyzőkönyvezést kér Dr. Tompa Sándor képviselő.

Dr. Tompa Sándor: „Köszönöm szépen a szót.  Tisztelt  képviselőtársak,  kedves miskolciak! 
Vajon tuják-e önök, hogy mi folyik a Bedegvölgyben? Ha interneten rákeresünk, akkor például 
találunk egy olyan képet, ahol Budai Gyula, Kriza Ákos, Csöbör Katalin szürkemarhákkal a 
háttérben sétál. Ha jobban megnézzük, akkor tavaly – december 13-án – először kóstolhattak a 
miskolci  közétkeztetésben résztvevők szürkemarha húst /körülbelül 550 kilót/.  Majd az idén 
januárban már 3000 adagról ír ugyanez a helyi újság. Úgyhogy mi kíváncsiak voltunk, hogy mi 
van ott a Bedegvölgyben, és néhány képviselőtársammal a napokban kilátogattunk. Szeretném 
megtudni, hogy ez a program, aminek a keretében szürkemarha gulya és mangalica csorda jött 
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létre. Konda, bocsánat. Hogy mi történik ebben a völgyben? Arról szólt az ígéret annak idején a 
projekt  kapcsán a  Holding részéről,  hogy biohús kerül  a  miskolci  napközisek tányérjára,  és 
ennek érdekében egy fejlesztés elindult. Szeretnénk megtudni, hogy végül is hány állat található 
a Bedegvölgyben – kutyák nélkül. Kinek a tulajdonában vannak ezek? Mennyi vágás történt 
eddig ténylegesen, és hol használták fel a húst? Mi van a szaporulattal, mennyi az, és kié ez? 
Mit  keres  a  Bedegvölgyben  a  Palota  Borház?  És  hát  összességében  szeretném  megtudni 
Polgármester Úr, miért üzlet ez a városunknak? 
Zárásként  szeretném elmondani  Jegyző  Úr  felé,  hogy szeretném,  ha  a  jegyzőkönyvben  szó 
szerinti formában rögzítenék a kérdéseimet, rossz tapasztalataim vannak e tekintetben.
Köszönöm szépen, és várom válaszukat!”

Az ülést Dr. Kriza Ákos polgármester vezeti.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni Képviselő Úrnak a hozzászólást. Javasolja Képviselő 
Úrnak, hogy hallgassák vissza a hanganyagot, ha rossz tapasztalataik vannak, és amennyiben 
beigazolódik a gyanú, akkor megteszik a megfelelő lépéseket. 
Írásban fog választ kapni kérdéseire Képviselő Úr.

Kérése a Holding részéről, hogy minden tagvállalat igazgatója legyen jelen a következendőkben.

Dr. Zsiga Marcell alpolgármester: Köszönetet mond a Városgazdának a kátyúzási munkájáért 
a József, Gyula és Zoltán utcán, de további segítséget kér a Géza és Báthory utca kapcsán. Kéri 
a Városüzemeltetési Osztálytól, hogy az Andor utcán elhelyezett fekvőrendőrre figyelmeztető 
táblák kerüljenek pótlásra.
Tájékoztatja a lakókörzetében élőket, hogy megindult a virágosítás a körzetében. 
2011-ben megújult a Brigád utca teljes hosszában, amit 2012-ben az Andor utca követett. Idén 
az év első felében felújították az Újítók utcájának a járdahálózatát, de a Gyula utcában térkőből 
kialakított díszjárdát építenek majd.
Az elmúlt  időben megtörtént  az IFI-telep  fáinak gallyazása is.  Az Avason bejárással  fogják 
biztosítani az igények felmérését. A nyár folyamán talán a kívánt játszóeszközök beszerzése és 
telepítése megtörténik majd ezen a területen, ezzel kapcsolatban egy kis türelmet kér.
Kosárlabda Európa Bajnokságot rendezhet ismét a város augusztusban, ami jó hír a miskolci 
vállalkozások és vendéglátósok számára is a korábbi tapasztalatok alapján.

Gazdusné  Pankucsi  Katalin: Segítséget  kér  abban,  hogy  Komlóstetőn  a  lakóházaknál 
megjelentek  a  vaddisznók,  ami  riadalmat  kelt  a  lakókban,  valamint  károkat  is  okoznak  az 
állatok. 
Az Alsószinva úton bűncselekmények történnek, lopások, garázdaságok, amit nem nézhetnek 
tétlenül. Utcafórumot hívott össze a lakosok körében, hogy próbáljanak megoldást találni. 
Június 25-én 17 óra 30 perckor lakossági fórumot szervez a Komlóstetői Általános Iskolában, 
ahol  többen  is  jelen  lesznek,  hogy információt  cseréljenek,  megoldást  találjanak  a  lakosok 
problémáira.

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Az első probléma megoldása lassú, mert vadászok a lakott 
területen nem vadászhatnak. A vaddisznókra a kilövési engedély csak erdőbe történhet. Nehéz 
ellenük  bármit  is  tenni.  Kéri,  hogy  vegye  fel  ez  ügyben  is  a  kapcsolatot  a  Miskolci 
Önkormányzati Rendészettel.

Fedor Vilmos: Többen is felhívták rá a figyelmet, hogy nem működnek a miskolci szökőkutak, 
amire pedig ígéretet is kaptak a miskolciak. Kérdezi, hogy mi ennek az oka, több megkeresés is 
érkezett hozzá a témában.
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A FeelharmonicLove koncert kapcsán megjegyezi, hogy nem volt levágva a fű a rendezvény 
idején a Sportcsarnok környékén sem. Kéri, hogy törekedjenek arra, hogy ilyen eseményekkor 
rendezettebb körülményeket mutassanak.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Pfliegler Péter  alpolgármester  úr utána néz a szökőkutakkal 
kapcsolatos kérésnek.

Bartha György: Jegyző  úrtól  kérdezi,  hogy ez  év  januárjában  levelet  írt  a  Kilián-Délen  a 
polgárőrök számára helyiség átadásával kapcsolatban. Azt a tájékoztatást kapta, hogy Jegyző 
Úrhoz került az ügy, kérdése, hogy milyen állapotban van, a szeptemberi Közgyűlésen lehet-e 
tárgyalni?
Tudomása  szerint  az  SZMSZ lehetőséget  biztosít  arra,  hogy az  anyag  előkészítésében  részt 
vehessen, mint képviselő. Ezzel a lehetőséggel szeretne élni.
Pakusza képviselő úrnak is tájékoztatásul elmondja, hogy a terület képviselőjeként intézkedett, 
és le lett kaszálva a fű a Mokri-Mészáros utcában, pont a mai nap folyamán.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Jegyző úr írásban fog válaszolni a feltett kérdésre.

Kovács Józsefné: Választókerületében került először megrendezésre a „Hivatal házhoz megy 
fórum”, melynek nagy sikere volt. Az ott felvetett problémák megoldásának nagy része már meg 
is valósult. Köszöni a MIVÍZ-nek és a Városgazdának a gyors intézkedést. 
Vologda utcai lakosoknak tájékoztatásul elmondja,  hogy parkoló órák kerülnek kihelyezésre. 
Szintén a Vologda lakótelepen parképítés történt. 
A Mátyás király utcán épül a minipiac, az ottani őstermelők részére.

Dr. Gonda Géza: A Kistokajból az Avasra meleg vizet szállító vezeték Hejőcsabán, a Tallér 
utcán megy keresztül. A kivitelező cég ennek elkészítését követően nem tette teljesen rendbe a 
területet,  a vízelvezető árkokat úgy hagyták. A munkák folytán kialakultak kátyúk, és azt az 
információt kapta, hogy ennek orvoslás a város feladata. Kéri, hogy intézkedjenek az ügyben.

Varga  Gergő: Kérdése,  hogy  a  Bursa  Hungarica  pályázat  kapcsán  hogyan  történnek  a 
kifizetések, mikor kerül rá sor, hogy az egyetemisták megkapják a pénzüket?
Másik kérdése, hogy 12 közterület-felügyelő el lett bocsátva. Tudomása szerint nyílt levéllel 
fordultak  Miskolc  város  képviselőihez,  amit  ki  is  helyeztek  az  asztalokra.  Ezeket  viszont  a 
képviselők nem találták. Kérdése, hogy a leveleket ki szedte össze, hol vannak, mert szeretnék 
megismerni.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy a volt közterület-felügyelőkhöz forduljon ez ügyben, 
mert ő nem hallott a levelekről.

Dr. Mokrai Mihály: Többször tett javaslatot, hogy a város gazdaságfejlesztési programjának 
készítésébe  belefolyjon.  Kéri,  hogy  a  szocialista  frakció  delegáltjaként  megkapja  erre  a 
lehetőséget.
A Széchenyi  27.,  29.  és  31.  szám vonatkozásában már  korábban is  szólt.  A MIK elkezdett 
dolgozni,  és kéri,  hogy a lépcsőházakban a tűzoltók járjanak körbe,  mert balesetveszélyesen 
vannak tárgyak kihelyezve a folyosókra.
Soron  kívül  kéri  a  MIK  Zrt.-t,  hogy  a  39-nél  a  tetőt  javítsák  meg,  mert  fokozottan 
balesetveszélyes.
Hajléktalanokkal kapcsolatban elmondja, hogy visszaköltöztek, kéri a végleges megoldást.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megteszik amit lehet. 
Ahogy a  Hivatal  munkájába  sem csatlakoznak  be  a  képviselők,  így  nem gondolja,  hogy a 
gazdasági  társaságok,  illetve  a  Hivatal  bizonyos  osztályainak  munkájában  részt  vennének. 
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Természetesen azokról az anyagokról, amik vitaanyagként előkerülnek a bizottsági munkákba, 
azon részt vehetnek.

Szabó Sándor: Tájékoztatja a Közgyűlést,  hogy Dr. Gálffy Imre posztumusz díszpolgár fia, 
Gálffy Adorján elhunyt, temetése Kaliforniában volt.
A Patak utcai  mélygarázs építése folytatódik,  befejezése az év végére várható.  A környéken 
lakók türelmét kéri az elkészülésig. 
Lakossági  bejelentés  érkezett  hozzá,  hogy  a  régi  Domus  -  most  Tesco  –  áruház  területén 
közbiztonsági problémák vannak, bűnözői csoportok garázdálkodnak.

Dr. Nánási-Kocsis Norbert: A Szentpéteri kapuban a Búlcsú utcában kátyúzást kér. A fűnyírás 
több helyen fokozottan szükséges lenne ezen a területen, kéri a munkák mielőbbi elvégzését. 
A 20 emeletes üzemeltetésével kapcsolatban elmondja, hogy gondnok kerül kinevezésre, és a 
bejárat zárhatósága is megoldódott. 
A  Honvéd  pálya  ügye  kapcsán  kiemeli,  hogy  még  mindig  szükség  van  a  kezelésére,  a 
vagyontárgyak óvására, ebben segítséget kér.
Péter,  Pál  napot  rendeznek  már  második  alkalommal.  Több  fellépő  is  lesz,  helyi  amatőr 
együttesek,  zenés,  dalos  műsor  lesz.  Június  29-én  16  órától  kerül  megrendezésre,  és  a 
sztárvendég Zséda lesz. A gyerekeknek lesz ugráló vár, játszótér. Szeretettel várnak mindenkit.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a tájékoztatást.
Megállapítja, hogy nincs több közérdekű témában felszólalásra jelentkező.

Bejelenti, hogy a tételes szavazások következnek.
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Az 1. napirend tárgya  :   Javaslat  pályázat  benyújtására  az  Államreform  Operatív 
Program  keretében  megvalósuló  „Szervezetfejlesztés 
konvergencia  régiókban  lévő  önkormányzatok  számára”  c. 
felhíváshoz kapcsolódóan

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az előterjesztés szerint egy    határozati   javaslatról kell 
dönteniük.

A Közgyűlés  17  igen,  0  nem  szavazattal,  8  tartózkodás 
mellett elfogadta az  előterjesztés  szerinti  határozati 
javaslatot, és meghozta a

VI-115/4908/2013. sz. határozat  ot  

Tárgy: Pályázat  benyújtása  az  Államreform  Operatív  Program  keretében  megvalósuló 
„Szervezetfejlesztés  konvergencia  régiókban  lévő  önkormányzatok  számára”  c. 
felhíváshoz kapcsolódóan

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  pályázat  benyújtására  az 
Államreform  Operatív  Program  keretében  megvalósuló  „Szervezetfejlesztés  konvergencia 
régiókban lévő önkormányzatok számára” c. felhíváshoz kapcsolódóan” című előterjesztést és a 
következő határozatot hozza:

1.) A Közgyűlés egyetért azzal, hogy Miskolc MJV Önkormányzata összeállítsa és benyújtsa 
pályázatát az ÁROP 1.A.5-2013 azonosító számú felhíváshoz kapcsolódóan.

Felelős:  Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Városfejlesztési és Üzemeltetési Főosztály
Közreműködik:  Jegyzői Kabinet

 Polgármesteri Kabinet
Határidő:  folyamatos

2.) A  Közgyűlés  felhatalmazza  a  Polgármestert  a  pályázat  benyújtásához  és  a 
megvalósításához  szükséges  dokumentumok  aláírására  valamint  a  kapcsolódó 
intézkedések megtételére.

Felelős:  Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Városfejlesztési és Üzemeltetési Főosztály
Közreműködik:  Jegyzői Kabinet

 Polgármesteri Kabinet
Határidő:  folyamatos

A 2  .     napirend tárgya:  Javaslat  a  Miskolci  Rendőrkapitányság  Vasgyári  Rendőrőrs 
Körzeti Megbízotti Csoport Lyukóvölgyi állománya részére 77591 
hrsz-ú  Lyukóvölgy,  Gulyakút  Közösségi  Ház  irodahelyiség 
térítésmentes használatba adására

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Az előterjesztés szerint egy    határozati   javaslatról kell 
dönteniük.
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A Közgyűlés  24  igen,  0  nem  szavazattal,  1  tartózkodás 
mellett elfogadta az  előterjesztés  szerinti  határozati 
javaslatot, és meghozta a

VI-116/4909/2013. sz. határozat  ot  

Tárgy: A Miskolc  Rendőrkapitányság Vasgyári  Rendőrőrs  Körzeti  Megbízotti  Csoport 
Lyukóvölgyi  állománya részére  a  77591 hrsz-ú  Lyukóvölgy,  Gulyakút  Közösségi 
Ház irodahelyiség térítésmentes használatba adása.

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Közgyűlése  megtárgyalta  a  ,,Javaslat  a  Miskolc 
Rendőrkapitányság  Vasgyári  Rendőrőrs  Körzeti  Megbízotti  Csoport  Lyukóvölgyi 
állománya  részére  77591  hrsz-ú  Lyukóvölgy,  Gulyakút  Közösségi  Ház  irodahelyiség 
térítésmentes használatba adására” című előterjesztést és a következő határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése hozzájárul ahhoz, hogy Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzata  a  Miskolc  Rendőrkapitányság  Vasgyári  Rendőrőrs  Körzeti  Megbízotti 
Csoport  Lyukóvölgyi  állománya  részére  a  77591  hrsz.  alatt  nyilvántartott,  természetben 
Miskolc, Gulyakút alatt található 12 m2  nagyságú helyiséget 2013. július 1. napjától 2018. 
június 30. napjáig térítésmentesen használatba adja a törvényes általános forgalmi adófizetési 
kötelezettség és az esetlegesen felmerülő fenntartási költségek viselése mellett. 

2. A Közgyűlés felkéri a Polgármestert a használati szerződés előkészítésére és felhatalmazza a 
Polgármestert annak aláírására.

Felelős  :    Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Polgármesteri Kabinet
Határidő:  2013. június 30.

A 3  .     napirend tárgya:  Javaslat Miskolc Megyei  Jogú Város és a törökországi  Kayseri 
város között létrejött testvérvárosi megállapodás jóváhagyására

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az előterjesztés szerint egy    határozati   javaslatról kell 
dönteniük.

A Közgyűlés  25  igen,  0  nem  szavazattal,  0  tartózkodás 
mellett elfogadta az  előterjesztés  szerinti  határozati 
javaslatot, és meghozta a

VI-117/4910/2013. sz. határozatot

Tárgy: Miskolc Megyei Jogú Város és a törökországi Kayseri város között létrejött testvérvárosi 
megállapodás

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város 
és a törökországi Kayseri város között létrejött testvérvárosi megállapodás jóváhagyására” című 
előterjesztést, és az alábbi határozatot hozza:
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Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Közgyűlése  a  törökországi  Kayseri  várossal  megkötött 
testvérvárosi megállapodást az 1. melléklet szerinti tartalommal utólagosan jóváhagyja.

Felelős:  Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Polgármesteri Kabinet
Határidő:  azonnal

A 4  .     napirend tárgya:  Javaslat köztéri képzőművészeti alkotások kihelyezésére 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az előterjesztés szerint egy    határozati   javaslatról kell 
dönteniük, melyhez előterjesztői módosító indítványt nyújtott be.
Először kéri, hogy a módosító indítványról szavazzanak.

A Közgyűlés  25  igen,  0  nem  szavazattal,  0  tartózkodás 
mellett elfogadta a módosító indítványt. 

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Kéri, most szavazzanak az  előterjesztés szerinti határozati 
javaslatról, figyelemmel a módosító indítvány kapcsán hozott döntésre.

A Közgyűlés  25  igen,  0  nem  szavazattal,  0  tartózkodás 
mellett elfogadta az  előterjesztés  szerinti  határozati 
javaslatot, és meghozta a

VI-118/4911/2013. sz. határoza  tot  

Tárgy: Köztéri képzőművészeti alkotások kihelyezése

Miskolc Megyei  Jogú Város  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  köztéri  képzőművészeti 
alkotások kihelyezésére” című előterjesztést és a következő határozatot hozza:

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése a Miskolc-Lillafüredi projekt keretében hozzájárul a 
Képző-  és  Iparművészeti  Lektorátus  által,  a  határozat  mellékletét  képező  szakvéleményben 
javasolt képzőművészeti alkotások kihelyezéséhez.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Miskolci Városfejlesztési Kft.
Közreműködik: Humán Főosztály
Végrehajtást felügyelő főosztály: Humán Főosztály
Határidő: 2013. augusztus 31.

Az 5  .     napirend tárgya:  Javaslat  Miskolc Megyei  Jogú Város zajcsökkentési intézkedési 
tervének elfogadására 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az előterjesztés szerint egy    határozati   javaslatról kell 
dönteniük.

A Közgyűlés  17  igen,  0  nem  szavazattal,  8  tartózkodás 
mellett elfogadta az  előterjesztés  szerinti  határozati 
javaslatot, és meghozta a
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VI-119/4912/2013. sz. határozatot

Tárgy: Miskolc Megyei Jogú Város zajcsökkentési intézkedési tervének elfogadása

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a ”Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város  
zajcsökkentési  intézkedési  tervének  elfogadására” című  előterjesztést  és  a  következő 
határozatot hozza:

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése jóváhagyja a KEOP-6.3.0/Z/10-2010-0007 azonosító 
számú projekt keretében Miskolc város közigazgatási területére vonatkozó, a 280/2004. (X.20.) 
Korm. rendelet előírásainak figyelembevételével elkészített zajcsökkentési intézkedési  tervet.

Felelős:   Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Városfejlesztési és Üzemeltetési Főosztály
Határidő:  azonnal

A 6  .     napirend tárgya:  Javaslat  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  által  a 
Nemzetiségi  Önkormányzatokkal  kötött  Együttműködési 
Megállapodások módosítására

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az előterjesztés szerint egy    határozati   javaslatról kell 
dönteniük.

A Közgyűlés  25  igen,  0  nem  szavazattal,  0  tartózkodás 
mellett elfogadta az  előterjesztés  szerinti  határozati 
javaslatot, és meghozta a

VI-120/4913/2013. sz. határozatot

Tárgy: Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  által  a  Nemzetiségi 
Önkormányzatokkal kötött Együttműködési Megállapodások módosítása

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Közgyűlése  a  „Javaslat  Miskolc  Megyei  Jogú  Város 
Önkormányzata  által  a  Nemzetiségi  Önkormányzatokkal  kötött  Együttműködési 
Megállapodások  módosítására” című  előterjesztést  megtárgyalta  és  az  alábbi  határozatot 
hozza:

1. Miskolc Megyei  Jogú Város  Közgyűlése az előterjesztés melléklete  szerinti  tartalommal 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és
• Miskolc Megyei Jogú Város Bolgár Nemzetiségi Önkormányzata (1. melléklet), 
• Miskolc Megyei Jogú Város Cigány Nemzetiségi Önkormányzata (2. melléklet), 
• Miskolc Megyei Jogú Város Görög Nemzetiségi Önkormányzata (3. melléklet), 
• Miskolc Megyei Jogú Város Horvát Nemzetiségi Önkormányzata (4. melléklet), 
• Miskolc Megyei Jogú Város Lengyel Nemzetiségi Önkormányzata (5. melléklet), 
• Miskolc Megyei Jogú Város Német Nemzetiségi Önkormányzata (6. melléklet), 
• Miskolc Megyei Jogú Város Ruszin Nemzetiségi Önkormányzata (7. melléklet), 
• Miskolc Megyei Jogú Város Szerb Nemzetiségi Önkormányzata (8. melléklet), 
• Miskolc Megyei Jogú Város Szlovák Nemzetiségi Önkormányzata (9. melléklet), 
• Miskolc Megyei Jogú Város Ukrán Nemzetiségi Önkormányzata (10. melléklet) 

között kötött Együttműködési Megállapodásnak az előterjesztés melléklete szerinti módosítását 
jóváhagyja.
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Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Jegyzői Kabinet
Közreműködik: Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Bolgár,  Cigány,  Görög, 

Horvát,  Lengyel,  Német,  Ruszin,  Szerb,  Szlovák,  Ukrán 
Nemzetiségi Önkormányzata

Határidő: azonnal

2. A  Közgyűlés  felhatalmazza a  polgármestert  az  Együttműködési  Megállapodások 
aláírására.

Felelős:  Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Jegyzői Kabinet
Határidő:  2013. július 15.

A 7. napirend tárgya: Javaslat  az  Önkormányzat  Közgyűlésének  2013.  II.  félévi 
munkatervének megállapítására

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az előterjesztés szerint egy    határozati   javaslatról kell 
dönteniük, melyhez Jakab Péter képviselő úr öt módosító indítványt nyújtott be.

Kéri, hogy először Jakab Péter első módosító indítványról szavazzanak.

A Közgyűlés  9  igen,  15  nem  szavazattal,  1  tartózkodás 
mellett nem fogadta el az első módosító indítványt. 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Kéri,  hogy  másodszor  Jakab  Péter  második  módosító 
indítványról szavazzanak.

A Közgyűlés  8  igen,  16  nem  szavazattal,  1  tartózkodás 
mellett nem fogadta el a második módosító indítványt. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy most Jakab Péter harmadik módosító indítványról 
szavazzanak.

A Közgyűlés  8  igen,  16  nem  szavazattal,  1  tartózkodás 
mellett nem fogadta el a harmadik módosító indítványt. 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Kéri,  hogy  Jakab  Péter  negyedik  módosító  indítványról 
szavazzanak.

A Közgyűlés  7  igen,  16  nem  szavazattal,  1  tartózkodás 
mellett nem fogadta el a negyedik módosító indítványt. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy utoljára  Jakab Péter ötödik módosító indítványról 
szavazzanak

A Közgyűlés  8  igen,  16  nem  szavazattal,  1  tartózkodás 
mellett nem fogadta el az ötödik módosító indítványt. 

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Kéri, most szavazzanak az  előterjesztés szerinti határozati 
javaslatról.

A Közgyűlés  16  igen,  10  nem  szavazattal,  0  tartózkodás 
mellett  elfogadta az  előterjesztés  szerinti  határozati 
javaslatot, és meghozta a
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VI-121/4920/2013. sz. határozatot

Tárgy: Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzat  Közgyűlésének  2013.  II.  félévi 
munkaterve

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  az  Önkormányzat  
Közgyűlésének  2013.  II.  félévi  munkatervének  megállapítására”  című  előterjesztést  és  a 
következő határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése az Önkormányzat Közgyűlésének 2013. II. félévi 
munkatervét az 1. melléklet szerint elfogadja.

2. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert, hogy az Önkormányzat Közgyűlésének 2013. 
II. félévi elfogadott munkatervében meghatározott időpontoktól eltérhet.

Felelős:  Polgármester
Közreműködik:  Jegyzői Kabinet
Határidő:  azonnal

A 8. napirend tárgya: Javaslat  a Miskolci Nemzeti Színház Nonprofit Kft., a Miskolci 
Csodamalom Bábszínház Nonprofit Kft., a Miskolci Szimfonikus 
Zenekar  Nonprofit  Kft.,  valamint  a  Miskolci  Városi 
Szabadidőközpont  Nonprofit  Kft.  ingatlanhasználati 
szerződésének módosítására

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az előterjesztés szerint egy    határozati   javaslatról kell 
dönteniük.

A Közgyűlés  25  igen,  1  nem  szavazattal,  0  tartózkodás 
mellett elfogadta az  előterjesztés  szerinti  határozati 
javaslatot, és meghozta a

VI-122/4914/2013. sz. határozatot

Tárgy: A Miskolci  Nemzeti  Színház  Nonprofit  Kft.,  a  Miskolci  Csodamalom  Bábszínház 
Nonprofit Kft., a Miskolci Szimfonikus Zenekar Nonprofit Kft., valamint a Miskolci 
Városi Szabadidőközpont Nonprofit Kft. ingatlanhasználati szerződésének módosítása

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolci Nemzeti Színház 
Nonprofit  Kft.,  a  Miskolci  Csodamalom  Bábszínház  Nonprofit  Kft.,  a  Miskolci 
Szimfonikus  Zenekar  Nonprofit  Kft.,  valamint  a  Miskolci  Városi  Szabadidőközpont 
Nonprofit  Kft.  ingatlanhasználati  szerződésének módosítására”  című előterjesztést  és  az 
alábbi határozatot hozza:

1.  Miskolc  Megyei  Jogú Város  Közgyűlése  a  Miskolci  Nemzeti  Színház  Nonprofit  Kft. 
részére 2013. január 1. napjától határozatlan időre, a közszolgáltatási szerződés fennállásáig 
közcélú adományként térítésmentesen használatba adja a Miskolc 2510 hrsz.-ú, Déryné u. 1. 
szám alatti ingatlant.
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2. A Közgyűlés a Miskolci Csodamalom Bábszínház Nonprofit Kft. részére 2013. január 1. 
napjától határozatlan időre, a közszolgáltatási szerződés fennállásáig közcélú adományként 
térítésmentesen használatba adja a Miskolc 2564/1 hrsz.-ú Kossuth u. 11. szám alatti  1.732 
m2 nagyságú helyiségcsoportot.

3.  A Közgyűlés a Miskolci Szimfonikus Zenekar Nonprofit  Kft.  részére  2013. január  1. 
napjától határozatlan időre, a közszolgáltatási szerződés fennállásáig közcélú adományként 
térítésmentesen  használatba  adja  a  Miskolc  2677/36  hrsz.-ú,  Fábián  u.  6/A.  szám alatti 
ingatlant.

4. A Közgyűlés a Miskolci Városi Szabadidőközpont Nonprofit Kft. részére  2013. január 1. 
napjától határozatlan időre, a közszolgáltatási szerződés fennállásáig közcélú adományként 
térítésmentesen használatba adja a Miskolc 7633/15 hrsz.-ú, Görgey A. u. 19. szám alatti 
ingatlant.

5. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert a Miskolci Nemzeti Színház Nonprofit Kft., a 
Miskolci  Csodamalom  Bábszínház  Nonprofit  Kft.,  a  Miskolci  Szimfonikus  Zenekar 
Nonprofit  Kft.,  valamint  a  Miskolci  Városi  Szabadidőközpont  Nonprofit  Kft.  és  az 
Önkormányzat  között  létrejött  használati  megállapodások  jelen  határozat  1-4.  pontjában 
megfogalmazottak szerinti módosításának megkötésére.

Felelős:  Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Gazdálkodási Főosztály
Közreműködik:  Humán Főosztály 
Határidő:  azonnal

A 9. napirend tárgya: Javaslat Miskolc város sportirányításának átszervezésére

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Az előterjesztés szerint három     határozati   javaslatról kell 
dönteniük, melyekhez előterjesztői módosító indítványt nyújtott be.

Kéri, hogy először a módosító indítványról szavazzanak.

A Közgyűlés  25  igen,  0  nem  szavazattal,  2  tartózkodás 
mellett elfogadta a módosító indítványt. 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Kéri, most szavazzanak  az  első határozati  javaslatról, 
figyelemmel a módosító indítvány kapcsán hozott döntésre.

A Közgyűlés  17  igen,  0  nem  szavazattal,  10  tartózkodás 
mellett elfogadta az  előterjesztés  szerinti  első határozati 
javaslatot, és meghozta a 

VI-123/4915/2013. sz. határozat:

Tárgy: Miskolc város sportirányításának átszervezése 

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  Miskolc  város 
sportirányításának átszervezésére” című előterjesztést és az alábbi határozatokat hozza:

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése a Miskolci Sportcentrum Kft. 2013-2015. évek közötti 
időszakra vonatkozó Stratégiai tervét jóváhagyja.

74



Felelős  :    Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Humán Főosztály
Határidő:  azonnal

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Kéri, hogy  szavazzanak  a  második határozati  javaslatról, 
figyelemmel a módosító indítvány kapcsán hozott döntésre.

A Közgyűlés  17  igen,  1  nem  szavazattal,  9  tartózkodás 
mellett elfogadta az előterjesztés szerinti második határozati 
javaslatot, és meghozta a 

VI-124/4915/2013. sz. határozatot

Tárgy: A Miskolci Sportcentrum Kft. jegyzett tőkéjének megemelése 

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  Miskolc  város 
sportirányításának átszervezésére” című előterjesztést és az alábbi határozatokat hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Közgyűlése  jóváhagyja,  hogy  Miskolc  Megyei  Jogú  Város 
Önkormányzata, mint a Miskolci Sportcentrum Kft. tagja, tőkeemelést hajtson végre a Miskolci 
Sportcentrum Kft.-ben oly módon, hogy a Miskolci Sportcentrum Kft.-be apportálja az MVSI 
Miskolc  Városi  Sportiskola  Nonprofit  Kft.-ben  és  a  Miskolc  Városi  Szabadidőközpont 
Nonprofit Kft.-ben meglévő üzletrészeit.

Felelős  :    Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Humán Főosztály
Közreműködik:  Gazdálkodási Főosztály 
Határidő:  2013. augusztus 31.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Kéri, szavazzanak  a  harmadik  határozati  javaslatról, 
figyelemmel a módosító indítvány kapcsán hozott döntésre.

A Közgyűlés  17  igen,  0  nem  szavazattal,  10  tartózkodás 
mellett elfogadta az  előterjesztés  szerinti  harmadik 
határozati javaslatot, és meghozta a 

VI-125/4915/2013. sz. határozatot

Tárgy: A Miskolci Sportcentrum Kft. 2013. működési költségeinek biztosítása 

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  Miskolc  város 
sportirányításának átszervezésére” című előterjesztést és az alábbi határozatokat hozza:

Miskolc Megyei  Jogú Város Közgyűlése a  Miskolci  Sportcentrum Kft.  2013.  évi  működési 
költségeinek  biztosítása  érdekében  elrendeli  a  2013.  évi  költségvetés  általános  tartalékából 
12.000.000 Ft átcsoportosítást a Miskolci Sportcentrum Kft. javára.

Felelős  :    Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Gazdálkodási Főosztály
Közreműködik:  Humán Főosztály 
Határidő:  2013. június 30.
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A 10. napirend tárgya: Javaslat  az  iskola-  és  ifjúság-egészségügyi  védőnői,  valamint 
területi védőnői körzetek átszervezésére

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Az előterjesztés szerint egy    határozati   javaslatról kell 
dönteniük.

A Közgyűlés  25  igen,  0  nem  szavazattal,  2  tartózkodás 
mellett elfogadta az  előterjesztés  szerinti  határozati 
javaslatot, és meghozta a

VI-126/4916/2013. sz. határozatot

Tárgy: Az  iskola-  és  ifjúság-egészségügyi  védőnői,  valamint  területi  védőnői  körzetek 
átszervezése

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  az  iskola-  és  ifjúság-
egészségügyi  védőnői,  valamint  területi  védőnői  körzetek  átszervezésére” című 
előterjesztést és a következő határozatot hozza:

1. A Közgyűlés hozzájárul ahhoz, hogy a Miskolci Egyesített Szociális, Egészségügyi és 
Gyermekvédelmi  Intézmény  –  Módszertani  Központ  keretében  működő  05009760M, 
05009760Z és 05009770B engedély számmal rendelkező iskola védőnői körzetek és az ehhez 
kapcsolódó védőnői státusz 2013. augusztus 31. napjával megszüntetésre kerüljön és feladatait a 
10. sz., 12. sz., 33. sz., 36. sz., 38. sz., 43. sz., 45. sz., 46. sz. házi gyermekorvosi körzetek mellé 
rendelt 05009780Z, 05009790A, 05009790C, 05009790D, 05009790E, 055097406, 055097409, 
055097410,  055097411,  055097414,  055097415,  055097419,  055097422,  055097423, 
055097424 engedély számmal rendelkező iskola-egészségügyi és területi védőnői szolgálatok 
vegyék át.

Felelős:  Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Miskolci Egyesített Szociális, Egészségügyi és 

Gyermekvédelmi Intézmény – Módszertani Központ
Közreműködik:  Humán Főosztály
Határidő:  2013. augusztus 31.

2. A Közgyűlés Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának miskolci területi védőnői 
és iskola- ifjúság-egészségügyi körzethatárok megállapításáról és fejlesztéséről szóló 50/2005. 
(XI. 24.) számú önkormányzati rendelete 1., 2/a., 2/b., és 2/c. függelékeit az 1. melléklet szerint 
jóváhagyja.

Felelős:  Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Miskolci Egyesített Szociális, Egészségügyi és 

Gyermekvédelmi Intézmény – Módszertani Központ
Közreműködik:  Humán Főosztály
Határidő:  2013. augusztus 31.

3. A Közgyűlés utasítja a Polgármestert, hogy a miskolci területi védőnői és iskola- ifjúság-
egészségügyi körzethatárok megállapításáról és fejlesztéséről szóló 50/2005. (XI. 24.)  számú 
önkormányzati  rendelet  1.,  2/a.,  2/b.,  és  2/c.  függelékeit  érintő  módosítások  kerüljenek 
átvezetésre.

Felelős:  Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Humán Főosztály
Határidő:  2013. augusztus 31.
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4. A Közgyűlés felkéri a Miskolci Egyesített Szociális, Egészségügyi és Gyermekvédelmi 
Intézmény – Módszertani Központ igazgatóját, hogy a Népegészségügyi Szakigazgatási Szerv 
felé a működési engedélyek módosításhoz és a Regionális Egészségbiztosítási Pénztár felé az új 
finanszírozási szerződés megkötéséhez szükséges intézkedéseket haladéktalanul tegye meg.

Felelős:   Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Miskolci Egyesített Szociális, Egészségügyi és 

Gyermekvédelmi Intézmény – Módszertani Központ
Közreműködik:  Humán Főosztály
Határidő:  2013. augusztus 31.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Bejelenti,  hogy  a sürgősségi     indítványok   szavazása 
következik.

Az 1. sürgősségi napirend tárgya: Javaslat a kötelezően igénybe veendő kéményseprő-ipari 
közszolgáltatásról  szóló  39/1996.  (VII.1.)  rendelet 
módosítására

Dr.  Kriza  Ákos polgármester: Az előterjesztés kapcsán egy rendelet  megalkotásáról kell 
döntenie a Közgyűlésnek, melyhez előterjesztői módosító indítvány került benyújtásra. 
Kéri, hogy először az előterjesztői módosító indítványról szavazzanak.

A Közgyűlés  17  igen,  0  nem  szavazattal,  10  tartózkodás 
mellett elfogadta a módosító indítványt. 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Kéri,  hogy  most  az  előterjesztés  szerinti  rendeletről 
szavazzanak, figyelemmel a módosító indítvány kapcsán hozott döntésre.A rendeletalkotáshoz 
minősített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges. 

A Közgyűlés  18  igen,  0  nem  szavazattal,  9  tartózkodás 
mellett megalkotta  a  19/2013.  számú  rendeletét  a 
kötelezően  igénybeveendő  kéményseprő-ipari 
közszolgáltatásról szóló 39/1996. (VII. 1.) önkormányzati 
rendelet módosításáról.

A 2. sürgősségi napirend tárgya: Javaslat  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  településképi 
védelméről szóló önkormányzati rendelet megalkotására

Dr.  Kriza  Ákos polgármester: Az előterjesztés kapcsán egy rendelet  megalkotásáról kell 
döntenie  a Közgyűlésnek. A rendeletalkotáshoz minősített többség, legalább 15 igen szavazat 
szükséges. 

A Közgyűlés  26  igen,  0  nem  szavazattal,  0  tartózkodás 
mellett  megalkotta  a  20/2013.  számú  rendeletét  a 
településkép védelméről.

A 3. sürgősségi napirend tárgya: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti 
Tervének (TszT) módosítására és a Miskolc Megyei Jogú 
Város  Építési  Szabályzatáról  (MÉSZ)  szóló  21/2004.
(VII.6.) önkormányzati rendelet módosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés kapcsán egy rendelet megalkotásáról és  egy 
határozati javaslatr elfogadásáról kell döntenie a Közgyűlésnek. 
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A vonatkozó jogszabályi előírás alapján először az előterjesztés szerinti határozati javaslatról 
kell  dönteniük,  melynek  tárgya  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Településszerkezeti  Tervének  
módosítása.

A Közgyűlés  17  igen,  0  nem  szavazattal,  10  tartózkodás 
mellett elfogadta az  előterjesztés  szerinti  határozati 
javaslatot, és meghozta a

VI-127/4260/2013. sz. határozat  ot  

Tárgy: Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének módosítása

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város 
Településszerkezeti  Tervének  módosítására  és  a  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Építési 
Szabályzatáról  szóló  21/2004.  (VII.  6.)  rendelet  módosítására”  című  előterjesztést  és  a 
következő határozatot hozza:

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése a IV-75/16.321-2/2007. számú határozattal elfogadott 
és  a  VI-94/13.536/2008.,  VII-224/3242/2012.,  XII-346/3711/2012.,  II-6/4205/2013.,  IV-
64/4583/2013 sz. és V-97/4777/2013. határozatokkal módosított  Miskolc Megyei Jogú Város 
Településszerkezeti Tervének módosítását jelen határozat 1. melléklete szerint jóváhagyja.

Felelős:  Polgármester
Végrehajtásért felelős főosztály:  Főépítészi Kabinet
Határidő:  azonnal

Dr. Kriza Ákos polgármester: Most az előterjesztés szerinti rendelet  megalkotásáról  kell 
dönteniük. A rendeletalkotáshoz minősített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges. 

A Közgyűlés  17  igen,  0  nem  szavazattal,  10  tartózkodás 
mellett  megalkotta  a  21/2013.  számú  rendeletét  Miskolc 
Megyei Jogú Város Építési Szabályzatáról szóló 21/2004.
(VII.6.) önkormányzati rendelet módosításáról.

A   4  .     sürgősségi     napirend tárgya:   Javaslat  az  Önkormányzat  vagyonáról  és  a 
vagyongazdálkodásáról  szóló  40/2012.  (XII.15.) 
önkormányzati rendelet módosítására

Dr.  Kriza  Ákos polgármester:  Az előterjesztés kapcsán egy rendelet  megalkotásáról kell 
döntenie  a Közgyűlésnek. A rendeletalkotáshoz minősített többség, legalább 15 igen szavazat 
szükséges. 

A Közgyűlés  16  igen,  9  nem  szavazattal,  2  tartózkodás 
mellett  megalkotta  a  22/2013.  számú  rendeletét  az 
Önkormányzat  vagyonáról  és  vagyongazdálkodásáról 
szóló  40/2012.(XII.15.)  önkormányzati  rendelet 
módosításáról.

Az 5. sürgősségi napirend tárgya: Javaslat  a  telekadóról  szóló  önkormányzati  rendelet 
megalkotására

Dr.  Kriza  Ákos polgármester:  Az előterjesztés kapcsán egy rendelet  megalkotásáról kell 
döntenie a Közgyűlésnek, melyhez előterjesztői módosító indítványt nyújtott be. 
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Kéri, először az előterjesztői módosító indítványról szavazzanak.

A Közgyűlés  16  igen,  9  nem  szavazattal,  2  tartózkodás 
mellett elfogadta a módosító indítványt. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri,  most szavazzanak az előterjesztés szerinti  rendeletről, 
figyelemmel  a  módosító  indítvány kapcsán hozott  döntésre.  A rendeletalkotáshoz minősített 
többség, legalább 15 igen szavazat szükséges. 

A Közgyűlés  16  igen,  9  nem  szavazattal,  2  tartózkodás 
mellett  megalkotta  a  23/2013.  számú  rendeletét  a 
telekadóról.

A 6. sürgősségi napirend tárgya: Javaslat  Miskolc  város  területén  áthaladó  országos 
közutak  kiemelt  szegélye,  valamint  a  közút  melletti 
ingatlanok  közötti  területek  helyi  közúttá  történő 
átminősítésére  és  önkormányzati  tulajdonba  történő 
átvételére

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Az előterjesztés szerint egy    határozati   javaslatról kell 
dönteniük.

A Közgyűlés  19  igen,  0  nem  szavazattal,  8  tartózkodás 
mellett elfogadta az  előterjesztés  szerinti  határozati 
javaslatot, és meghozta a 

VI-128/4952/2013. sz. határozatot

Tárgy: Miskolc város területén áthaladó országos közutak kiemelt szegélye, valamint a közút 
melletti  ingatlanok  közötti  területek  helyi  közúttá  történő  átminősítésére  és 
önkormányzati tulajdonba történő átvételére

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Miskolc város területén áthaladó 
országos közutak kiemelt szegélye, valamint a közút melletti ingatlanok közötti területek 
helyi közúttá történő átminősítésére és önkormányzati tulajdonba történő átvételére” című 
előterjesztést és az alábbi határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése hozzájárul Miskolc MJ Város területén 
áthaladó  országos  közutak  átminősítéséhez  és  az  átminősítés  következtében 
kialakítandó helyi közutak (járdák) önkormányzati tulajdonba történő átvételéhez. 

2. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Közgyűlése  felkéri  a  Polgármestert,  hogy  az  1. 
pontban foglaltak érdekében a szükséges tervdokumentációkat (vázrajzok, műszaki 
munkarészek, térképek) készítse elő, a szükséges jognyilatkozatokat tegye meg, a 
szükséges  hatósági  eljárásokat  kezdeményezze  és  azokban  az  Önkormányzatot 
teljes jogkörrel képviselje. 

3. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Közgyűlése  felkéri  a  Polgármestert,  hogy  az  1. 
pontban  foglaltak  érdekében  az  érintett  helyi  közutak  (járdák)  önkormányzati 
tulajdonba történő átvételéhez szükséges végleges szerződést készítse elő, és azt 
elfogadásra terjessze a Közgyűlés elé. 

4. Az 1. pontban foglalt feladat finanszírozásához szükséges fedezet a Miskolc MJ 
Város  2013.  évi  költségvetésében  „Országos  és  önkormányzati  utak  átadása- 
átvétele” című költségvetési soron rendelkezésre áll. 
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Felelős:  Dr. Kriza Ákos polgármester
Végrehajtásért felelős:  Városfejlesztési és Üzemeltetési Főosztály
Közreműködik:  Gazdálkodási Főosztály
Határidő:  folyamatos

A 7. sürgősségi napirend tárgya: Javaslat  állami  résztulajdonú  ingatlan  ingyenes 
önkormányzati  tulajdonba  vétele  iránti  igény 
bejelentésére

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az előterjesztés szerint egy    határozati   javaslatról kell 
dönteniük.

A Közgyűlés  27  igen,  0  nem  szavazattal,  0  tartózkodás 
mellett elfogadta az  előterjesztés  szerinti  határozati 
javaslatot, és meghozta a 

VI-129/4948/2013. sz. határozatot

Tárgy: Állami résztulajdonú ingatlan ingyenes önkormányzati  tulajdonba vétele  iránti  igény 
bejelentése

Miskolc Megyei  Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat  állami résztulajdonú 
ingatlan  ingyenes  önkormányzati  tulajdonba  vétele  iránti  igény  bejelentésére”  című 
előterjesztést és az alábbi határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése hozzájárul, hogy Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzata a nemzeti vagyonról szóló 2011. évi CXVI. törvény 13. §-ban foglaltak, 
valamint az állami vagyonról szóló 2007. évi CVI. törvény 36. § (2) bekezdés c) pontja 
alapján kezdeményezze a Magyar Állam képviseletében eljáró MNV Zrt.-nél az állami 
vagyonnal való gazdálkodásról szóló 254/2007. (X. 4.) Korm. rendeletnek megfelelően a 
Magyar  Állam 1/2-ed  arányú  tulajdonában álló  Miskolc  2528/1  hrsz.-ú,  kivett  iroda, 
udvar művelési ágú, 2069 m2 alapterületű,természetben Miskolc Városház tér 13. szám 
alatti  ingatlan  ingyenes  önkormányzati  tulajdonba  vételét  a  Magyarország  helyi  
önkormányzatairól  szóló  2011.  évi  CLXXXIX.  törvény  13.  §  (1)  bekezdésének  1. 
pontjában  meghatározott  településfejlesztés,  településrendezés,  mint  önkormányzati 
feladat,  közfeladat  ellátása,  valamint  a  nemzeti  köznevelésről  szóló  2011.  évi  CXC. 
törvény 74. § (4) bekezdésében foglalt működtetési kötelezettség, mint önkormányzati 
közfeladat  ellátása  érdekében,  önkormányzati  intézmény,  valamint  önkormányzati 
tulajdonú gazdasági társaság elhelyezése céljából.

Felelős:  Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Gazdálkodási Főosztály
Közreműködik:  Városfejlesztési és-üzemeltetési Főosztály
Határidő:  azonnal

2. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert, hogy a 2528/1 hrsz.-ú, Miskolc Városház 
tér 13. szám alatti ingatlan ingyenes önkormányzati tulajdonba vétele tárgyában Miskolc 
Megyei Jogú Város Önkormányzatának igényét bejelentse az MNV Zrt. felé, valamint a 
szükséges jognyilatkozatokat megtegye, a szerződést aláírja.
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Felelős:  Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Gazdálkodási Főosztály
Közreműködik:  Városfejlesztési és-üzemeltetési Főosztály
Határidő:  azonnal

3. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  vállalja  a  tulajdonba  adás  érdekében 
felmerülő költségek – ideértve a művelési ág szükséges megváltoztatásának költségét – 
megtérítését.

Felelős:  Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Gazdálkodási Főosztály
Közreműködik:  Városfejlesztési és-üzemeltetési Főosztály
Határidő:  azonnal

4. Az Önkormányzat  tudomással  bír  arról,  hogy az  igényelt  ingatlan  műemléki  jellegű 
ingatlannak minősül és az ingatlan önkormányzati tulajdonba kerülése esetén vállalja az 
ehhez kapcsolódó kötelezettségek megtartását és teljesítését.

Felelős:  Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Gazdálkodási Főosztály
Közreműködik:  Városfejlesztési és-üzemeltetési Főosztály
Határidő:  azonnal

A 8. sürgősségi napirend tárgya: Javaslat a Miskolc, 26. számú másodrendű főút északról 
elkerülő  szakasz,  állami  tulajdonban  lévő 
vízilétesítményei  tulajdonjogának  átvétele  tárgyában 
hozott XII-353/3721/2012.sz. határozat módosítására

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Az előterjesztés szerint egy    határozati   javaslatról kell 
dönteniük.

A Közgyűlés  16  igen,  0  nem  szavazattal,  10  tartózkodás 
mellett elfogadta az  előterjesztés  szerinti  határozati 
javaslatot, és meghozta a 

VI-130/4950/2013. sz. határozatot

Tárgy:  A Miskolc, 26. számú másodrendű főút északról elkerülő szakasz állami tulajdonban 
lévő vízi közművei tulajdonjogának átvétele

 
Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  a  Miskolc,  26.  számú 
másodrendű  főút  északról  elkerülő  szakasz  állami  tulajdonban  lévő  vízilétesítményei 
tulajdonjogának átvétele tárgyában hozott XII-353/3721/2012.sz. határozat módosítására” 
című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Közgyűlése  a  XII-353/3712/2012.  sz.  határozatát  az  alábbiak 
szerint módosítja:

1) Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése a nemzeti vagyonról szóló 2011. évi CXVI. 
törvény 13. §-ában foglaltak,  az állami vagyonról  szóló 2007. évi CVI. tv.  36.§.  (2) 
bekezdés c) pontja, valamint az állami vagyonnal való gazdálkodásról szóló 254/2007. 
(X.4.)  Kormányrendelet  50.§  (1)  bekezdésében  foglaltak  alapján,  a  Magyar  Állam 
tulajdonában  lévő  és  a  Magyar  Közút  Nonprofit  Zrt.  vagyonkezelő  jogával  terhelt 
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Miskolc,  26.  számú  másodrendű  főút  északról  elkerülő  szakaszt  érintő 
vízilétesítményekre,  ingyenes tulajdonba adásra vonatkozó igényt terjesztett elő az 
MNV  Zrt.-nél  és  kérte  a  határozat  1.  melléklete  szerinti  műtárgyak  önkormányzati 
tulajdonba adását.

2) A tulajdonba kért vízilétesítményekkel, Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata a 
Magyarország  helyi  önkormányzatairól  szóló  2011.  évi  CLXXXIX  13.§  (1) 
bekezdésében meghatározott víziközmű szolgáltatás ill. vízkárelhárítás feladatait kívánja 
ellátni.  Ezen  vízilétesítményekkel  a  tulajdonba  adást  követően,  az  érintett  terület 
biztonságos víziközmű szolgáltatását látja el.

3) Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata vállalja a határozat 1. melléklete szerinti 
vízilétesítmények  tulajdonba  adása  érdekében  a  felmerülő  eljárási  költségek 
megtérítését.

4) Az igényelt ingóság nem áll védettség alatt. 

5) A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert, hogy az ingóságok ingyenes önkormányzati 
tulajdonba adásával kapcsolatos eljárás során az MNV Zrt. felé teljes jogkörben eljárjon, 
és valamennyi nyilatkozatot megtegyen.

6) A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert, hogy az ingóságok ingyenes önkormányzati 
tulajdonba adására vonatkozó megállapodást aláírja.

Felelős:  Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Városfejlesztési és Üzemeltetési Főosztály
Közreműködik:  Gazdálkodási Főosztály
Határidő:  Azonnal

A 9. sürgősségi napirend tárgya: Javaslat a Miskolc 4826/6 hrsz.-ú ingatlan jelzálogjoggal 
történő megterhelésére 

Dr.  Kriza Ákos  polgármester: Az előterjesztés szerint egy    határozati   javaslatról kell 
dönteniük.

A Közgyűlés  25  igen,  0  nem  szavazattal,  2  tartózkodás 
mellett elfogadta az  előterjesztés  szerinti  határozati 
javaslatot, és meghozta a 

VI-131/4958/2013. sz. határozatot

Tárgy: A Miskolc 4826/6 hrsz.-ú ingatlan jelzálogjoggal történő megterhelése

Miskolc  Megyei  Jogú Város  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  a  Miskolc  4826/6 
hrsz.-ú ingatlan jelzálogjoggal történő megterhelésére” című előterjesztést és az alábbi 
határozatot hozza:

1. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Közgyűlése  hozzájárul,  Miskolc  Megyei  Jogú  Város 
Önkormányzat tulajdonában álló  Miskolc 4826/6 hrsz.-ú ingatlanra 119.722.730,-forint 
összeg  erejéig  az  ESZA  Társadalmi  Szolgáltató  Nonprofit  Kft.  javára  második 
ranghelyen  jelzálogjog  alapításához  a  „Közintézmények  korszerűsítése”  című  TIOP 
3.4.2.-11/1  kódszámú  pályázatból  a  Magyar  Vöröskereszt  Borsod-Abaúj-Zemplén 
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Megyei  Szervezete  által  elnyert  támogatási  szerződésből  megvalósuló  beruházás 
fenntartási időszakáig.

Felelős:  Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Humán Főosztály
Közreműködik:  Gazdálkodási Főosztály
Határidő:   azonnal

2. A  Közgyűlés  felhatalmazza  a  polgármestert  a  jelzálogjog  alapításhoz  szükséges 
dokumentumok aláírására.

Felelős:  Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Humán Főosztály
Közreműködik:  Gazdálkodási Főosztály
Határidő:  azonnal

A 10. sürgősségi napirend tárgya: Javaslat a Miskolc, Kisfaludy u. 39-41. sz. alatti, Miskolc 
5302/A/3  helyrajzi  számú  ingatlan  MIK  Zrt.  részére 
történő  kezelésbe  adására,  valamint  az  ingatlan 
helyiségének  a  Miskolci  Otthon  Segítünk  Alapítvány 
részére történő kedvezményes bérbeadására

Dr.  Kriza Ákos  polgármester: Az előterjesztés szerint egy    határozati   javaslatról kell 
dönteniük.

A Közgyűlés  17  igen,  0  nem  szavazattal,  10  tartózkodás 
mellett elfogadta az  előterjesztés  szerinti  határozati 
javaslatot, és meghozta a 

VI-132/4957/2013. sz. határozat  ot  

Tárgy: Miskolc, Kisfaludy u. 39-41. szám alatti, Miskolc 5302/A/3 helyrajzi számú ingatlan 
MIK Zrt. részére történő kezelésbe adása és az ingatlan helyiségének a Miskolci 
Otthon Segítünk Alapítvány részére történő kedvezményes bérbe adása

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolc, Kisfaludy u. 39-
41.  szám  alatti,  Miskolc  5302/A/3  helyrajzi  számú  ingatlan  MIK  Zrt.  részére  történő 
kezelésbe  adására,  valamint  az  ingatlan  helyiségének  a  Miskolci  Otthon  Segítünk 
Alapítvány részére történő kedvezményes bérbeadására” című előterjesztést és a következő 
határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése hozzájárul ahhoz, hogy Miskolc Megyei Jogú 
Város  Önkormányzata  a  Miskolc  5302/A/3  helyrajzi  számú,  természetben  Miskolc, 
Kisfaludy u. 39-41. szám alatt található ingatlant a MIK Zrt. kezelésébe adja azzal, hogy a 
12,37  m2 alapterületű  önkormányzati  ügyfélszolgálati  iroda  és  kiszolgáló  egységei 
térítésmentes  használatát  változatlan  feltételekkel  biztosítja,  valamint  azzal,  hogy  a 
Miskolci Otthon Segítünk Alapítvány részére a 45,04 m2 nagyságú helyiséget kizárólagos 
használatra, a kiszolgáló egységeket pedig az ügyfélszolgálattal közös használatra 2013. 
július 1. napjától 2018. augusztus 1. napjáig 10.600 Ft/hó+Áfa bérleti díj ellenében – mely 
díj minden évben a Központi Statisztikai Hivatal által a honlapján közzétett előző évi éves 
fogyasztói árindex mértékével megegyező mértékben emelkedik - kedvezményesen bérbe 
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adja.  A  helyiséghasználattal  kapcsolatban  felmerült  költségeket  (rezsi,  karbantartási-
felújítási költség stb.) a helyiség bérlője viseli.

2. A Közgyűlés felhatalmazza a MIK Zrt.-t a szerződéskötés teljes körű lebonyolítására.

Felelős:  Polgármester
Végrehajtásért felelős:  MIK Zrt.
Közreműködik:  Humán Főosztály

 Gazdálkodási Főosztály
Határidő:  június 30.

A 11. sürgősségi napirend tárgya: Javaslat  a  nevelési  intézményekben  a  2013/2014-es 
nevelési  évet  érintő  alkalmazotti  létszámok 
meghatározására

Dr.  Kriza Ákos  polgármester: Az előterjesztés szerint egy    határozati   javaslatról kell 
dönteniük.

A Közgyűlés  19  igen,  0  nem  szavazattal,  8  tartózkodás 
mellett elfogadta az  előterjesztés  szerinti  határozati 
javaslatot, és meghozta a 

VI-133/4956/2013. sz. határozat  ot  

Tárgy: A nevelési intézmények 2013/2014-es engedélyezett alkalmazotti létszáma 

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a nevelési intézményekben a 
2013/2014-es nevelési évet érintő alkalmazotti létszámok meghatározására„ című előterjesztést 
és az alábbi határozatot hozza:

1.) A  Közgyűlés  az  óvodákban  -  a  2013/2014-es  nevelési  évben  -  engedélyezett 
csoportszámok figyelembevételével az alábbi alkalmazotti létszámot határozza meg: 

Felelős:  Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Humán Főosztály
Közreműködik:  Gazdálkodási Főosztály
Határidő:  2013. szeptember 1.

Intézmény A 2013/2014. nevelési évben engedélyezett alkalmazotti létszám
pedagógus egyéb összesen

Nyitnikék Óvoda 27 25,5 52,5
Diósgyőri Óvoda 35 31,5 66,5
Batsányi János Óvoda 37 31,5 68,5
József úti Óvoda 45 42 87
Százszorszép Óvoda 51 42 93
Avastető Óvoda 41 34,5 75,5
Napraforgó Óvoda 55 50 105
Eszterlánc 
Néphagyományőrző 
Óvoda

39 36,5 75,5

Belvárosi Óvoda 39 34,5 73,5
Óvodák összesen: 369 328 697
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2.) A  Közgyűlés  elrendeli  a  létszámkorrekció  átvezetését  az  önkormányzat  2013.  évi 
költségvetéséről szóló 7/2013. (III. 12.) sz. önkormányzati rendeletében.

Felelős  :    Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Gazdálkodási Főosztály
Közreműködik:  Humán Főosztály 
Határidő  :    2013. december 31.

A 12. sürgősségi napirend tárgya: Javaslat  a  Belváros-Diósgyőri  és  az  Avas  és  Környéke 
Óvodai  Gazdasági  Igazgatóságnak  a  Miskolci 
Közintézmény-működtető  Központba  történő 
beolvadására,  valamint  a  Miskolci  Közintézmény-
működtető Központ Alapító Okiratának módosítására

Dr.  Kriza Ákos  polgármester: Az  előterjesztés  szerint  egy  határozati javaslatról  kell 
dönteniük.

A Közgyűlés  17  igen,  8  nem  szavazattal,  2  tartózkodás 
mellett elfogadta az  előterjesztés  szerinti  határozati 
javaslatot, és meghozta a 

VI-134/4960/2013. sz. határozat  ot  

Tárgy: A Belváros-Diósgyőri Óvodai Gazdasági Igazgatóság és az Avas és Környéke Óvodai 
Gazdasági  Igazgatóság beolvadása a  Miskolci  Közintézmény-működtető  Központba, 
valamint a Miskolci Közintézmény-működtető Központ Alapító Okiratának módosítása

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Belváros-Diósgyőri és az 
Avas  és  Környéke  Óvodai  Gazdasági  Igazgatóságnak  a  Miskolci  Közintézmény-működtető 
Központba  történő  beolvadására,  valamint  a  Miskolci  Közintézmény-működtető  Központ 
Alapító Okiratának módosítására” című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza:

1.  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Közgyűlése  a  Belvárosi-Diósgyőri  Óvodai  Gazdasági 
Igazgatóság Megszüntető Okiratát a határozat 1. melléklete szerint elfogadja és felhatalmazza a 
Polgármestert a Megszüntető Okirat aláírására és a törzskönyvi nyilvántartásból való törléssel 
kapcsolatos intézkedések megtételére a Magyar Államkincstár felé.

Felelős:  Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Humán Főosztály 
Közreműködik:   Gazdálkodási Főosztály
Határidő: azonnal,  valamint  a  törzskönyvi  nyilvántartásból  való törléssel  

kapcsolatos intézkedések megtételére 2013. július 31. 

2.  A Közgyűlés az Avas és Környéke Óvodai Gazdasági Igazgatóság Megszüntető Okiratát 
a  határozat  2.  melléklete  szerint  elfogadja  és  felhatalmazza  a  Polgármestert  a  Megszüntető 
Okirat  aláírására  és  a  törzskönyvi  nyilvántartásból  való  törléssel  kapcsolatos  intézkedések 
megtételére a Magyar Államkincstár felé.

Felelős:  Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Humán Főosztály 
Közreműködik:   Gazdálkodási Főosztály
Határidő: azonnal,  valamint  a  törzskönyvi  nyilvántartásból  való törléssel  

kapcsolatos intézkedések megtételére 2013. július 31. 
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3.  A Közgyűlés  a  törzskönyvi  bejegyzés  napjával  a Miskolci  Közintézmény-működtető 
Központ  Alapító  Okiratának  módosítását  a  határozat  3/1.  melléklete  szerint  és  az  egységes 
szerkezetű  alapító  okiratot  a  határozat  3/2.  melléklet  szerint,  valamint  2013.  szeptember  1. 
napjával  az  alapító  okirat  módosítását  a  határozat  3/3.  melléklete  szerint  és  az  egységes 
szerkezetű alapító okiratot a határozat 3/4. melléklet szerint elfogadja.
A  Közgyűlés  felhatalmazza  a  Polgármestert  a  módosított  Alapító  Okirat  és  az  egységes 
szerkezetű  alapító  okirat  aláírására  és  a  Törzskönyvi  Nyilvántartásba  történő  bejegyzésével 
kapcsolatos intézkedéseinek a Magyar Államkincstár felé történő megtételére.

Felelős:  Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Gazdálkodási Főosztály
Közreműködik:  Humán Főosztály
Határidő:  azonnal, a törzskönyvi bejegyzés napja 

4.  A Közgyűlés  a  Nyitnikék  Óvoda  Alapító  Okiratának  módosítását  a  határozat  4/1. 
melléklete szerint és az egységes szerkezetű alapító okiratot a határozat 4/2. melléklet szerint 
elfogadja.  A Közgyűlés  felhatalmazza  a  Polgármestert  a  módosított  Alapító  Okirat  és  az 
egységes  szerkezetű  alapító  okirat  aláírására  és  a  Törzskönyvi  Nyilvántartásba  történő 
bejegyzésével kapcsolatos intézkedéseinek a Magyar Államkincstár felé történő megtételére.

Felelős:  Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Humán Főosztály 
Közreműködik:  Gazdálkodási Főosztály
Határidő:  azonnal, valamint a törzskönyvi nyilvántartásba vételre 

 2013. július 31. 

5. A Közgyűlés  a  Diósgyőri  Óvoda  Alapító  Okiratának  módosítását  a  határozat  5/1. 
melléklete szerint és az egységes szerkezetű alapító okiratot a határozat 5/2. melléklet szerint 
elfogadja.
A  Közgyűlés  felhatalmazza  a  Polgármestert  a  módosított  Alapító  Okirat  és  az  egységes 
szerkezetű  alapító  okirat  aláírására  és  a  Törzskönyvi  Nyilvántartásba  történő  bejegyzésével 
kapcsolatos intézkedéseinek a Magyar Államkincstár felé történő megtételére.

Felelős:  Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Humán Főosztály 
Közreműködik:  Gazdálkodási Főosztály
Határidő:  azonnal, valamint a törzskönyvi nyilvántartásba vételre 

 2013. július 31. 

6. A Közgyűlés a Batsányi János Óvoda Alapító Okiratának módosítását a határozat 6/1. 
melléklete szerint és az egységes szerkezetű alapító okiratot a határozat 6/2. melléklet szerint 
elfogadja.
A  Közgyűlés  felhatalmazza  a  Polgármestert  a  módosított  Alapító  Okirat  és  az  egységes 
szerkezetű  alapító  okirat  aláírására  és  a  Törzskönyvi  Nyilvántartásba  történő  bejegyzésével 
kapcsolatos intézkedéseinek a Magyar Államkincstár felé történő megtételére.

Felelős:  Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Humán Főosztály 
Közreműködik:  Gazdálkodási Főosztály
Határidő:  azonnal, valamint a törzskönyvi nyilvántartásba vételre 

 2013. július 31. 
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7. A Közgyűlés  a  József  úti  Óvoda  Alapító  Okiratának  módosítását  a  határozat  7/1. 
melléklete szerint és az egységes szerkezetű alapító okiratot a határozat 7/2. melléklet szerint 
elfogadja.
A  Közgyűlés  felhatalmazza  a  Polgármestert  a  módosított  Alapító  Okirat  és  az  egységes 
szerkezetű  alapító  okirat  aláírására  és  a  Törzskönyvi  Nyilvántartásba  történő  bejegyzésével 
kapcsolatos intézkedéseinek a Magyar Államkincstár felé történő megtételére.

Felelős:  Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Humán Főosztály 
Közreműködik:  Gazdálkodási Főosztály
Határidő:  azonnal, valamint a törzskönyvi nyilvántartásba vételre 

 2013. július 31. 

8. A Közgyűlés  a  Százszorszép Óvoda Alapító  Okiratának módosítását  a  határozat  8/1. 
melléklete szerint és az egységes szerkezetű alapító okiratot a határozat 8/2. melléklet szerint 
elfogadja.
A  Közgyűlés  felhatalmazza  a  Polgármestert  a  módosított  Alapító  Okirat  és  az  egységes 
szerkezetű  alapító  okirat  aláírására  és  a  Törzskönyvi  Nyilvántartásba  történő  bejegyzésével 
kapcsolatos intézkedéseinek a Magyar Államkincstár felé történő megtételére.

Felelős:  Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Humán Főosztály 
Közreműködik:  Gazdálkodási Főosztály
Határidő:  azonnal, valamint a törzskönyvi nyilvántartásba vételre 

 2013. július 31. 

9. A  Közgyűlés  az  Avastető  Óvoda  Alapító  Okiratának  módosítását  a  határozat  9/1. 
melléklete szerint és az egységes szerkezetű alapító okiratot a határozat 9/2. melléklet szerint 
elfogadja.
A  Közgyűlés  felhatalmazza  a  Polgármestert  a  módosított  Alapító  Okirat  és  az  egységes 
szerkezetű  alapító  okirat  aláírására  és  a  Törzskönyvi  Nyilvántartásba  történő  bejegyzésével 
kapcsolatos intézkedéseinek a Magyar Államkincstár felé történő megtételére.

Felelős:  Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Humán Főosztály 
Közreműködik:  Gazdálkodási Főosztály
Határidő:  azonnal, valamint a törzskönyvi nyilvántartásba vételre 

 2013. július 31. 

10. A Közgyűlés  a  Napraforgó  Óvoda  Alapító  Okiratának  módosítását  a  határozat  10/1. 
melléklete szerint és az egységes szerkezetű alapító okiratot a határozat 10/2. melléklet szerint 
elfogadja.
A  Közgyűlés  felhatalmazza  a  Polgármestert  a  módosított  Alapító  Okirat  és  az  egységes 
szerkezetű  alapító  okirat  aláírására  és  a  Törzskönyvi  Nyilvántartásba  történő  bejegyzésével 
kapcsolatos intézkedéseinek a Magyar Államkincstár felé történő megtételére.

Felelős:  Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Humán Főosztály 
Közreműködik:  Gazdálkodási Főosztály
Határidő:  azonnal, valamint a törzskönyvi nyilvántartásba vételre 

 2013. július 31. 
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11. A Közgyűlés az Eszterlánc Néphagyományőrző Óvoda Alapító Okiratának módosítását a 
határozat 11/1. melléklete szerint és az egységes szerkezetű alapító okiratot a határozat 11/2. 
melléklet szerint elfogadja.
A  Közgyűlés  felhatalmazza  a  Polgármestert  a  módosított  Alapító  Okirat  és  az  egységes 
szerkezetű  alapító  okirat  aláírására  és  a  Törzskönyvi  Nyilvántartásba  történő  bejegyzésével 
kapcsolatos intézkedéseinek a Magyar Államkincstár felé történő megtételére.

Felelős:  Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Humán Főosztály 
Közreműködik:  Gazdálkodási Főosztály
Határidő:  azonnal, valamint a törzskönyvi nyilvántartásba vételre 

 2013. július 31. 

12. A Közgyűlés  a  Belvárosi  Óvoda  Alapító  Okiratának  módosítását  a  határozat  12/1. 
melléklete szerint és az egységes szerkezetű alapító okiratot a határozat 12/2. melléklet szerint 
elfogadja.
A  Közgyűlés  felhatalmazza  a  Polgármestert  a  módosított  Alapító  Okirat  és  az  egységes 
szerkezetű  alapító  okirat  aláírására  és  a  Törzskönyvi  Nyilvántartásba  történő  bejegyzésével 
kapcsolatos intézkedéseinek a Magyar Államkincstár felé történő megtételére.

Felelős:  Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Humán Főosztály 
Közreműködik:  Gazdálkodási Főosztály
Határidő:  azonnal, valamint a törzskönyvi nyilvántartásba vételre 

 2013. július 31. 

13. A  beolvadásra  való  tekintettel  a  Közgyűlés  a  Miskolci  Közintézmény-működtető 
Központ engedélyezett létszámkeretét 562 főben állapítja meg azzal, hogy a magasabb vezetői 
és vezetői beosztások száma nem lehet több az MKMK Szervezeti és Működési Szabályzatának 
1. mellékleteként található szervezeti struktúrában megengedettnél.

Felelős:  Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Gazdálkodási Főosztály
Közreműködik:  Humán Főosztály
Határidő:  2013. december 31. 

14. A Közgyűlés az Áht. 9. § (1) bek. a) pontja alapján a Miskolci Közintézmény-működtető 
Központ Szervezeti és Működési Szabályzatát a 13. melléklet szerint jóváhagyja. 

Felelős:  Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Humán Főosztály
Határidő:  2013. szeptember 1. 

A 13. sürgősségi napirend tárgya: Javaslat  a  települési  szilárd  hulladékkal  kapcsolatos 
hulladékkezelési  helyi  közszolgáltatásáról  szóló  56/2001. 
(XII.12.)  számú  önkormányzati  rendelet 
rezsicsökkentéssel  összefüggő  módosítására,  valamint  a 
Borsod-Abaúj-Zemplén  Megyei  Kormányhivatalnak  a 
rendelettel  szemben  benyújtott  törvényességi  felhívás 
elbírálására

Dr.  Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelet megalkotásáról és  egy 
határozati     javaslat elfogadásáról   kell dönteniük.

88



Először az előterjesztés szerinti rendelet megalkotásáról kell döntenink. A rendeletalkotáshoz 
minősített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges. 

A Közgyűlés  17  igen,  0  nem  szavazattal,  10  tartózkodás 
mellett megalkotta a 24/2013. számú rendeletét a települési 
szilárd  hulladékkal  kapcsolatos  hulladékkezelési  helyi 
közszolgáltatásról  szóló  56/2001.  (XII.  12.) 
önkormányzati rendelet módosításáról.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Kéri, most szavazzanak  az  előterjesztés  szerinti  határozati 
javaslatról.

A Közgyűlés  17  igen,  0  nem  szavazattal,  10  tartózkodás 
mellett elfogadta az  előterjesztés  szerinti  határozati 
javaslatot, és meghozta a

VI-135/4965/2013. sz. határozat  ot  

Tárgy:   A  Borsod-Abaúj-Zemplén  Megyei  Kormányhivatalnak  a  települési  szilárd 
hulladékkal  kapcsolatos  hulladékkezelési  helyi  közszolgáltatásáról  szóló 
56/2001.  (XII.12.)   számú  önkormányzati  rendelettel  szemben  benyújtott 
törvényességi felhívás elbírálása

Miskolc  Megyei  Jogú Város  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „a települési  szilárd  hulladékkal 
kapcsolatos  hulladékkezelési  helyi  közszolgáltatásáról  szóló  56/2001.  (XII.12.)   számú 
önkormányzati rendelet rezsicsökkentéssel összefüggő módosítására, valamint a Borsod-
Abaúj-Zemplén  Megyei  Kormányhivatalnak  a  rendelettel  szemben  benyújtott 
törvényességi felhívás elbírálására" című előterjesztést és az alábbi határozat hozza:

Miskolc Megyei  Jogú Város Közgyűlése a Borsod-Abaúj- Zemplén Megyei Kormányhivatal 
által  tett  BO/13/237-567/2013.  számú  törvényességi  felhívásával  nem  ért  egyet,  mivel  a 
Közgyűlés a 2012. december 30. napján hatályos jogszabályoknak megfelelő módon, jogszerűen 
alkotta  meg  a  a  települési  szilárd  hulladékkal  kapcsolatos  hulladékkezelési  helyi 
közszolgáltatásról szóló 56/2001. (XII. 12.) önkormányzati rendelet rendeletet.

A Közgyűlés felkéri a Polgármestert, hogy a fenti döntésről a Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei 
Kormányhivatalt tájékoztassa.

Felelős:                Polgármester
Végrehajtásért felelős: Városfejlesztési és Üzemeltetési Főosztály
Határidő: 2013. június 30.

A 14. sürgősségi napirend tárgya: Javaslat  a  Herman  Ottó  Múzeum  alapító  okiratának 
módosítására és a kapcsolódó döntések meghozatalára

Dr.  Kriza Ákos  polgármester: Az  előterjesztés  szerint  egy  határozati javaslatról  kell 
dönteniük.

A Közgyűlés  26  igen,  0  nem  szavazattal,  1  tartózkodás 
mellett elfogadta az  előterjesztés  szerinti  határozati 
javaslatot, és meghozta a 
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VI-136/4976/2013. sz. határozat  ot  

Tárgy:   A Miskolci Galéria Városi Művészeti Múzeum Nonprofit Kft. vagyonkezelési 
szerződésének megszüntetése, új vagyonkezelési szerződés megkötése, közcélú 
adományként ingatlanok használatba adása tárgyában létrejött megállapodásnak  a 
megszüntetése és a közszolgáltatási szerződésének megszüntetése, valamint a 
Herman Ottó Múzeum Alapító Okiratának módosítása és a módosításokkal 
egységes szerkezetbe foglalt Alapító Okirat elfogadása

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a Javaslat a Herman Ottó Múzeum 
alapító okiratának módosítására és a kapcsolódó döntések meghozatalára című 
előterjesztést és az alábbi határozatot hozza:

1. A Közgyűlés hozzájárul a  Miskolci  Galéria Városi Művészeti Múzeum 
Nonprofit Korlátolt Felelősségű Társaság és az Önkormányzat között 2012. április 1. 
napján létrejött Vagyonkezelési Szerződés 2013. június 30. napjára szóló közös 
megegyezéssel történő megszüntetéséhez a határozat 1. számú melléklet szerint, 
valamint a 2012. február 23. napján létrejött Közszolgáltatási Szerződés 
megszüntetéséhez a határozat 2. számú melléklet szerint. A Közgyűlés felhatalmazza a 
Polgármestert a dokumentumok aláírására.

Felelős  :  Polgármester
Végrehajtásért     felelős:  Gazdálkodási Főosztály 
Közreműködik: Humán Főosztály

Miskolci Galéria Városi Művészeti Múzeum Nonprofit Kft.
Határidő: 2013. július l.

2. A Közgyűlés a Herman Ottó Múzeum javára vagyonkezelői jogot alapít az 
Önkormányzat tulajdonát képező, a határozat 3. számú mellékletét képező műtárgy-
közgyűjteményi állományon 2013. július 1. napjától határozatlan időre, a közfeladat 
ellátási szerződés fennállásáig és felhatalmazza a Polgármestert a 4. számú melléklet 
szerinti vagyonkezelési szerződés aláírására.

Felelős  :  Polgármester
Végrehajtásért     felelős:  Gazdálkodási Főosztály 
Közreműködik: Humán Főosztály
Határidő: 2013. július l.

3. A Közgyűlés hozzájárul a  Miskolci Galéria Városi Művészeti Múzeum 
Nonprofit Korlátolt Felelősségű Társaság és az Önkormányzat között 2012. április 1. 
napján közcélú adományként  ingatlanok használatba adása  tárgyában létrejött 
megállapodás 2013. június 30. napjára szóló közös megegyezéssel történő 
megszüntetéséhez és a  Polgármestert felhatalmazza a  megszüntető  megállapodás 
aláírására.

Felelős  :  Polgármester
Végrehajtásért     felelős:  Gazdálkodási Főosztály 
Közreműködik: Humán Főosztály
Határidő: 2013. június 30.

4.  A Közgyűlés hozzájárul a  Miskolci Galéria Városi Művészeti Múzeum 
Nonprofit Korlátolt Felelősségű Társaság és az Önkormányzat között 2012. április 1. 
napján létrejött műtárgy-közgyűjteményi állományra vonatkozó letéti szerződés 2013. 
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június 30. napjára szóló közös megegyezéssel történő megszüntetéséhez és a 
Polgármestert felhatalmazza a megszüntető megállapodás  aláírására.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért     felelős:  Humán Főosztály
Határidő: 2013. június 30.

5.  A Közgyűlés hozzájárul, hogy az Önkormányzat és a Herman Ottó Múzeum 
között a határozat 3. számú mellékletben rögzített műtárgy-közgyűjteményi állományra 
vonatkozóan letéti szerződés jöjjön létre 5 év határozott időtartamra 2013. július 1. 
napjától.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért     felelős:  Humán Főosztály
Határidő: 2013. július 1.

6. A Közgyűlés a Herman Ottó Múzeum Módosító Okiratát a határozat 5. számú 
melléklete szerint elfogadja  és felhatalmazza a Polgármestert a Módosító Okirat és a 
6.számú melléklet szerint  egységes szerkezetbe foglalt Herman Ottó Múzeum Alapító 
Okiratának aláírására és a törzskönyvi nyilvántartásba vételi intézkedések megtételére a 
Magyar Államkincstár felé.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért     felelős:  Humán Főosztály
Közreműködik: Herman Ottó Múzeum
Határidő: 2013. július 1.

7. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert, hogy a Herman Ottó Múzeum új, 
egységes szerkezetbe foglalt Alapító Okiratát az Emberi Erőforrások Minisztériumának 
küldje meg.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért     felelős:  Humán Főosztály
Határidő: azonnal

8.  A Közgyűlés a Herman Ottó Múzeum engedélyezett létszámkeretét a Galéria 
létszámával kiegészítve 105 főben határozza meg.

Felelős:                                                            Polgármester
Végrehajtásért     felelős:                                   Humán Főosztály
Közreműködik:                                              Gazdálkodási Főosztály
Határidő:                                                         2013. október 1.

9. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármester, hogy a Galéria költségvetését 2013. 
július 1-jén a Herman Ottó Múzeum költségvetésébe átvezesse.

Felelős:                                                              Polgármester 
Végrehajtásért     felelős:                                   Gazdálkodási Főosztály
Közreműködik:                                                 Humán Főosztály
Határidő:                                                           azonnal
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10.  A Közgyűlés a Herman Ottó Múzeum részére a közfeladat ellátásához 
tagintézményként az alapító okiratban történő feltüntetéssel biztosítja az alábbi 
ingatlan használatát:

                        - 3525 Miskolc, Rákóczi u. 2. /Miskolci Galéria /

A Közgyűlés a Herman Ottó Múzeum részére a közfeladat ellátásához telephelyként az 
alapító okiratban történő feltüntetéssel biztosítja az alábbi ingatlanok használatát:

                          -3525 Miskolc, Deák tér 3.
                          -3529 Miskolc, Csabai kapu 22. / Alkotó 

  -3525 Miskolc, Déryné u.3. / Színháztörténeti- és Színészmúzeum / 
                          -3525 Miskolc, Hunyadi u. 12. / Petró-ház /

Felelős:                                                           Polgármester
Végrehajtásért     felelős:                                   Gazdálkodási Főosztály
Közreműködik:                                         Humán Főosztály 
Határidő:                                                   azonnal

A 15. sürgősségi napirend tárgya: Javaslat  a MiREND-Sec  Miskolc  Rendjéért 
Vagyonvédelmi  Kft.  alapításának  jóváhagyására, 
valamint kapcsolódó döntések meghozatalára

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy    határozati   javaslatról,  valamint 
személyi kérdésekről kell dönteniük.  A személyi kérdésben minősített többség, minimum 15 
szavazat szükséges.

Kéri, szavazzanak Dr. Seres András ügyvezető személyéről. 

A Közgyűlés  16  igen,  9  nem  szavazattal,  2  tartózkodás 
mellett Dr.  Seres  Andrást  a  MiREND-Sec  Kft. 
ügyvezetőjének javasolja.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Kéri,  szavazzanak  Horváth  Attila  felügyelőbizottsági  tag 
személyéről.

A Közgyűlés  16  igen,  9  nem  szavazattal,  2  tartózkodás 
mellett Horváth  Attilát a  MiREND-Sec  Kft. 
felügyelőbizottsági tagjává javasolja.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, most szavazzanak Vertán György felügyelőbizottsági tag 
személyéről.

A Közgyűlés  16  igen,  8  nem  szavazattal,  2  tartózkodás 
mellett Vertán  Györgyöt a  MiREND-Sec  Kft. 
felügyelőbizottsági tagjává javasolja.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Kéri,  most  szavazzanak  Dr.  Jablonkai  Ilona 
felügyelőbizottsági tag személyéről.

A Közgyűlés  16  igen,  9  nem  szavazattal,  2  tartózkodás 
mellett Dr.  Jablonkai  Ilonát a  MiREND-Sec  Kft. 
felügyelőbizottsági tagjává javasolja.
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Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Kéri,  szavazzanak  a  Homor  József  könyvvizsgáló 
személyéről.

A Közgyűlés  16  igen,  9  nem  szavazattal,  2  tartózkodás 
mellett Homor  Józsefet a  MiREND-Sec  Kft. 
könyvizsgálójává  javasolja.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Kéri, most szavazzanak  az  előterjesztés  szerinti  teljes 
határozati javaslatról, figyelemmel a személyi kérdésekben hozott döntésekre.

A Közgyűlés  16  igen,  10  nem  szavazattal,  1  tartózkodás 
mellett elfogadta az  előterjesztés  szerinti  határozati 
javaslatot, és meghozta a 

VI-137/4975/2013. sz. határozat  ot  

Tárgy: MiREND-Sec Kft. alapításának jóváhagyása és kapcsolódó döntések meghozatal 

Miskolc  Megyei  Jogú Város  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  a  MiREND-Sec Miskolc 
Rendjéért Vagyonvédelmi Kft. alapításának jóváhagyására, valamint kapcsolódó döntések 
meghozatalára„ című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése  a határozat melléklete szerinti Társasá-
gi Szerződés jóváhagyásával hozzájárul ahhoz, hogy Miskolc Megyei Jogú Vá-
ros Önkormányzata és a VALTON-SEC Kereskedelmi és Szolgáltató Korlátolt 
Felelősségű Társaság a MiREND-Sec Miskolc Rendjéért Vagyonvédelmi Korlá-
tolt Felelősségű Társaságot megalapítsa.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Hatósági Főosztály
Határidő:  azonnal

2. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert az 1.) pont szerinti Társasági Szerződés alá-
írására.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Hatósági Főosztály
Határidő: azonnal

3. A Közgyűlés a  MiREND-Sec  Miskolc Rendjéért Vagyonvédelmi Korlátolt Felelősségű 
Társaság ügyvezetőjének Dr. Seres Andrást (lakóhelye: 1118 Budapest, Kelenhegyi út 
50., anyja születési neve: Gergencsik Eszter, adóazonosító jele: 8388760076) javasolja.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Hatósági Főosztály
Határidő: azonnal

4. A Közgyűlés a  MiREND-Sec  Miskolc Rendjéért Vagyonvédelmi Korlátolt Felelősségű 
Társaság  felügyelőbizottsági tagjává Horváth Attilát  (lakóhelye:  1088 Budapest, Jó-
zsef krt. 2, anyja születési neve: Fodor Marianna) javasolja.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Hatósági Főosztály
Határidő: azonnal
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5. A Közgyűlés  a MiREND-Sec Miskolc Rendjéért Vagyonvédelmi Korlátolt Fele-
lősségű Társaság felügyelőbizottsági tagjává Vertán Györgyöt (lakóhelye: 1221 
Budapest, Tordai út 45/A, anyja születési neve: Soltz Mária) javasolja.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Hatósági Főosztály
Határidő: azonnal

 
6. A Közgyűlés  a  MiREND-Sec  Miskolc Rendjéért Vagyonvédelmi Korlátolt Felelősségű 

Társaság felügyelőbizottsági tagjává dr. Jablonkai Ilona (lakóhelye: 3577 Köröm, Rá-
kóczi Ferenc utca 44. ,anyja születési neve: Bodolai Ilona) javasolja.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Hatósági Főosztály
Határidő: azonnal

7. A Közgyűlés  a  MiREND-Sec  Miskolc Rendjéért Vagyonvédelmi Korlátolt Felelősségű 
Társaság  könyvvizsgálójává Homor József ( lakóhelye: 3530 Miskolc, Petőfi utca  2. 
2/2. anyja születési  neve: Antal Anna)javasolja.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Hatósági Főosztály
Határidő: azonnal

8. A Közgyűlés a  MiREND-Sec  Miskolc Rendjéért Vagyonvédelmi Korlátolt Felelősségű 
Társaság megalapításához szükséges 2.550.000 Ft.- törzsbetét fedezetét a 2013. évi költ-
ségvetés általános tartaléka terhére biztosítja.

Felelős:  Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Hatósági Főosztály
Közreműködik:  Gazdálkodási Főosztály
Határidő:  a társaság megalapításától számított 30 napon belül

9.   A Közgyűlés  Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzat 2013. évi költségvetésének ál-
talános tartaléka terhére biztosít 25.000.000,- Ft keretösszeget, amelyet - szükség szerint 
és a felmerülő indokolt költségek fedezetére – az alapított MiREND-Sec Miskolc Rendjé-
ért Vagyonvédelmi  Kft., a tevékenységének érdemi megkezdéséhez, tagi  kölcsön jogcí-
men felhasználhat. 

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Hatósági Főosztály
Közreműködik: Gazdálkodási Főosztály
Határidő: folyamatos

10.  A  Közgyűlés  felhatalmazza  a  Polgármestert,  mint  a  tulajdonosi  jogok  gyakorlóját, 
hogy a  9. pontban biztosított keretösszeg erejéig  - a társaság cégbírósági bejegyzését 
követően - a tagi kölcsön szerződést aláírja.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Hatósági Főosztály
Közreműködik: Gazdálkodási Főosztály
Határidő: folyamatos
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A 16. sürgősségi napirend tárgya: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és 
a  Miskolci  Városgazda  Nonprofit  Kft.  között  létrejött 
„Közszolgáltatási Szerződés” módosítására

Dr.  Kriza Ákos  polgármester: Az előterjesztés szerint egy    határozati   javaslatról kell 
dönteniük.

A Közgyűlés  25  igen,  0  nem  szavazattal,  2  tartózkodás 
mellett elfogadta az  előterjesztés  szerinti  határozati 
javaslatot, és meghozta a 

VI-138/4982/2013. sz. határozatot

Tárgy: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a Miskolci Városgazda Nonprofit 
Kft. között létrejött „Közszolgáltatási Szerződés” módosítása

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzata  és  a  Miskolci  Városgazda  Nonprofit  Kft.  között  létrejött  Közszolgáltatási 
Szerződés módosítására” című előterjesztést és a következő határozatot hozta:

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése az Önkormányzat és a Miskolci Városgazda Nonprofit 
Kft.  között  2012.  április  27.  napján  létrejött  Közszolgáltatási  Szerződés   módosítását  a 
mellékletben meghatározott tartalommal jóváhagyja, valamint  felhatalmazza a Polgármestert a 
szerződésmódosítás aláírására. 

Felelős: Pfliegler Péter alpolgármester
Végrehajtásért felelős: Miskolci Városgazda Nonprofit Kft.
Végrehajtást felügyelő főosztály: Városfejlesztési-és Üzemeltetési Főosztály
Határidő: 2013. július 1.

A 17. sürgősségi napirend tárgya: Javaslat  a  közösségi  közlekedési  szolgáltatásokat 
szabályzó, az Önkormányzat és az MVK Zrt. között 2011. 
június  1-jén  hatályba  lépett  10125.  számú 
Közszolgáltatási Szerződés módosítására 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Az előterjesztés szerint egy    határozati   javaslatról kell 
dönteniük.

A Közgyűlés  25  igen,  0  nem  szavazattal,  2  tartózkodás 
mellett elfogadta az  előterjesztés  szerinti  határozati 
javaslatot, és meghozta a 

VI-139/4977/2013. sz. határozatot

Tárgy: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és az MVK Zrt. között 2011. június 1-jén 
hatályba lépett 10125. számú Közszolgáltatási Szerződés módosítása

Miskolc Megyei  Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta  a „Javaslat  a  közösségi  közlekedési 
szolgáltatásokat szabályzó,  az Önkormányzat és az MVK Zrt. között 2011. június 1-jén 
hatályba  lépett  10125.  számú  Közszolgáltatási  Szerződés  módosítására” tárgyú 
előterjesztést, és az alábbi határozatot hozza:
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Miskolc Megyei  Jogú Város Közgyűlése a 30 napos bérlet  elnevezésének Hóközi  bérlet 
elnevezésre  történő változtatását  támogatja,  és  a  közforgalmú személyszállítás  tárgyában 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata valamint az MVK Zrt. között 2010. június 1. 
napján  megkötött,  2011.  június  1-jén  hatályba  lépett  10125.  számú  Közszolgáltatási 
Szerződés módosításáról  szóló  Megállapodást  a  határozat  melléklete  szerint  jóváhagyja, 
ezzel egyidejűleg felhatalmazza a polgármestert a Megállapodás aláírására. 

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: MVK Zrt.
Végrehajtást felügyelő főosztály: Gazdálkodási Főosztály
Határidő: azonnal

A 18. sürgősségi napirend tárgya: Javaslat felhatalmazás megadására Miskolc Megyei Jogú 
Város  Önkormányzata,  mint  Miskolc  Térségi 
Konzorcium Gesztora által Miskolc Megyei Jogú Város 
Polgármestere  számára,  közszolgáltatási  szerződések 
felmondásának  végrehajtására,  az  érvényes 
hulladékgazdálkodási  közszolgáltatási  szerződésekben, 
illetőleg  a  hulladékról  szóló  2012.  évi  CLXXXV. 
törvényben meghatározott feltételek fennállása esetén 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Az előterjesztés szerint egy    határozati   javaslatról kell 
dönteniük.

A Közgyűlés  17  igen,  0  nem  szavazattal,  10  tartózkodás 
mellett elfogadta az  előterjesztés  szerinti  határozati 
javaslatot, és meghozta a 

VI-140/4979/2013. sz. határozat  ot  

Tárgy: Hozzájárulás  megadása  hulladékgazdálkodási  közszolgáltatási  szerződések 
felmondásának végrehajtására

 
Miskolc Megyei  Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta  a „Javaslat  felhatalmazás  megadására 
Miskolc Megyei  Jogú Város  Önkormányzata,  mint  a  Miskolc Térségi  Konzorcium Gesztora 
által  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Polgármestere  számára,  közszolgáltatási  szerződések 
felmondásának  végrehajtására,  az  érvényes  hulladékgazdálkodási  közszolgáltatási 
szerződésekben, illetőleg a hulladékról szóló 2012. évi CLXXXV. törvényben meghatározott 
feltételek fennállása esetén”című előterjesztést, és a következő határozatot hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Közgyűlése  felhatalmazza  Miskolc  Térségi  Konzorcium 
képviseletében eljáró Miskolc Megyei  Jogú Város Polgármesterét,  az  AVE Miskolc Kft.-vel 
érvényesen fennálló  közszolgáltatási  szerződések felmondásának végrehajtására,  az  érvényes 
hulladékgazdálkodási közszolgáltatási szerződésekben, illetőleg a hulladékról szóló 2012. évi 
CLXXXV.  törvényben  meghatározott  feltételek  fennállása  esetén  a  Miskolc  Térségi 
Konzorcium azonos tartalmú döntése mellett.

Felelős:  Alpolgármester
Végrehajtásért felelős:  Városfejlesztési és Üzemeltetési Főosztály
Határidő:  folyamatos 
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A 20. sürgősségi napirend tárgya: Javaslat az MVSI Miskolc Városi Sportiskola Nonprofit 
Közhasznú  Kft.  2013-2014.  évi  társasági  adó 
támogatásból  finanszírozandó  létesítményfejlesztésre  és 
tárgyi  eszköz  beszerzésre,  valamint  a  vízilabda, 
kézilabda, kosárlabda szakosztályok utánpótlás nevelésre 
irányuló pályázatához önerő biztosítására

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Az  előterjesztés  szerint  egy  határozati javaslatról  kell 
dönteniük.

A Közgyűlés  19  igen,  0  nem  szavazattal,  8  tartózkodás 
mellett elfogadta az  előterjesztés  szerinti  határozati 
javaslatot, és meghozta a 

VI-141/4961/2013. sz. határozat  ot  

Tárgy: Az  MVSI  Miskolc  Városi  Sportiskola  Nonprofit  Közhasznú  Kft.   2013-2014.  évi 
társasági  adó  támogatásból  finanszírozandó  létesítményfejlesztésre,  tárgyi  eszköz 
beszerzésre  valamint  a  vízilabda,  kézilabda,  kosárlabda  szakosztályok  utánpótlás 
nevelésre irányuló pályázatához önerő biztosítása

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a  „Javaslat az MVSI Miskolc Városi 
Sportiskola  Nonprofit  Közhasznú  Kft.  2013-2014.  évi  társasági  adó  támogatásból 
finanszírozandó  létesítményfejlesztésre,  tárgyi  eszköz  beszerzésre  valamint  a  vízilabda, 
kézilabda,  kosárlabda  szakosztályok  utánpótlás  nevelésre  irányuló  pályázatához  önerő 
biztosítására” című előterjesztést és a következő határozatot hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Közgyűlése az  MVSI  Miskolci  Városi  Sportiskola  Nonprofit 
Közhasznú Kft. által a 2013-2014. éves támogatási időszakra benyújtott 

• vízilabda sportfejlesztési program 526,7 millió Ft tervezett összköltségű pályázatához 
szükséges,  legfeljebb  137,1  millió  Ft  összegű  önerőt  az  Önkormányzat  2013.  évi 
költségvetéséből az alábbiak szerint biztosítja:
a Turisztikai attrakciófejlesztés Miskolc-Tapolcán (Strand és élményfürdő kialakítása) 
01301465 költségvetési tételsor terhére 101,3 millió Ft-ot,
az Általános tartalék terhére 35,8 millió Ft-ot.

• kézilabda sportfejlesztési program 102,3 millió Ft tervezett összköltségű pályázatához 
szükséges,  legfeljebb  13,6  millió  Ft  összegű  önerőt,  az  Önkormányzat  2013.  évi 
költségvetésének Általános tartaléka terhére biztosítja,

• kosárlabda  sportfejlesztési  program 168,7 millió  Ft  tervezett  összköltségű 
pályázatához szükséges,  legfeljebb 26,7  millió  Ft  összegű önerőt   az  Önkormányzat 
2013. évi költségvetésének Általános tartaléka terhére biztosítja.

Felelős: Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  MVSI Miskolc Városi Sportiskola

Nonprofit Közhasznú Kft. ügyvezetője
Végrehajtást felügyelő főosztály: Polgármesteri Kabinet
Közreműködik:  Gazdálkodási Főosztály
Határidő: 2013. június  30.
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A 21. sürgősségi napirend tárgya: Javaslat  a  Miskolc,  Nagy-Avas  400.  sz.  ingatlan  előtti 
pincebeszakadás  (12218/1  hrsz.)  helyreállítására 
vonatkozó  vis  maior  pályázathoz  szükséges  önrész 
biztosítására 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Az  előterjesztés  szerint  egy  határozati javaslatról  kell 
dönteniük.

A Közgyűlés  27  igen,  0  nem  szavazattal,  0  tartózkodás 
mellett elfogadta az  előterjesztés  szerinti  határozati 
javaslatot, és meghozta a 

VI-142/4951/2013. sz. határozat  ot  

Tárgy:   Nagy-Avas 400. sz. ingatlan előtti pincebeszakadás (12218/1 hrsz.)  helyreállítása 
tárgyú, vis maior pályázathoz szükséges önrész biztosítása  

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolc, Nagy-Avas 400. 
sz. ingatlan előtti pincebeszakadás (12218/1 hrsz.)  helyreállítására  vonatkozó vis maior 
pályázathoz szükséges önrész biztosítására” című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza.

1. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Közgyűlése  a  "Nagy-Avas  400.  sz.  ingatlan  előtti 
pincebeszakadás  (12218/1  hrsz.)   helyreállítása”  vis  maior  káresemény  elhárítása 
érdekében benyújtandó pályázathoz az alábbi nyilatkozatot adja:

Nyilatkozat  a  9/2011.(II.15.) Korm. rendelet 4.§(3) bek. c)  pontja  szerint:  Miskolc 
Megyei Jogú Város Önkormányzata a közterületeire vonatkozóan biztosítással nem 
rendelkezik, annak jelen pályázati anyaghoz történő csatolása nem lehetséges.  Az 
Önkormányzat vállalja a károsodott ingatlannak a költséghatékony helyreállítását. Saját 
erejéből a vis maior okozta helyzetet csak részben tudja megoldani.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Beruházási és Városüzemeltetési Osztály
Közreműködik: Gazdálkodási Főosztály

            Határidő: azonnal

2.    Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Közgyűlése  a  " Nagy-Avas  400.  sz.  ingatlan  előtti 
pincebeszakadás  (12218/1  hrsz.)  helyreállítása”  vis  maior  káresemény  elhárítása 
érdekében benyújtandó pályázathoz az alábbi nyilatkozatot adja:

Nyilatkozat a 9/2011.(II.15.) Korm. rendelet 4.§(3) bek. k), l), n) pontja szerint: Miskolc 
Megyei Jogú Város Önkormányzata nem esik az 1. § (4) bekezdésében foglalt kizáró 
okok alá, továbbá az adott tárgyban korábban vagy egyidejűleg nem nyújtott be másik 
támogatási igényt.
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata előzetesen felhatalmazást ad a Kincstár 
részére arra, hogy a Kincstár beszedési megbízást nyújtson be az Önkormányzat ellen, 
amennyiben az Áht. 57/A. § bekezdésben meghatározott feltételek fennállnak.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Beruházási és Városüzemeltetési Osztály
Közreműködik: Gazdálkodási Főosztály

            Határidő: azonnal
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3.  A  Közgyűlés  egyetért  azzal,  hogy  a  pályázat  az  alábbi  forrásösszetételben  kerüljön 
benyújtásra.

A megvalósítandó Miskolc, Nagy-Avas 400. sz. ingatlan előtti pincebeszakadás (12218/1 
hrsz.)   helyreállítása  beruházás  teljes  összege:  10.000.000  Ft.  A saját  erő  összege: 
3.000.000 Ft. A beruházási összköltség 70 %-ára az alábbiak szerint nyerhető támogatás:

Megnevezés

Beruházás összes költségének megosztása

Beruházás  összesen
Vis-maior pályázatból 
elnyerhető saját forrás 

kiegészítésére
(70%)

Fennmaradó 
biztosítandó saját erő

(30 %)

Nagy-Avas  400.  sz. 
ingatlan  előtti 
pincebeszakadás 
(12218/1  hrsz.) 
helyreállítása

7.000.000 Ft 3.000.000 Ft 10.000.000 Ft

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Beruházási és Városüzemeltetési Osztály
Közreműködik: Gazdálkodási Főosztály

            Határidő: azonnal

4. Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése kötelezettséget vállal arra, hogy a  
            káresemény elhárításhoz szükséges 30 %-os önrészt - az előzetes                          

költségbecslések   alapján 3.000.000  Ft-ot - a 2013. évi költségvetés „Pályázati
önrész” soron rendelkezésre álló költségvetési maradványfedezet terhére biztosítja.

Felelős: Polgármester
Közreműködik: Gazdálkodási Főosztály
Határidő: Sikeres pályázat esetén azonnal

A 22. sürgősségi napirend tárgya: Javaslat  felhatalmazás  megadására  a  KEOP-1.1.1./C/13 
pályázaton való részvételhez

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Az  előterjesztés  szerint  egy  határozati javaslatról  kell 
dönteniük.

A Közgyűlés  19  igen,  0  nem  szavazattal,  8  tartózkodás 
mellett elfogadta az  előterjesztés  szerinti  határozati 
javaslatot, és meghozta a 

VI-143/4980/2013. sz. határozat  ot  

Tárgy: Hozzájárulás megadása a KEOP-1.1.1./C/13 pályázaton való részvételhez

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat felhatalmazás megadására a  
KEOP-1.1.1./C/13  pályázati  kiíráson  való  részvételhez  című  előterjesztést,  és  a  következő 
határozatot hozza:
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1. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Közgyűlése  felhatalmazza  Miskolc  Megyei  Jogú  Város 
Polgármesterét, hogy a Miskolc Térségi Konzorcium soron következő 2013.06.28-i ülésén 
hozzájáruló  szavazatot  adjon  le  a  KEOP-1.1.1./C/13  pályázaton  való  Konzorciumi 
részvételre. 

2. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert a pályázaton történő induláshoz kapcsolódó 
előkészítő feladatok elvégeztetésére.

Felelős:  Pfliegler Péter alpolgármester
Végrehajtásért felelős:  Városfejlesztési és Üzemeltetési Főosztály
Határidő:  folyamatos

A 23. sürgősségi napirend tárgya: Javaslat  Miskolc  Környéki  Önkormányzati  Társulás 
létrehozására

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Az  előterjesztés  szerint  egy  határozati javaslatról  kell 
dönteniük.

A Közgyűlés  17  igen,  8  nem  szavazattal,  2  tartózkodás 
mellett elfogadta az  előterjesztés  szerinti  határozati 
javaslatot, és meghozta a 

VI-144/4981/2013. sz. határoza  tot  

Tárgy: Miskolc Környéki Önkormányzati Társulás létrehozása 

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  Miskolc  Környéki 
Önkormányzati Társulás létrehozására” című előterjesztést és a következő határozatot hozza.

1. Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése egyetért azzal, hogy Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzata társult tagként 2013. július 1-jei hatállyal jogi személyiségű társulást hozzon 
létre az 1. melléklet szerinti társulási megállapodás megkötésével.

2.  A  Közgyűlés  a  Miskolc  Környéki  Önkormányzati  Társulás  létrehozása  tárgyában  az 
előterjesztés 1. mellékletét képező Társulási Megállapodást jóváhagyja.

3. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert, az előterjesztés 1. mellékletét képező Társulási 
Megállapodás aláírására.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért Felelős: Humán Főosztály
Közreműködik: Jegyzői Kabinet

Gazdálkodási Főosztály
Miskolci Egyesített Szociális, Egészségügyi és 
GyermekvédelmiIntézmény – Módszertani Központ

Határidő: 2013. június 30.

4.  A Közgyűlés hozzájárul  Miskolc Megyei  Jogú Város  Önkormányzata fenntartásában lévő 
Miskolci  Egyesített  Szociális,  Egészségügyi  és  Gyermekvédelmi  Intézmény  –  Módszertani 
Központ fenntartói feladatainak a  Miskolc Környéki Önkormányzati Társulás részére történő 
átadásához.
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5. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert, az előterjesztés 2. mellékletét képező – Miskolc 
Megyei Jogú Város Önkormányzata, valamint az Miskolci Egyesített Szociális, Egészségügyi és 
Gyermekvédelmi  Intézmény  –  Módszertani  Központ között  létrejövő  –  vagyonkezelési 
szerződés aláírására.

6. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert, az előterjesztés 3. mellékletét képező – Miskolc 
Megyei  Jogú Város  Önkormányzata,  valamint  a  Miskolc  Környéki  Önkormányzati  Társulás 
között létrejövő – Támogatási Megállapodás aláírására.

7. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert, az előterjesztés 4. mellékletét képező – Miskolc 
Megyei  Jogú Város  Önkormányzata,  valamint  a  Miskolc  Környéki  Önkormányzati  Társulás 
között létrejövő – Feladat Átadási Megállapodás aláírására.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért Felelős: Humán Főosztály
Közreműködik: Jegyzői Kabinet

Gazdálkodási Főosztály
Miskolci Egyesített Szociális, Egészségügyi és 
GyermekvédelmiIntézmény – Módszertani Központ

Határidő: 2013. június 30.

8.  A  Közgyűlés felhatalmazza  a  Polgármestert,  az  Intézmény fenntartói  jogának átadásával-
átvételével kapcsolatosan szükséges intézkedések megtételére.

9.  A  Közgyűlés  felhatalmazza  a  Polgármestert  a  működési  engedély  módosításával  és  a 
változásoknak  a  törzskönyvi  nyilvántartásban történő átvezetésével  kapcsolatos  intézkedések 
megtételére.

10. A Közgyűlés a Miskolci Egyesített Szociális, Egészségügyi és Gyermekvédelmi Intézmény – 
Módszertani Központ alapító okiratának módosításáról szóló módosító okiratot az 5. melléklet, 
az egységes szerkezetű alapító okiratot a 6. melléklet szerint jóváhagyja. 

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Humán Főosztály
Határidő: 2013. június 30.

11. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert a módosító okirat és az egységes szerkezetű ala-
pító okirat aláírására.

12. A Közgyűlés a jogi személyiséggel rendelkező Miskolc Környéki Önkormányzati Társulás 
társulási tanácsába tagként Dr. Kriza Ákos polgármestert delegálja.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Humán Főosztály
Határidő: 2013. június 30.
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A 24. sürgősségi napirend tárgya: Javaslat  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Helyi 
Esélyegyenlőségi Programjának elfogadására

Dr.  Kriza Ákos  polgármester: Az  előterjesztés  szerint  egy  határozati javaslatról  kell 
dönteniük.

A Közgyűlés  24  igen,  2  nem  szavazattal,  1  tartózkodás 
mellett elfogadta az  előterjesztés  szerinti  határozati 
javaslatot, és meghozta a 

VI-145/4967/2013. sz. határozatot

Tárgy: Miskolc Megyei Jogú Város Helyi Esélyegyenlőségi Programjának elfogadása

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a Javaslat Miskolc Megyei Jogú 
Város Helyi Esélyegyenlőségi Programjának elfogadására című  előterjesztést  és  a 
következő határozatot hozza:

1.)  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Közgyűlése  elfogadja  –  a  határozat  mellékletét  képező  - 
Miskolc Megyei Jogú Város 2013-2018 évekre szóló Helyi Esélyegyenlőségi Programját.

Felelős:  Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Humán Főosztály
Határidő:  azonnal

A 25. sürgősségi napirend tárgya: Javaslat  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata 
Szervezeti  és  Működési  Szabályzatáról  szóló  7/2011. 
(III.16.) önkormányzati rendelet módosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés kapcsán egy rendelet megalkotásáról 
kell döntenie a Közgyűlésnek. A rendeletalkotáshoz minősített többség, legalább 15 igen 
szavazat szükséges. 

A Közgyűlés  16  igen,  10  nem  szavazattal,  0  tartózkodás 
mellett megalkotta  a  25/2013.  számú  rendeletét  az 
Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról 
szóló 7/2011. (III.16.) önkormányzati rendelet 
módosításáról.

A 26. sürgősségi napirend tárgya: Javaslat Miskolc Kistérség Többcélú Társulása Társulási 
Megállapodásának jóváhagyására 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Az  előterjesztés  szerint  egy  határozati javaslatról  kell 
dönteniük.

A Közgyűlés  16  igen,  7  nem  szavazattal,  4  tartózkodás 
mellett elfogadta az  előterjesztés  szerinti  határozati 
javaslatot, és meghozta a
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Tárgy: Miskolc Kistérség Többcélú Társulása Társulási Megállapodásának jó-
váhagyása

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése a ,,Javaslat Miskolc Kistérség Többcélú Társulása 
Társulási Megállapodásának jóváhagyására” című előterjesztést megtárgyalta és a következő 
határozatot hozza:

1. A Közgyűlés Miskolc Kistérség Többcélú Társulása Társulási Megállapodását az 1. 
melléklet szerint jóváhagyja.

2. A Közgyűlés felhatalmazza a polgármestert a Társulási Megállapodás aláírására.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Jegyző Kabinet
Határidő: azonnal

Dr. Kriza Ákos polgármester: Bejelenti, hogy a napirendi szavazások végére értek.  A mai 
munkájukat befejezték, melyet megköszön a jelenlévőknek.

Tájékoztatja a képviselőket, hogy a legközelebbi Közgyűlés munkaterv szerinti időpontja: 2013. 
szeptember 19.    napja  .   Az ülést 21 óra 57 perckor bezárja.

K. m. f.

Dr. Csiszár Miklós Dr. Kriza Ákos
jegyző polgármester
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